
 رئیس سازمان وظیفه عمومی ناجا با اشاره به اینکه ابلاغیه ضوابط و مصادیق بخشش 
اضافه خدمت سنواتی کارکنان وظیفه از سوی ستاد کل نیرو های مسلح به کلیه یگان های 
خدمتی ابلاغ شده است، افزود: مواردی مانند سرباز نمونه، موفقیت در ثبت ابتکار منجر 
به تولید محصول و یا مقاله علمی معتبر، همچنین حافظ حداقل یک جزء قرآن کریم، 
گذراندن دور های تخصصی موردنیاز یگان نیرو های مسلح و... در صورت تایید فرماندهان 

اضافه خدمت سربازان بخشیده می شود.
رئیس سازمان وظیفه عمومی نیروی انتظامی ضمن ردشایعه بخشش اضافه خدمت 
سنواتی سربازان حین خدمت به مناسبت روز پدر، ضوابط و مقررات بخشش اضافه خدمت 

سنواتی کارکنان وظیفه حین خدمت را تشریح کرد.
سردارتقی مهری با تکذیب شایعه بخشش اضافه خدمت سربازان به مناسبت روز پدر، 
اظهارکرد: در حال حاضر ابلاغیه جدیدی مبنی بر بخشش اضافه خدمت سنواتی سربازی 

ارسال نشده و سربازان حین خدمت می توانند برابر ضوابط قبلی از بخشش اضافه خدمت 
سنواتی بهره مند شوند.

وی درباره ضوابط و مقررات مربوطه، گفت: در صورتی که در سوابق خدمتی سربازان 
حسن خلق، جدیت در وظایف محوله، ابراز شجاعت و فداکاری و... از سوی فرماندهان تایید 
شود، تمام یا بخشی از اضافه خدمت سنواتی آنان برابر ضوابط مورد بخشش قرار می گیرد.

رئیس سازمان وظیفه عمومی ناجا با اشاره به اینکه ابلاغیه ضوابط و مصادیق بخشش 
اضافه خدمت سنواتی کارکنان وظیفه از سوی ستاد کل نیرو های مسلح به کلیه یگان های 
خدمتی ابلاغ شده است، افزود: مواردی مانند سرباز نمونه، موفقیت در ثبت ابتکار منجر 
به تولید محصول و یا مقاله علمی معتبر، همچنین حافظ حداقل یک جزء قرآن کریم، 
گذراندن دور های تخصصی موردنیاز یگان نیرو های مسلح و... در صورت تایید فرماندهان 

اضافه خدمت سربازان بخشیده می شود.

 دویست وپنجمین جلسه ستاد هماهنگی اقتصادی دولت 
روز گذشــته برگزار شــد و در این جلسه، رئیس جمهوری از 
مدیریت درآمدها و هزینه های بودجه 1399 تحت فشارهای 
حداکثری و اوج تحریم و جنگ اقتصادی سخن گفت و دستور 
ویژه کمک رسانی فوری در منطقه زلزله زده سی سخت را داد.

به گزارش پایگاه اطلاع رســانی ریاست جمهوری، وزیر راه 
و شهرســازی که به نمایندگی از طــرف رئیس جمهوری به 
اســتان کهگیلویه و بویر احمد و منطقه زلزله زده سی سخت 
ســفر کرده بود، ابتدا در این جلسه گزارشی از وضعیت زلزله 
زدگان، میزان آســیب و خسارات، روند امدادرسانی و مداوای 
مصدومان و اسکان موقت خانواده هایی که خانه هایشان آسیب 
دیده و همچنین برآورد خسارات وارد شده و برنامه ریزی برای 
کمک به ساخت منازل تخریب شده، ارائه کرد. پس از ارائه این 
گزارش، حسن روحانی بر ضرورت کمک رسانی فوری به زلزله 
زدگان، جبران خسارت ها و همچنین تسریع در اسکان موقت 
کسانی که منازلشان در این زلزله خسارت دیده است با توجه 

به فصل سرما در این منطقه، تأکید کرد.
روحانی در ادامه با اشــاره به گزارش وزیر راه و شهرسازی 
درخصوص آخرین وضعیت طرح اقدام ملی مسکن، این طرح 
را گام بزرگ دولت تدبیر و امید برای تأمین مسکن دهک های 
پایین و متوسط درآمدی جامعه عنوان کرد و با اشاره به روند 
خــوب طی مراحل این طرح ملی و زیر بنایی اظهار داشــت: 
امیدواریم بخشــی از واحدهای در دست ساخت این طرح تا 

پایان این دولت تکمیل و افتتاح شود.
وی تأمین زمین مورد نیاز برای اجرای طرح ملی مســکن 
از طــرف دولت را نقطه قوت این طرح عنــوان کرد و افزود: 
خوشــبختانه این طرح با استقبال و مشارکت خوبی از سوی 
متقاضیان مواجه شده و امیدواریم با برنامه ریزی های درست، 
مسکن همه ثبت نام کنندگان در زمان مقرر آماده و تحویل شود.

رئیس جمهوری با اشاره به اینکه زمین مورد نیاز برای ساخت 
260 هزار واحد فراهم شده است و مراحل ساخت واحدها در 
ریل طبیعی خود افتاده است، افزود: توزیع استانی طرح ها نیز 
متناسب با نیازبوده و پروژه های اجرایی در استان های سیستان 
و بلوچســتان، کرمان و یزد در ماه های آتــی به بهره برداری 

خواهد رسید.
همچنین در این جلسه وزیر امور اقتصاد و دارایی گزارشی 
از میزان تحقق درآمدهای مشخص شده در قانون بودجه سال 
1399 بویــژه از محل وصول مالیات، فــروش اوراق و درآمد 
حاصله از صادرات ارائه کرد. فرهاد دژپسند با اشاره به مالیات 
وصولی از مالیات دهندگان بزرگ و همچنین وصول مالیات های 
معوقه، از تحقق بخش عمده درآمدهای مشــخص شــده در 
بودجه ســال جاری خبر داد.در ادامه، رئیس جمهوری در این 
رابطه تأکید کرد: با برنامه ریزی های انجام گرفته در سال جاری 
بویژه تمهیداتی که در بودجه ســال 1399 دیده شــده بود، 
توانســتیم درآمدها و هزینه ها را مدیریت کنیم و این مهم در 
شرایط جنگ اقتصادی و فشار حداکثری دولت ترامپ حاصل 
شد که به اعتراف خود آنها، به شکست این سیاست انجامید. 
روحانی با اشــاره به تحقق اهداف بودجه سال جاری در حوزه 
اصلی درآمدها و هزینه ها، اظهار داشت: برنامه اقتصادی کلان 
دولت در ســال جاری که بودجه نیز در ذیل آن است، براساس 
واقعیت ها و ظرفیت های اقتصادی کشور تدوین و در اجرا نیز 
محقق شد. وی همچنین تأکید کرد که وزارت اقتصاد با فروش 
اوراق مشارکت، مردم را در پروژه های توسعه ای کشور سهیم 

و نقدینگی را هدایت کند.
اخیراً وزیر اقتصاد در حاشیه جلسه هیأت دولت نیز درباره 
محل تأمین درآمدهای دولت در سال جاری گفته بود: از طریق 
خصوصی سازی، مالیات و انتشار اوراق سعی کردیم که دولت 
دیگر نیازی به تأمین مالی از طریق بانک مرکزی نداشته باشد. 
این سیاستی است که دولت یازدهم و دوازدهم تاکنون داشته، 
بدرستی اجرا شده است. بواسطه همین رویکرد، هیچ برداشتی 

از بانک مرکزی برای تأمین بودجه نداشته ایم.
به گزارش تسنیم، دژپســند با اشاره به کاهش درآمدهای 
نفتی توضیح داده بود: ما باید این کســری را از محل دیگری 
جایگزین می کردیم اما شرایط طوری نبود که بتوانیم هزینه های 
جاری را کاهش دهیم، یکی از درآمدهای جایگزین مالیات بود، 
سعی کردیم رعایت مؤدیان را کنیم اما از آنطرف نمی توانستیم 
مالیــات را اخذ نکنیم؛ با ترتیباتی در 10 ماهه امســال 101 
درصد درآمدهای مالیاتی تحقق یافــت. ه گفته وزیر اقتصاد، 
یکی از این درآمدها که به عنوان سالم ترین درآمد تلقی می شود 
درآمد مالیاتی است و در سال جاری سعی شد تا در کنار جنگ 
تحمیلی اقتصادی و شیوع ویروس کرونا رعایت حال مؤدیان 
هم انجام شــود و بســیاری از مؤدیان مانند حوزه گردشگری 
و واحدهای صنفی تحت فشــار نباشند؛ اما با سازوکاری این 

دریافتی افزایش داشت. 
یکی دیگر از فعالیت ها تأمین مالی از طریق اوراق بوده است 
که وزیر اقتصاد می گوید: ســعی کردیم تــا اوراق را با جدول 

زمان بندی منظم و در دامنه مشخص به کار بگیریم.
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گفتوگوهایسازندههستهای
مدیرکل آژانس بین المللی انرژی اتمی با صالحی و ظریف گفت وگو کرد

»رافائل گروسی«، مدیر کل آژانس بین المللی انرژی اتمی روز گذشته و در آستانه 
فرارسیدن ضرب الاجل تهران برای توقف اجرای پروتکل الحاقی با مقام های بلندپایه 
کشورمان دیدار و گفت و گو کرد. دومین حضور »گروسی« در تهران در بحبوحه شرایطی 
است که پیرامون اجرای توافق هسته ای میان ایران و کشورهای طرف توافق شدت گرفته 
اســت. چه یکی از مهمترین بخش های نظارتی آژانس که پیش از این ذیل همکاری 
داوطلبانه ایران در چارچوب برجام برقرار بود، حالا از 5 اسفند ماه به واسطه عدم تحقق 

منافع اقتصادی ایران کاهش خواهد یافت. 
در همین چارچوب مقام های ایرانی در واکنش به تحولات جاری برجام و عدم لغو 
تحریم های هســته ای فردا )پنجم اسفند ماه( دسترسی های نظارتی فراتر از پروتکل 
الحاقی براساس برجام را کاهش می دهند. ایران در آذر ماه 1382 )دسامبر 2003( و 
در نقطه آغاز درگیری ها با جهان غرب پیرامون برنامه هسته ای اش، پروتکل الحاقی را 
امضا و بر اساس آن دسترسی تکمیلی به بازرسان آژانس اعطا کرد. اجرای این پروتکل 
چند سال بعد با اوج گیری اختلافات هسته ای و به سرانجام نرسیدن مذاکرات هسته ای 
متوقف شد تا نهایتاً با دستیابی ایران و 1+5 به برجام، بار دیگر اجرای این پروتکل در 
سال 2015 به عنوان اقدامات داوطلبانه ایران برای شفاف سازی فعالیت های هسته ای 

به برجام اضافه شود.
اما در پی خروج امریکا از توافق هسته ای و عدم تحقق منافع اقتصادی ایران به رغم 
پایبندی به تعهداتش، مجلس شورای اسلامی در آذرماه گذشته با تصویب قانونی دولت 
را مکلف کرد که در صورت ادامه  تحریم های امریکا، همکاری با آژانس را محدود کرده 
و گام های بیشتری را در خصوص کاهش تعهداتش ذیل برجام بردارد. بر اساس همین 
مصوبه بود که دولت ابتدا غنی ســازی 20 درصد در فردو را از سر گرفت و در ادامه با 
پایان یافتن ضرب الاجل دو ماهه و عدم پدیدار شدن نشانه های روشن از سوی امریکا 
برای حفظ توافق هســته ای، دسترسی های نظارتی فراتر از پروتکل الحاقی را کاهش 
خواهد داد. از همیــن رو موضوعات فنی و ترتیبات اجرایی توقف نظارت های فراتر از 
پادمان و پروتکل الحاقی و اقدامات داوطلبانه فراپادمانی و نحوه ادامه همکاری های دو 
طرف از جمله محورهایی بود که در گفت وگوهای »گروســی« در تهران مطرح شد. 
پیش از این سید عباس عراقچی، معاون سیاسی وزیر امور خارجه ایران با اشاره به اینکه 
در پنجم اسفند با توقف اجرای داوطلبانه پروتکل الحاقی، وضعیت جدیدی در روابط 
ایران با آژانس ایجاد می شــود، درباره سفر مدیرکل به تهران گفته بود که »گروسی« 
خــودش اظهار علاقه کرد که به ایران بیاید که در این وضعیت جدید نوع جدیدی از 
همکاری بین ایران و آژانس برقرار شود که همکاری های ایران و آژانس کمترین آسیب 
را ببیند. همچنین علی اکبر صالحی، رئیس سازمان انرژی اتمی پیش از سفر مدیرکل 
بــه تهران گفته بود که علاوه بر گفت و گو با او درباره روند همکاری ایران و آژانس در 
چارچوب پادمان هســته ای و جزئیات دستور کار توقف پروتکل الحاقی، ایران به درز 

اطلاعات محرمانه آژانس در رسانه های غربی هم معترض خواهد شد. این اعتراض در 
پی آن مطرح می شود که خبرگزاری رویترز چند روز پیش در گزارشی مدعی شده که 
آژانس در دو سایتی که پیش از این درخواست بازدید از آنها را در ایران داشته است، 
ذرات اورانیوم کشف کرده است. این خبرگزاری سفر شتابزده »گروسی« به تهران را 
در راستای برخورد با تهران و شنیدن توضیحات آن پیرامون اخبار منتشره اعلام کرده 
است. صالحی خبر منتشر شده در رویترز مبنی بر مشاهده آلودگی ذرات اورانیوم در 
دو نقطه در ایران را در راستای درز اطلاعات محرمانه آژانس در رسانه های بین المللی و 
روند ناخوشایندی دانسته که از سال های گذشته همچنان ادامه دارد. مدیرکل آژانس در 
تهران ابتدا با علی اکبر صالحی، رئیس سازمان انرژی اتمی ایران و سپس با محمدجواد 
ظریــف، وزیر امور خارجه دیدار و گفت و گو کرد. کاظم غریب آبادی، نماینده ایران در 

آژانس گفت و گوهای صورت گرفته در تهران را سازنده و مفید ارزیابی کرد.
مقام های اروپایی از روند همکاری های مستمر میان ایران و آژانس ابراز خشنودی 
کردند. »استفان کلمنت«، نماینده دائم اتحادیه اروپا در سازمان های بین المللی در وین 
با انتشــار پیامی در حساب کاربری خود در توئیتر اعلام کرد که از فعالیت های اخیر 
مدیرکل آژانس بین المللی انرژی اتمی درخصوص توافق هسته ای پشتیبانی می کند. او 
در پیام خود نوشت: »اتحادیه اروپا کماکان از تلاش های رافائل گروسی مدیرکل آژانس 
برای یافتن یک فهم مشترک با ایران حمایت می کند تا این سازمان بتواند به فعالیت های 
ضروری نظارتی خود در ایران که از اهمیت بسیار بالایی در چارچوب توافق هسته ای 
برخوردار است، ادامه  دهد«. پیش از او »جوزپ بورل«، مسئول سیاست خارجی اتحادیه 
اروپا هم در توئیتی از سفر مدیرکل آژانس به ایران استقبال کرده و گفته بود که اروپا 
از »گروسی« برای تلاش هایش درخصوص فعالیت های راستی آزمایی در ایران از جمله 

سفر حائز اهمیت روز آینده اش به تهران قدردانی می کند.
دیروز همزمان با دیدارهای گروســی با مقامات کشورمان، تعدادی از دانشجویان 
دانشگاه های کشور هم در تجمعی مقابل سازمان انرژی اتمی همزمان با سفر مدیرکل 
آژانس بین المللی انرژی اتمی به ایران با در دست داشتن پلاکاردهایی در محکومیت 
ترور دانشــمندان هسته ای و تصویر شــهید فخری زاده، نسبت به عملکرد آژانس در 
قبال ایران اعتراض کردند. 226 نماینده مجلس هم در بیانیه ای، بر لزوم توقف اجرای 
داوطلبانه پروتکل الحاقی از پنجم اسفندماه تأکید کردند. به گزارش ایرنا، در بخشی از 
این بیانیه آمده است: در راستای دفاع از حقوق هسته ای و وادار کردن دشمنان ملت به 
برداشتن تحریم های ظالمانه و به تبع آن گشایش اقتصادی مقرر شده است غنی سازی 
20 درصدی اورانیوم آغاز و نیز با اعطای مهلت دو ماهه به امریکا و سه کشور اروپایی 
برای برداشتن تحریم های ظالمانه در صورت عدم صداقت و عدم انجام تعهدات ، ملت 
ایران نیز اجرای داوطلبانه پروتکل الحاقی در راستای اجرای بندهای 26 و 36 و بند 

13 قطعنامه 2231 را متوقف کند. 

درآمد و هزینه بودجه سال 99 در 
شرایط جنگ اقتصادی مدیریت شد

اینک در یک ساله شدن مواجهه با همه گیری ویروس کرونا مدیریت 
بحران به نقطه  اولش باز گشته است، اما این بار تجربه  همچون گذشته 
نیست. در این مدت آگاهی کافی درباره یک حادثه بزرگ در خصوص 
مراقبت فردی و اجتماعی کســب کرده ایم. سال پیش همچون انسان 
خواب زده ای بودیم که به زعم تحمل اهریمن سرما نمی دانست از کدام 
ناحیه ســوز ســرما می آید، تا جایی که تضاد اساسی میان اهریمن و 

دانش ما از »کرونا« بود. 
ضرب شســت کرونا را می دیدیم اما نظام اجتماعی ما برای ادراک 
پیام آن بشــدت در هم ریخته بود. اما اینک و در ســالگرد رقص ها و 
کلیپ هایی که به صورت مردمی علیه کرونا ســاخته شد، ما دردمان را 
»تقریباً« می دانیم و فقط مانده اســت مشــکل درمان. پس مشکل ما 
اینک یکی است، با درد به طور نسبی آشنا شده ایم، اینکه کرونا کجاها 
و به چه صورتی آسیب می زند و در مورد پذیرش جمعی بحران کرونا، 

وفاق جامعه نسبت به سال پیش
 بیشتر است. هرچند هنوز گرد و خاک کاشفان خیال و وهم کاملًا 
تمام نشــده و هر آن ممکن است بازیگران افکار جادویی دوباره افکار 
مشــوش مردم را منحرف کنند. با این حال ســپهر ایرانی یک تجربه 
تأملی را در خصوص بحران های بهداشــتی جوامع مدرن سپری کرده 
و با یک همت واقعی نهادهای گوشــزد کننده همچون رسانه ها، خطبا 

و مکتوبات خواهد توانســت ذهن خود را باز یابد.
 تنها مشــکلی که مانده این اســت که چگونه می توان راهی برای 
تنظیم اجتماع ایرانی و مراقبت همگانی از مردم جُســت. اجتماعی که 
بخشــی از آن به سبب داشتن بسته های ســرمایه اقتصادی می تواند 
نســخه های تجویز شده را دریابد، اما بخشــی به سبب نوع مشغله و 
اقتصاد روزمره شــان »قرنطینه شکن« هســتند و این قرنطینه شکنی 
نه به وجود و شــخص آنها که به حرکت خرده سیستم های اقتصادی 
ما برمی گردد. در سال گذشته بسیاری که انبار خانه های شان بضاعتی 
داشــت به طور راحت و سبکبالی می گفتند در خانه بمانیم، راه نجات 
اســت! اما واقعیت این اســت که انبار خانه بســیاری از مردم به جو 

خیابان وابسته است.
 اینک و پس از موج های متعدد کارگزاران بهداشتی دیگر دریافته اند 
که راهکار مقابله با کرونا بسته نصیحت و همکاری دست و پا شکسته 
تلویزیون نیست، بلکه حل مشکل کرونا، یکسری تصمیمات همه جانبه 
مخصوصــاً معطوف به وضعیت ســفره و نیازهــای تفریحی جامعه و 
بســیج همه ارکان جامعه ایرانی برای گذرانــدن این موج از کرونا را 
طلب می کند. از این رو در مواجهه با موج چهارم و شاید یک کرونای 
دیگر که پیش از واکســن قصد خودنمایی دارد، ضرورت دارد که هم 
فردفرد ما نســبت به رویکردهای خودمراقبتی مان تجدید عهد کنیم، 
هم کارگزاران بهداشتی بتوانند برنامه همه جانبه ای برای مواجهه نهایی 

با آخرین خوی اهریمنی کرونا تدارک ببینند.
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 مدیر امور اراضی اســتان ایلام از رفع تداخلات اراضی چند 
پلاک دراستان خبر داد  

به گزارش روابط عمومی سازمان جهاد کشاورزی استان ایلام ؛ یاسین 
علی حســینی مدیر امور اراضی استان با اعلام این خبر گفت :

  جلســه ی کمیسیون رفع تداخلات و همچنین کمیسیون تبصره یک 
ماده یک قانون حفظ کاربری استان ایلام با حضور اعضاء کمیسیون ها در 
سازمان جهاد کشاورزی استان برگزار گردید. وی افزود: این کمیسیون با 
هــدف کاهش دعاوی حقوقی بهره برداران و همچنین رفع موانع تولید در 
بخش کشــاورزی در اجرای ماده 5۴ قانون رفع تداخلات پرونده ی پلاک 
های 21-22 اصلی شهرستان دهلران برگزار شد. علی حسینی خاطرنشان 
کرد: در این جلســه میزان 2823 هکتار از اراضی کشــاورزی رفع تداخل 
شد و مساحت ۴838 هکتار نیز به عنوان اراضی غیر ملی تثبیت شد. وی 
اضافه کرد: تعداد کل پلاک ها در ســطح اســتان 520 پلاک می باشد که 
269 پلاک آن دارای تداخل بوده است که تا کنون 31 پلاک به مساحت 
3283۷ هکتار رفع تداخل شــده است و 63۴01 هکتار به عنوان اراضی 
غیرملی تثبیت شــده اســت. علی حسینی یادآورشد: این مهم با برگزاری 
جلســات مستمر در مدت چهار ســال و بازدید میدانی اعضای کارگروه و 
کمیســیون اراضی مطالعه و تفسیر عکس های هوایی انجام شده است. وی 
در ادامه این جلســه گفت: امیدواریم با ادامه این روند در آینده نه چندان 
دور تمامی اراضی کشاورزی اســتان ایلام تثبیت شده و اسناد کاداستری 
اراضی برای بهره برداران این بخش صادر شود. مدیر امور اراضی استان به 
هدف قانون رفع تداخل اشــاره کرد ودرپایان گفت:هدف از تصویب قانون 
رفع تداخلات، رسیدگی به مشــکلات ارباب رجوع، احقاق حقوق متقابل 
مردم و دولت، رفع مشــکل ناشــی از اجرای قوانیــن و مقررات موازی از 
جملــه اجرای مقررات ماده 56 قانــون حفاظت و بهره وری از جنگل ها و 

مراتع کشور است.

 طرح »توسعه کشــت محصولات علوفه ای در دیمزارها« در 
سطح 2۷ هزار هکتار اجرا شد

مدیــرکل امور غلات و محصولات اساســی وزارت جهاد کشــاورزی از 
اجرای طرح »توســعه کشــت محصولات علوفــه ای در دیمزارها« برای 
ســومین ســال متوالی خبر داد و گفت: در سال جاری این طرح در سطح 
3۴000 هکتار برنامه ریزی شــده که تاکنون 2۷000 هکتار آن کشت و 

بقیه نیز به صورت بهاره کشــت خواهد شد.
به گــزارش پایگاه اطــلاع رســانی وزارت جهاد کشــاورزی، فرامک 
عزیزکریمــی با بیان این که معاونت امور زراعت وزارت جهاد کشــاورزی 
برای ســومین سال متوالی اقدام به اجرای طرح »توسعه کشت محصولات 
علوفه ای در دیمزارها« کرده اســت، اظهار کرد: این طرح برای سال اول 
در ســطح حدود 2000 هکتار، در ســال دوم در سطح 13000 هکتار و 
در ســال جاری نیز در سطح 3۴000 هکتار برنامه ریزی شده که تاکنون 

2۷000 هکتار آن کشــت و بقیه نیز به صورت بهاره کشت خواهد شد.
وی افــزود: تامین بذر علوفه یکی از ارکان مهم این طرح اســت و در 
همیــن ارتباط تاکنون بیش از 1000 تن از بذور داخلی محصولات علوفه 
ای تامیــن و تــدارک و برای اولین بار اقدام به واردات بذور ارقام خارجی 

با قابلیت کشت در اقلــــیم سرد و معتـدل سرد شده است.
عزیزکریمی خاطرنشــان کــرد: برای اولین بار در مجموع 212 تن بذر 
علوفــه دیم جهت اســتفاده در طرح جهش تولید در دیمزارها به کشــور 
وارد شــده که تمامی بذور واجد شرایط اســتاندارد ترخیص و عمده آن 
نیز در ســطح دیمزارهای کشــور با تخصیص یارانه برای زارعین توزیع و 
کشــت شده اســت. مدیرکل امور غلات و محصولات اساسی وزارت جهاد 
کشــاورزی تاکید کرد: به هیچ عنــوان بذور علوفه مخصوص دیمکاری در 
گمرک رســوب نکرده اســت و عمده بذر موجود در گمرک، بذر ذرت و 
دیگر محصولات آبی هســتند که تاریخ کشــت آنها عمدتا در پایان فصل 

بهار و ابتدای پاییز است.
وی یادآور شد: در سال جاری با همکاری ستاد اجرایی فرمان حضرت 
امام )ره( طرح جهش تولید در دیمزارها در گســتره دیمزارهای 6 استان 
کشــور در ســطح 6۷0 هزار هکتار برنامه ریزی شــده که تاکنون 620 
هزار هکتار آن کشــت و بیش از 530 هزار هکتار نیز تحت پوشــش بیمه 
کشاورزی قرار گرفته اســت.عزیزکریمی گفت: این سطوح تحت مدیریت 
حدود ۷5 هزار بهره بردار و کشــاورز دیمکار در ۷0 شهرســتان و ۷800 
روســتا قرار دارد و در همین ارتباط نیز حمایت های خاص در امر تامین 
ماشین های کشاورزی، بذر، کودهای شیمیایی، آموزش و بیمه کشاورزی 

برای این قشــر زحمتکش عملیاتی شده است.

 معدوم سازی ۱.۴ میلیون قطعه طیور برای مقابله با آنفلوانزای 
پرندگان

 رییس ســازمان دامپزشکی کشور با بیان اینکه بیماری آنفلوانزای فوق 
حاد پرندگان در طیور صنعتی کشــور مهار شده است، گفت: طبق آخرین 
آمارهــا یک میلیــون و ۴00 هزار قطعه طیور در اثــر بیماری آنفلوانزای 
پرندگان معدوم شــده که بخش عمده آن مربوط به طیور صنعتی استان 

خراسان جنوبی است.
»علی صفر ماکنعلی« در نشست خبری خود به منظور تشریح وضعیت 
بیماری آنفلوانزای فوق حاد پرندگان و مرگ و میر پرندگان مهاجر تالاب 
میانکاله در جمع خبرنگاران افزود: از این تعداد طیور معدوم شــده، یک 
میلیون و 350 هزار قطعه طیور مربوط به اســتان خراسان جنوبی است و 

تنها 50 هزار قطعه مربوط به سراســر کشور می شود.
رییس سازمان دامپزشــکی کشور اظهارداشت: پنهان کاری یک واحد 
درگیر به بیماری انفلوانزای فوق حاد پرندگان در خراســان جنوبی باعث 
شد در شعاع 15 کیلومتری  9 واحد تخمگذار و 9 واحد گوشتی،  شترمرغ 

و پرنده مهاجر درگیر شوند.
ماکنعلی علــت اصلی پنهان کاری برخی واحدهــای تولیدی مبتلا به 
بیماری آنفلوانزای فوق حاد پرندگان را نداشــتن بیمه دانســت و تصریح 
کرد: در صورتی که این واحدها در اســتان خراســان جنوبی بروز بیماری 
را به موقع اطلاع می دادند امکان تلفات در این اســتان کاهش می یافت.

وی گفــت: اکنون بیماری آنفلوانزای فوق حــاد پرندگان در 50 نقطه 
کشور شناســایی، ردیابی، مهار و مختومه شده اســت، البته این بیماری 
در کشــور دارای چهار نســخه متفاوت در شمال، استان های با تراکم بالا 
مزارع مرغ تخمگذار )شامل آذربایجان شرقی، قزوین، تهران، قم، مرکزی 
و اصفهان( و ســایر نقاط کشور اســت.رییس سازمان دامپزشکی کشور با 
تاکید بر اینکه ما اکنون در اســتان هایــی که مزارع مرغ تخمگذار داریم 
هیچ گونه درگیری واحدهای صنعتی را نداریم، افزود: ما از لحاظ شناسایی 
کانون های بیماری، دو ویژگی داریم که اکنون شــفاف ترین آمار کانون ها 

را به ســازمان جهانی بهداشت دام اعلام کرده ایم.
بــه گفته وی، بــه تازگی در کارخانه آرد تک در شــهریار 1۴0 قطعه 
طیور، در اتوبان خلیج فارس، آذربایجان غربی، کردســتان،   خوزســتان، 
اردبیــل و کارخانه ســنگبری در آذربایجان غربی، ســه کانون مرغ بومی 
در تهران و ســه کانون مرغ بومی در البرز و برخی باغ ویلا شناســایی و 
طیورشــان معدوم شــده اند اما هیچ واحد صنعتی ما در استان های البرز 

نیستند. تهران درگیر  و 

تسریعروندپروژههایآبرسانیروستاییبایکپارچهسازیشرکتهایآبفادرهرمزگان
مدیرعامل شرکت آب و فاضلاب هرمزگان 
با اشاره به اقدامات انجام شده در روستاهای 
این استان از تسریع روند پروژه  های آبرسانی 
با اجرای طرح یکپارچه ســازی  روســتایی 
شرکت های آب و فاضلاب شهری و روستایی 

خبر داد.
به گزارش پایگاه اطلاع رسانی وزارت نیرو 
)پاون(، حجت الاســلام والمسلین محسن 
سالاری امام جمعه سیریک در جلسه نشست 
با امامان جمعه با مدیرعامل شــرکت آب و 
فاضلاب هرمزگان با بیان اینکه سیریک از کم 
آبی رنج می برد و آب سیریک نیازمند تکمیل 
ظرفیت است، افزود: منطقه سیریک کم آب 
بوده و مردم با ســختی های زیادی دست و 

پنجه نرم می کنند.
به گفتــه وی، مردم برای خرید آب مورد 
نیاز با هزینه های زیادی مواجه هســتند که 
برنامه ریزی برای رفع این مشکلات را می طلبد.

امام جمعه سیریک با بیان اینکه ما منکر 
خدمات آب و فاضلاب نیستیم، ادامه داد: از 
اولین روزی که این مسئولیت بر عهده گرفتم 
متوجه شدم بسیاری از روستاها زمان زیادی 
برای رســیدن نوبت آب انتظار می کشند که 
همین امر باعث شــد تا موضوع را در خطبه 

متذکر شوم.
وی افزود: اخیرا با اقداماتی که شرکت آب 
و فاضلاب انجام داده و قول عملی شدن آن را 
داده امیدها برای بهبود وضعیت آب روستاهای 

سیریک بیشتر شده است.
بــه گفتــه وی، اقدامات خوبــی در این 
شهرستان در سیریک در حال انجام است که 
امیدواریم با تلاش و تسریع در کارها به توان 
به خواسته مردم سیریک عمل و بر مشکلات 

آب این شهرستان پایان داد.
در این جلســه همچنین حجت الاسلام 
والمســلمین غلامرضا حاجبــی امام جمعه 
تخت و قلعه قاضی به مشــکلات آب برخی 
روســتاها از جمله دهنو و چوج اشاره کرد و 
گفت: مردم انتظار دارند با توجه به عبور خط 
انتقال آب از ســدهای شرق به بندرعباس با 
کمبود آب مواجه نشــوند و نیاز است در این 
زمینه اقدامات لازم برای تامین آب روستاهای 

مسیر صورت گیرد.

وی گفت: اقداماتی در این زمینه در حال 
انجام اســت که انتظار داریــم با تلاش ها و 
اقداماتی که انجام می شود زمینه امیدواری 

مردم فراهم شود.

شاهد انقلابی در حوزه آبرسانی خمیر 
بوده ایم

در ادامــه این جلســه حجت الاســلام 
والمسلمین شعیب صالحی امام جمعه خمیر 
با تقدیر از عملکرد شرکت آب و فاضلاب در 
مناطق شهری و روستایی شهرستان، افزود: 
خمیر یکی از مناطق پر چالش آبی در سالیان 
گذشته بود که اگر مشکلات موجود حل نمی 

شد به یک تهدید تبدیل می شد.
به گفته وی، پیش تر قطعی های مکرر آب 
در شهرستان خمیر شاهد بودیم که موجب 
گلایه های زیادی می شد اما با اقدامات انجام 
شده، می توان گفت انقلابی در حوزه آبرسانی 
شهرستان خمیر شاهد بوده ایم که دیگر خبری 

از مشکلات گذشته نیست.
»امین قصمی« مدیرعامل شــرکت آب و 
فاضلاب هرمزگان در این جلسه با بیان اینکه 
توصیه هــای امامان جمعه که در خطبه های 

نمــاز جمعه مطرح می شــود به عنوان یک 
خواســته به حق، پیگیری و آن را به نتیجه 
می رسانیم، گفت: پیگیری موضوعات مطرح 
شده در خطبه های نماز جمعه مصداق عمل 

به وظایف است.
وی اضافه کــرد: هــر گاه امامان جمعه 
موضوعی در زمینه آب مطرح کرده اند با حضور 
میدانی و همفکری، پیگیری و برای رفع آن 

برنامه ریزی و اقدام کرده ایم.
مدیرعامل شرکت آب و فاضلاب هرمزگان 
ادامه داد: از اوایل امســال با یکپارچه سازی 
شرکت های آب و فاضلاب شهری و روستایی، 
گستره فعالیت این شرکت بیشتر و حجم کارها 
افزایــش یافت که نیازمند تخصیص اعتبار و 
برنامه ریزی بهتر برای خدمات رسانی مطلوب 

و بهینه بودیم.
وی تصریــح کرد: بــا یکپارچه ســازی 
شرکت های آب و فاضلاب شهری و روستایی 
به مردم روستا نشین این اطمینان را می دهیم 
که برنامه ریزی و عملیات اجرایی برای رسیدن 
به نقطه مطلوب انجام و شاهد بهبود وضعیت 

آب در این مناطق خواهیم بود.
قصمی در تشریح جزئیات خدمات رسانی 

به مناطق مختلف هرمزگان به وضعیت آب 
شهرستان سیریک اشاره کرد و گفت: بسیاری 
از خطوط انتقال و شبکه های مناطق سیریک با 
توجه به جمعیت 30 سال پیش ایجاد شده که 
با افزایش جمعیت، امکانات موجود پاسخگوی 
نیاز فعلی نیست و در تلاشیم تا با اجرای برخی 
پروژه ها، مشکلات آبی روستاهای سیریک را به 

حداقل ممکن برسانیم.
به گفته مدیرعامل شرکت آب و فاضلاب 
هرمزگان، خط انتقال آب راونگ به روستاهای 
سیریک به طول 300 کیلومتر حدود 26 سال 
پیش احداث شده که ظرفیت جدیدی با توجه 
به افزایش جمعیت ایجاد نشده بود. در حال 
حاضر علیرغم در مدار بودن ظرفیت کامل آن، 

پاسخگوی نیاز فعلی نیست.
وی به اقدامات شــرکت آب و فاضلاب در 
این زمینه اشاره کرد و ادامه داد: با هدف بهبود 
وضعیت آب روستاهای سیریک، عملیات ایجاد 
بخشی از خط انتقال جدید در دستور کار بوده 
که با طی شدن روند مناقصه، عملیات احداث 

25 کیلومتر آن آغاز خواهد شد.
قصمی با بیان اینکه منابع مالی تعریف شده 
ای برای اجرای این طرح نداریم، گفت: برای 

تسریع در رفع این مشکل منابع لازم از مسیر 
دیگر تامین شده است که امیدوارم ظرف مدت 

یک سال به سرانجام برسد.
مدیرعامل شرکت آب و فاضلاب هرمزگان 
با اشاره به اجرای خط انتقال آب از تصفیه خانه 
جاسک تا کوه مبارک، گفت: 38 کیلومتر از 
ایــن خط انتقال باقی مانده که با تکمیل آن 
مشکل آب 29 روستای حد فاصل شهرستان 

جاسک مرتفع می شود.
وی از افزایش ظرفیت آب شــهر سیریک 
خبــر داد و گفت: بــا پیگیری  های صورت 
گرفته آبگیر سایت آب شیرین کن سیریک 
روی اسکله این شهر نصب و تا پایان امسال 
ظرفیت آن به دو هزار متر مکعب در شــبانه 

روز خواهد رسید.
وی همچنین از وارد مدار شدن آب شیرین 
کن زیارت تا پایان اردیبهشت ماه سال بعد خبر 
داد و گفت: این آب شیرین کن نیز سه هزار 
متر مکعب در شبانه روز ظرفیت دارد که با وارد 
مدار شدن آن، مشکلات بخشی از روستاهای 

سیریک حل خواهد شد.
مدیرعامل شرکت آب و فاضلاب هرمزگان 
در ادامه با اشــاره به وضعیت آب شهرستان 
خمیر، افزود: با اقدامات انجام شــده چالش 
آبی در شهرستان مرتفع و رضایت نسبی بر 

این شهرستان حاکم است.
قصمی با بیان اینکه ظرف ماه های آینده 
پروژه انتقال آب به رویدر به اتمام خواهد رسید، 
گفت: برای استفاده از ظرفیت آب تولیدی آب 
شــیرین کن بندرعباس نیازمند خط انتقال 
جدید حد فاصل کهورســتان تا خط انتقال 
آب شیرین کن بندرعباس -  خمیر هستیم.

وی همچنین از توجه ویژه شــرکت آب و 
فاضلاب هرمزگان به روستاهای تحت پوشش 
قلعه قاضی و تخت اشــاره کــرد و گفت: در 
جلسه مشترکی که با دهیاران و شوراهای این 
مناطق داشتیم خواسته ها و نیازهای مناطق 
احصاء و عملیات بازسازی ایستگاه های پمپاژ 
و مخازن و توسعه شــبکه مناطق روستایی 
 در دســتور کار اســت که طبــق قولی که 
در نشست با دهیاران و شوراهای مناطق یاد 
شده داده ایم تا پایان اسفند گزارش آن اعلام 

خواهد شد.

بهرهبرداریاز54واحدآبشیرینکندردولتتدبیروامید
 معــاون وزیر نیرو در امور آب و آبفا با اشــاره به 
ظرفیت های موجود برای بهره مندی از آب دریا گفت: 
وجــود 2۷00 کیلومتر مرز دریایی فرصت بی نظیری 

برای بهره مندی از آب دریا است.
به گزارش پایگاه اطلاع رســانی وزارت نیرو )پاون(، 
»قاسم تقی زاده خامسی« در کنفرانس سه روزه  بین 
المللی نمک زدایی و تصفیه آب که از روز ســه شنبه 
28 بهمن ماه به همت پردیس بندر عباس دانشــگاه 
امیرکبیر به صورت ویدئو کنفرانســی آغاز بکار کرد، 
اظهار کرد: کشــور ایران با در اختیار داشتن دو هزار 
و ۷00 کیلومتر مرز دریایی در شمال و جنوب کشور 
از فرصت هــای بی نظیری برای بهره مندی از آب دریا 

برخوردار است.
وی اضافه کرد: این ظرفیت خدادادی، مورد توجه 
وزارت نیرو بوده و هست ولی سعی شده برنامه ریزی 
بــرای بهره مندی از آن بــا در نظر گرفتن ملاحظات 
مختلف زیست محیطی، اجتماعی و اقتصادی صورت 

گیرد. 
معــاون وزیر نیــرو در امور آب و آبفــا ادامه داد: 
پیامدهای زیست محیطی برداشت آب از دریا و دفع 
پساب های تغلیظ شده در زیست بوم های آبی نزدیک 
ساحل می تواند بسیار شدید باشد و منجر به تخریب 
زیستگاه ها و آســیب به حیات آبزیان شود. بنابراین 
لازم اســت که در صدور مجوز برداشــت آب دریا و 
راه اندازی واحدهای نمک زدایی، ملاحظات زیســت 

محیطی به دقت رعایت شود.
وی با اشــاره به قانون توزیع عادلانه آب در ادامه 
یادآور شد: مطابق با ماده 21 قانون توزیع عادلانه آب، 
تخصیص آب منحصراً با وزارت نیرو بوده و وزارت نیرو 
از دولت قبل اقدامات جدی در خصوص شناســایی 

فرصت های تخصیص آب دریا را آغاز کرده است. 
تقی زاده خامســی خاطرنشــان کرد: در این راستا 
مطالعات جامعی در مورد نیاز ســنجی به استحصال 

آب دریا و نمک زدایی با توجه به برنامه ها و طرح های 
توسعه بخش صنعت با مشارکت وزارت نیرو و وزارت 
صنعت، معدن و تجارت صورت گرفت. در نتیجه این 
مطالعات، نیاز آبــی 900 میلیون متر مکعبی بخش 

صنعت در 1۷ استان شناسایی شد.

انعقاد قــرارداد 85 پروژه تاسیســات آب 
شیرین کن با سرمایه گذاری بالغ بر ۱۷ میلیارد 

ریالی با بخش خصوصی
معــاون وزیر نیرو در امور آب و آبفا گفت: در حال 
حاضر، قراردادهای 85 پروژه تاسیســات آب شیرین 
کن شــامل 2۴ پروژه در حال ساخت و 61 پروژه در 
حال بهره برداری با ظرفیت 1۷۷ میلیون متر مکعب 
در سال با حجم سرمایه گذاری 1۷ هزار و 500 میلیارد 
ریال )در زمان عقد قرارداد( با ســرمایه گذاران بخش 

خصوصی منعقد شده است. 
به گفته وی بیش از 90 درصد قراردادهای منعقد 

شده در استان های حاشیه خلیج فارس و دریای عمان 
هستند که نشان دهنده فرصت های توسعه نمک زدایی 

در این منطقه است.
معــاون وزیر نیرو در امــور آب و آبفا تصریح کرد: 
در دولــت تدبیر و امید، 5۴ واحــد از کل 85 واحد 
آب شــیرین کن ذکر شده، در دســت احداث و بهره 
برداری است که نشــان دهنده توجه دولت دوازدهم 
به توسعه ظرفیت های اســتحصال و نمک زدایی آب 

دریاست.
وی اضافــه کرد: در دولت دوازدهم، موافقت اولیه 
تخصیص برداشــت و نمک زدایی از آب دریای عمان 
برای استان های سیستان و بلوچستان، خراسان جنوبی 
و خراســان رضوی مجموعاً به میــزان 280 میلیون 
مترمکعب صادر شد و انتخاب کنسرسیوم سرمایه گذار 
متشکل از شرکت های بخش خصوصی برای مطالعات 

و اجرای طرح نیز انجام شده است.
این مقام مسئول ادامه داد: یکی از پروژه های بزرگ 

نمک زدایی کشــور، طرحی است که به منظور تامین 
نیاز های معدن گل گهر، مس سرچشمه و چادرملو در 
اســتان های یزد و کرمان و برخی از صنایع در استان 
یزد و همچنین تامین نیاز های شرب استان هرمزگان 
و نقاط جمعیتی مســیر انتقال در استان کرمان، در 

دست اجرا است. 
وی با بیان اینکه مجوز تخصیص آب برای برداشت 
از خلیج فارس و نمک زدایی این طرح به میزان 150 
میلیون مترمکعب در ســال توسط وزارت نیرو صادر 
شــده، عنوان کرد: این طرح جهت رسیدن به اهداف 
کامل خود، دارای ســه فاز اجرایی اســت که فاز اول 
آن اخیــراً با حضــور رئیس جمهور بــه بهره برداری 
رسید. این طرح با مساعدت های دولت در تأمین وام 
280 میلیون یورویی و تأمین مالی از طریق بانکهای 
داخلی تاکنون فقط فاز اول آن به بهره برداری رسیده 
 و افتتــاح فازهای بعدی نیز در صورت فعال شــدن

 و تأمیــن منابع مالی کافی، تا ســال 1۴01 به طول 
خواهد انجامید.

معــاون وزیر نیرو در امور آب و آبفا خاطرنشــان 
کرد: به طور خلاصه، اقداماتی برای شــروع و اجرایی 
شــدن فرآیند انتقال آب دریا برای مصارف صنعت به 
استان های سیســتان و بلوچستان، خراسان جنوبی، 
خراســان رضوی، اصفهان، کرمــان، هرمزگان و یزد 
درچارچوب موافقت هــای اولیه تخصیص آب صادره 
برای شــرکت های آب منطقه ای استان های ذی ربط، 
در حــال انجام بوده و غالباً ســرمایه گذاران آنها نیز 

تعیین شده اند.
به گفته مدیرعامل شرکت مدیریت منابع آب ایران، 
از طرفی مطابق با فرمایشات مقام معظم رهبری، انجام 
چنین اقداماتی توســط این دولت، ریل گذاری برای 
اقدامات و فعالیت های آینده محســوب شــده و امید 
می رود آغاز عملیات اجرایی این طرح ها نیز در همین 

دولت صورت گیرد.

برای نخستین بار نشان جغرافیایی زعفران قائنات، کشمش ملایر، 
پسته رفسنجان و خرمای پیارم حاجی آباد به منظور سرعت بخشیدن 

به تجاری سازی محصولات کشاورزی ایران تعریف شد.
به گزارش پایگاه اطلاع رســانی وزارت جهاد کشاورزی، مدیرکل 
دفتــر امور اقتصادی وزارت جهاد کشــاورزی با بیــان این مطلب به 
خبرنگار ما گفت: نشــان جغرافیایی محصولات کشــاورزی با اولویت 
زعفران، کشمش، پسته و خرما بر اساس شاخص های متعدد و نتایج 
اولیه پروژه مشترک مالکیت فکری ایران و سوئیس تعریف شده است.

محمد خالدی با اشاره به نشست تجاری سازی محصولات کشاورزی 
نشان جغرافیایی ایران که با هماهنگی مؤسسه فدرال مالکیت معنوی 
سوئیس، به صورت مجازی برگزار شد، اظهار داشت: در این نشست که با 
هدف تقویت سیستم مالکیت فکری ایران به منظور بهبود رقابت پذیری 
تجاری و تجاری سازی دارایی های مالکیت معنوی و توسعه اقتصادی 
 کشور برگزار شــد، نتایج اولیه پروژه مشترک مالکیت فکری ایران و 

سوئیس ارایه و تبیین شد.
وی افزود: این پروژه با همکاری مشــترک مؤسسه فدرال مالکیت 
معنوی سوئیس و سازمان فکری ایران در چارچوب توافقنامه تجارت 
بین کنفدراسیون ســوئیس و جمهوری اسلامی ایران در حال انجام 

است.
خالدی گفت: با تعریف نشــان جغرافیایی بــرای زعفران قائنات، 

کشــمش ملایر، پسته رفســنجان و خرمای پیارم حاجی آباد در این 
 پروژه مشــترک، بر اســاس اولویت، اقدامات اجرایی و عملیاتی برای

 پیگیری آن انجام خواهد شد.
وی از آمادگی کامل وزارت جهاد کشاورزی برای همکاری در اجرا 
و عملیاتی کردن این پروژه خبر داد و اذعان داشــت: رویکرد وزارت 
جهاد کشــاورزی، حرکت از کشاورزی سنتی یا متداول به کشاورزی 
تجاری با تاکید بر توســعه زنجیره های ارزش و کشاورزی قراردادی 
اســت و از این رو در سال های اخیر نهادسازی لازم برای ساماندهی 

کشــاورزان در اتصال به بازارهای داخلی و جهانی انجام شده است.
مدیرکل دفتــر امور اقتصادی وزارت جهاد کشــاورزی ادامه داد: 
آمادگی لازم برای تجمیع تولیدکنندگان و ذینفعان مختلف حلقه های 
زنجیره های محصولات کشــاورزی برای نشان های تجاری مشخص 
شــده، وجود دارد.وی همچنین به نقش مراکز خدمات کســب و کار 
کشــاورزی BDS و آموزش های لازم برای تغییر گفتمان در راستای 
تجاری سازی محصولات اشاره کرد و افزود: الگوی تأمین مالی نیز در 
بانک ها و وزارت جهاد کشاورزی به سمت تأمین مالی زنجیره ارزش 
در حال تغییر است.بر پایه این گزارش، نشست مجازی تجاری سازی 
محصولات کشــاورزی نشان جغرافیایی ایران با حضور نمایندگانی از 
دفتر امور اقتصادی وزارت جهاد کشــاورزی، سازمان میراث فرهنگی 
و گردشــگری، وزارت تعــاون، کار و رفاه اجتماعــی، مرکز مالکیت 
فکری و معنوی ایران و نماینده ســازمان تحقیقات، آموزش و ترویج 

کشاورزی برگزار شد.
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روزنامه اقتصادی اجتماعی 
سراسری صبح ایران

ایده روز 
دوشنبه  1399/12/04

شماره : 1032

افزایشظرفیتنیروگاههایبرقتا۸۷هزارمگاوات
 معاون وزیر نیــرو در امور برق و انرژی 
گفت: ظرفیت نیروگاه های برق کشــور در 
برهه کنونی 85 هزار مگاوات اســت که تا 
پایان دولت دوازدهم بــه 8۷ هزار مگاوات 

افزایش  می یابد.
 همایــون حایــری در حاشــیه آیین 
بهره بــرداری دیســپاچینگ )مرکز کنترل 
عملیات( شــمال استان اصفهان در کاشان 
در گفت وگو با خبرنگاران افزود: ایران از نظر 
ظرفیت نیروگاهی رتبه دوازدهم و سیزدهم 

را در جهان دارد.
وی ادامه داد: وزارت نیرو برای راه اندازی 
نیروگاه ها بر پایه برنامه  چشم انداز پیش رو 
نزدیــک 20 هزار میلیــارد تومان در حال 

هزینه کردن است.
به گفته وی، بــرق نیروگاه 10 مگاواتی 
کاشان نیز که امروز عملیات اجرایی آن آغاز 
شد، تابستان سال آینده بهره برداری می شود.

معاون وزیر نیرو ظرفیت نیروگاه های نصب 
شده در کشور را مجموعه ای از نیروگاه های 
مختلف شامل انواع واحدهای بخاری، گازی، 
آبی، تلمبــه ذخیره ای )پمپــاژی(، اتمی، 
انرژی هــای تجدیدپذیر و ســیکل ترکیبی 
برشــمرد و اظهار داشت: افزون بر یک هزار 
مجوز رمز ارز در کشور صادر شده که اکنون 

310 مگاوات مجوز فعال است.

حائــری دربــاره تاثیــر رمــز ارزها بر 
خاموشــی ها و فعالیت مجاز و غیرمجاز آنها 
گفت: رمز ارزهای غیرمجاز که مقدارشــان 
کم است، از ســوی کارکنان برق کشور در 
حال شناســایی هســتند که این تعداد نیز 
گرفتن مجوز لازم برای ادامه فعالیت مجاز 

را دنبال می کنند.

وی با یادآوری اجرای مطلوب طرح امید 
خاطر نشان کرد: این طرح به خوبی کار خود 
را در راستای حمایت از مشترکان کم مصرف 
شروع کرده و تاکنون عملکرد مطلوبی داشته  
اســت که نتیجه این عملکــرد تا پایان ماه 

اعلام می شود.
معاون وزیر نیرو بــا تمجید از همکاری 

اســتارت آپ ها در تابستان امســال که به 
صرفه جویی نزدیک بــه ۴50 مگاواتی برق 
انجامیــد، افزود: برای تابســتان آینده نیز 
موضوع های مدیریت مصــرف با نگاه ویژه  
روی اســتارت آپ ها و کسب و کار برای این 

گروه انجام خواهد شد.
وی ادامه داد: همه امور صنعت برق با ارایه 

خدمات رسانی مستمر به مردم به روزرسانی 
شده و این مهم همواره ادامه خواهد داشت.

حائری همچنین افتتاح مرکز دیسپاچینگ 
در منطقه شمال استان اصفهان در کاشان 
را نمونــه این به روزرســانی عنوان و اضافه 
کرد: با راه اندازی این مرکز عملیات خدمات 
غیرحضــوری و تســهیلات خوبی به مردم 

ارایه می شود.
وی ویژگی نوآوری را نیز افزون بر خدمات 
مســتمر صنعت برق جزو ذات این صنعت 
برشمرد و اضافه کرد: امروز افتتاح های منطقه 
کاشان نتیجه اقدام های بسیار خوب همکاران 

توزیع برق این شهرستان است.
ساخت نیروگاه 10 مگاواتی خورشیدی 
سردار رشید اسلام سپهبد قاسم سلیمانی در 
بخش برزک کاشان روز شنبه با حضور معاون 
وزیر نیرو در امور برق و انرژی در زمینی به 
مساحت 20 هکتار با سرمایه گذاری 6 و نیم 

میلیون دلاری بخش خصوصی آغاز شد.
همچنین دیســپاچینگ )مرکز کنترل 
عملیات( شمال استان اصفهان که حادثه و 
اتفاق های برق شهرستان های کاشان و آران 
و بیدگل را کنتــرل می کند به بهره برداری 
 رسید.شهرســتان کاشان با جمعیت افزون 
بر 36۴ هزار نفر، در فاصله نزدیک به 200 

کیلومتری شمال اصفهان قرار دارد.

 حضور مهندس سرتیپ زاده قائم مقام وزیر نیرو در طرح اقدام 
ملی مسکن در جلسه هماهنگي تخصیص اعتبارات پروژه هاي اقدام 

ملي مسکن استان مرکزي
 جلسه هماهنگي تخصیص اعتبارات پروژه هاي اقدام ملي مسکن استان 
مرکزي با حضور  مهندس ســرتیپ زاده  قائم مقام وزیر نیرو در طرح اقدام 
ملي مســکن ، دکتر زندیه وکیلي معاون هماهنگي امور عمراني استانداري 
مرکزي ، مهندس عرفاني نســب مدیرعامل شــرکت آب و فاضلاب استان 
مرکزي، مدیر کل راه وشــهر سازي استان و سایر مدیران کل دستگاه هاي 

خدمات رسان برگزارگردید.
اراک - خبرنــگار آوای اقتصاد/بــه گزارش روابط عمومي شــرکت آب و 
فاضلاب اســتان مرکزي ، معاون هماهنگي امور عمراني اســتانداري تامین 
زیرســاختهاي لازم جهت اجراي طرح در شــهرهاي مختلف استان مرکزي 
و ســاماندهي متقاضیان کلانشــهر اراک در دو شهر جدید مهاجران و امیر 
کبیــر  و همچنین بخشــي از متقاضیــان در شــهر اراک را موفقیت آمیز 
دانســت و تصریح کرد: با هماهنگي هاي صورت گرفته، مشــکلي در تامین 
زیرســاختهاي لازم جهت اجراي طرح اقدام ملي مســکن در سطح استان 

مرکزي، نخواهیم داشت.
قائــم مقام وزیر نیرو  در طرح اقدام ملی مســکن ،اســتان مرکزی را از 

اســتان هاي پیشتاز  در  اجرای این طرح دانست .

 مدیرتوزیع نیروی برق شرق گرگان معرفی شد
طی حکمی از ســوی مهندس علی اکبر نصیــری رئیس هیئت مدیره و 
مدیرعامل شــرکت توزیع نیروی برق گلستان، مدیر توزیع نیروی برق شرق 

گرگان معرفی شد
مومنی :گلســتان- به گزارش روابط عمومی شــرکت توزیع نیروی برق 
گلســتان ؛ مراسمـ تکریمـ و معارفه مدیر توزیع نیروی برق شرق گرگان با 
حضور مدیرعامل، معاونین و مدیران ستادی و شهرستانی در گرگان برگزار 
گردید.در این مراسمـ طی حکمی از سوی مهندس علی اکبر نصیری رئیس 
هیئت مدیره و مدیرعامل شــرکت توزیع نیروی برق گلستان، مهندس علی 

عبداللهی بعنوان مدیر توزیع نیروی برق شــرق گرگان معرفی شد.
بنابراین گزارش در بخشی از این ابلـــاغ آمده است:

بــا توجه به تعهــد، تخصص و تجربه جنابعالــی و مصوبه کمیته انتخاب 
و انتصاب مدیران شــرکت، بدینوسیله به موجب این ابلـــاغ به عنوان مدیر 
توزیع نیروی برق شرق گرگان منصوب میگردید تا زیر نظر اینجانب انجامـ 
وظیفه نمائید. امیدوارمـ با اتکال به خداوند سبحان و با استفاده از تجربیات 
خود و  با بهره گیری از تمامـ توان و تلـاش سایر همکاران، با رعایت اصول 
اخلـــاقی و اداری در انجامـ امور محوله، حداکثر اهتمامـ لـازمـ را معمول و 
انشاء الله درسایه توجهات حضرت ولی عصر )عج( در جهت پیشبرد اهداف 
نظامـ مقدس جمهوری اسلـــامی ایران و صنعت برق استان گلستان، موفق 
و موید باشــید.در ادامه این مراســمـ از زحمات مهندس محمد تقی اتحاد 
مدیر سابق توزیع برق شرق گرگان، و مهندس یوسف شاطری که در مدت 
تعیین مدیریت جدید سرپرســتی این مدیریت را برعهده داشت تجلیل به 
عمل آمد.شــایان ذکر است مهندس علی عبدالهی فر پیش تـــر مدیر دفتر 

نظارت بر بهره برداری توزیع برق اســتان را عهده دار بود.

  تنظیم بازار میوه شب عید بر عهده وزارت صمت است.
کاظم خاوای وزیر جهاد کشــاورزی در جلسه هماهنگی بازار مرغ و تخم 
مرغ که با حضور مدیران ارشد ستادی و استانی این وزارت به صورت ویدئو 
کنفرانس برگزار شــد، اظهار کرد: امروز شــرایط کشور بسیار سخت است 
و تحریم ها و فشــارهایی که به کشــور تحمیل شده معیشت مردم را تحت 

تاثیر قرار داده است.
وی با اشاره به این که یکی از مهمترین بخش هایی که امروز باید به آن 
توجه کنیم ســفره مردم است، گفت: از تمام مسئولان بخش  کشاورزی در 
اســتان ها، می خواهم برای حل مشکلات معیشتی و امنیت غذایی کشور با 
هم تعامل داشــته باشند.وزیر جهاد کشــاورزی تصریح کرد:با تصمیم ستاد 
هماهنگــی اقتصادی دولــت، اختیارات ثبت ســفارش و تامین نهاده ها به 
وزارت جهاد کشــاورزی بازگردانده شده و به ســتاد تنظیم بازار کشور هم 
ابلاغ شــده که باید تصمیماتش طبق نظر وزارت جهاد کشاورزی باشد.وی 
اضافه کرد: روزهای اواخر ســال، عید نوروز و ماه رمضان را در پیش داریم 
و شــرایط تحریم همچنان بر کشور حاکم است و باید خود را برای روزهای 

سخت آماده کنیم.
مقام عالی وزارت جهاد کشــاورزی همچنین با بیــان این که با تصمیم 
ستاد هماهنگی اقتصادی دولت، تمام اختیارات گرفته شده به وزارت جهاد 
کشاورزی بازگردانده شده است، خاطرنشان کرد: اختیارات ثبت سفارش و 
تامین نهاده ها به وزارت جهاد کشاورزی بازگشته است و به ستاد تنظیم بازار 
کشــور هم ابلاغ شده که باید تصمیماتش طبق نظر وزارت جهاد کشاورزی 
باشــد.خاوازی در رابطه با تنظیم بازار میوه شب عید عنوان کرد: مقرر شد، 
تنظیم بازار میوه شــب عید بر عهده وزارت صمت باشد تا ما بتوانیم قیمت 
اقــلام دیگر را تنظیــم کنیم.وی با بیان این که شــرایط فعلی مرغ و تخم 
مرغ در بازار، مردم را تحت فشــار قرار داده اســت، تصریح کرد: برای حل 
این مســاله باید گلوگاه آن را تشــخیص داد؛ 80 درصد از این گلوگاه در 
کشــتارگاه اســت و باید با انجمن کشتارگاه ها جلســاتی داشته باشیم و از 
کشــتارگاه های فعال کشور به صورت سرزده بازدید کنیم تا بتوانیم مسائل 

و مشکلات را برطرف کنیم.
وی خطاب به روســای ســازمان جهاد کشاورزی اســتان ها، تاکید کرد: 
امروز باید به این موضوع ورود کنید و قوه قضاییه، تعزیرات، دادســتان های 
سراســر کشور و سپاه پاسداران از شما حمایت خواهند کرد.خاوازی تصریح 
کرد: از نیروهای خود در جهاد کشــاورزی اســتان برای پایش مرغداری ها 
استفاده کنید تا واحدهای خالی که نهاده دریافت می کنند، شناسایی شوند 
که وظیفه این کار بر عهده رئیس ســازمان جهاد کشاورزی در استان است.

وی افزود: استان ها باید با هم تعامل داشته باشند و استان هایی که مازاد 
تولیــد دارند، نیازهای دیگر اســتان ها را در زمینه مرغ و تخم مرغ برطرف 
کنند.وزیــر جهاد کشــاورزی با تاکید بر حمایت ویــژه از مرغ لاین ایرانی 
 گفــت: باید تمام بخش های وزارت جهاد کشــاورزی از مرغ لاین ایرانی به 
صــورت 100 درصــدی حمایت کنند.خاوازی با اشــاره به مناســب بودن 
قیمت فعلی تخم مرغ خاطرنشــان کرد: باید با محتکاران و گران فروشــان 
برخورد قاطع انجام شــود.وزیر جهاد کشــاورزی با تأکید بر حمایت بدون 
قید و شــرط از تولیدکنندگان خاطرنشان کرد: هر زمان قیمت محصولات 
پروتئینی دچار افت شــود، شــرکت پشــتیبانی امور دام موظف به خرید 
بی قید و شــرط مرغ، تخم مرغ و گوشــت قرمز اســت.وی توجه به خط 
 قرمز های ســازمان دامپزشــکی را ضروری دانســت و افزود: اگر ســازمان

 دامپزشــکی در زمینــه بیماری آنفولانزای فوق حاد پرندگان، دســتور به 
حذف برخی گله های مرغ تخم گذار می دهد، باید تمام کشــور از این دستور 

کنند. تبعیت 

کسبرتبه41شرکتپتروشیمیشازنددرجمع100شرکتبرترایران
در بیست سومین »همایش شرکت های برتر ایران«،  شرکت پتروشیمی 
شــازند )هلدینگ( با کسب رتبه ۴1، جزء 100 شرکت برتر کشور در سال 

1399 شناخته شده است.
اراک- خبرنــگار آوای اقتصاد/به گزارش روابط عمومی و امور بین الملل 
شرکت پتروشیمی شــازند، افزایش تولید از اهداف اصلی برنامه ریزی های 
اقتصادی در سال های اخیر بوده است و نام  گذاری سال 1399 از سوی مقام 
معظم رهبری به عنوان »ســال جهش تولید« بر اهمیت این موضوع تاکید 
دارد. از آنجا که شرکت های برتر فهرست IMI-100 سهم زیادی در تولید ملی 
دارند، رسالت مرکز رتبه بندی شرکت های برتر در سازمان مدیریت صنعتی، 

شناسایی و معرفی این شرکت ها بوده است
 لذا، مانند سال های گذشته، سازمان مدیریت صنعتی در سال 1399 نیز 
اقدام به رتبه بندی شرکت های برتر ایران )رتبه بندی IMI-100( نموده است 
و بر اســاس این رتبه بندی و در بیست سومین »همایش شرکت های برتر 
ایران«،  شــرکت پتروشیمی شازند )هلدینگ( با کسب رتبه ۴1، جزء 100 

شرکت برتر کشور در سال 1399 شناخته شده است.
 این رتبه بندی که 500 شرکت بزرگ و تاثیرگذار در اقتصاد کشور را معرفی 
می کند با هدف شناسایی جایگاه بنگاه های اقتصادی و کمک به سیاست گذاران 

اقتصادی کشور انجام می شود.

در بیســت و سومین سال انجام این رتبه بندی، همایش شرکت های برتر 
ایران با حضور محدود تنی چند از مقامات و مدیران شــرکت های برتر ایران 
و با رعایت پروتکل های بهداشــتی ستاد مقابله با بیماری کرونا در تاریخ 26 
بهمن ماه برگزار شــد و این همایش به صورت زنده از صدا و سیما و پلتفرم 

آپارات پخش گردید. 
در این همایش، مهم ترین نتایج رتبه بندی 500 شرکت بزرگ کشور ارائه 
شد و از شرکت های پیشرو )انتخاب شده بر اساس روند رشد طی چهارسال 
اخیر(، شــرکت های برتر از نظر رشد ســریع و دیگر شرکت های برتر دارای 
رتبه های ویژه، تقدیر به عمل آمد.سازمان مدیریت صنعتی رتبه بندی  شرکت 

های برتر ایران را برای سالیان متوالی تهیه نموده است. این فهرست با الهام از 
رسالت سازمان با فراهم نمودن آمار و اطلاعات شفاف و مفید در مورد بنگاه 
های اقتصادی کشور، فضای روشن تری از کسب و کار اقتصادی کشور ارایه 
می دهد و به  مدیران، سیاستگذاران و پژوهشگران، یاری می رساند تا شناخت 
و درک دقیق تری از مقیاس، ســاختار مالی و اقتصادی صنایع و بنگاه های 

اقتصادی بزرگ کشور را بیابند.
هدف تدوین فهرســت صد شرکت برتر ایران شفاف سازی فضای کسب 
و کار و جایگاه اقتصادی شــرکت های ایرانی و رتبه بندی آ ن ها از نظر میزان 
تاثیرگذاری در اقتصاد ملی، با هدف گســترش رقابت در فضای کسب و کار 
بنگاه های اقتصادی می باشد.پس از گزینش و رتبه بندی شرکت ها براساس 
شاخص  میزان فروش این شرکت ها براساس شاخص های دیگری نظیر: اندازه 
و رشد شرکت،سود آوری وعملکرد،بهره وری،صادرات، نقدینگی، بدهی و بازار، 
مقایسه و رتبه بندی می شوند.این مقایسه و رتبه بندی بر اساس اطلاعات مالی 
مندرج در صورت های مالی شــرکت ها می باشــد که در پاسخ به فراخوان 
عمومی و مکاتبات مستقیم و پی گیری های متعدد بعدی به دست آمده است.

روابط عمومی و امور بین الملل پتروشــیمی شــازند، این موفقیت را به 
مدیریت محترم عامل و تمامی همکاران پر تلاش و ساعی این شرکت تبریک 

عرض می نماید.

مدیر تولید شرکت نفت مناطق مرکزی ایران از ثبت 
رکورد بی ســابقه در تحقق تولید و ذخیره ســازی گاز از 
میادین تحت پوشش این شرکت در شمال شرق و مرکز 

کشور خبر داد.
به گزارش پایگاه اطلاع رسانی شرکت ملی نفت ایران، 
احمد رجبی در جلســه پیش بینی و بهره دهی چاه های 
این شرکت در نیمه نخست ســال 1۴00، که به صورت 
ویدئوکنفرانس برگزار شــد، گفت: تحقق 106 درصدی 
تولید گاز از میادین گازی در شمال شرق کشور و همچنین 
111 درصدی بازتولید گاز در منطقه عملیاتی سراجه قم، 
نشــان  دهنده ظرفیت  بالای فنی و تخصصی این شرکت 
در تولید حداکثری گاز در گستره مناطق عملیاتی است.

 وی با اشاره به افزایش بی سابقه تزریق گاز در میادین 
گازی تحت پوشــش، افزود: در ســال جاری شــرکت 
بهره برداری نفت و گاز شرق موفق به ثبت رقم یک  میلیون 
و 856 هزار مترمکعب تزریق گاز در مخزن شوریجه شد.

 رجبی در این جلسه که مدیران ارشد، روسای ستادی 
و عملیاتی شــرکت بهره برداری نفت و گاز شرق حضور 
داشتند، اظهار کرد: میزان تزریق گاز به مخزن شوریجه   
در سال جاری نسبت به سال گذشته 28 درصد افزایش 
داشته است. مدیر تولید شرکت نفت مناطق مرکزی ایران 
گفت: شــرکت بهره برداری نفت و گاز شرق در سال 99 
با ثبت ۴2 هزار نفر ســاعت تعمیرات اساسی موفق شد 
تحقــق اهداف تولید را فراتــر از تولید تکلیفی رقم بزند 
که این خود نشــان از همت و تلاش مســتمر مدیران و 
کارکنان این شرکت است. مدیرعامل شرکت بهره برداری 
نفت و گاز شرق نیز با اشاره به نقش مهم و اثرگذار مخزن 
شوریجه  در تحقق تولید و افزایش توان ذخیره سازی گاز 
در این شرکت توضیح داد: نقش این مخزن راهبردی در 
دستیابی به تولید فراتر از برنامه و ذخیره سازی گاز بسیار 

مهم و بااهمیت تلقی می شود. فرشید خیبری بابیان اینکه 
طرح ذخیره سازی تحولی قابل توجه در تولید گاز خصوصاً 
در فصول ســرد سال در شمال شرق کشور است، اضافه 
کرد: مخزن ذخیره سازی شوریجه - یک پروژه بزرگ و ملی 
بوده و باید با نگاه ویژه سعی در توسعه آن داشته باشیم. 
وی در همین رابطه گفت: با برنامه ریزی دقیق می بایست 
بیش ازپیش در مســیر توسعه ذخیره سازی به عنوان یک 
پشتوانه مفید و ارزشمند گام برداریم و اجرایی شدن فاز 
دو توسعه مخزن شوریجه -گام اساسی دیگری در دستیابی 
به توسعه ذخیره سازی قلمداد می شود. خبیری همچنین 
پیرامون برنامه توسعه مخزن مزدوران اظهار کرد: در جهت 
توسعه این مخزن برنامه ریزی حفاری 6 حلقه چاه جدید 
در دست اجرا اســت که تاکنون دو حلقه چاه حفاری و 
تکمیل شــده اســت و ۴ حلقه دیگر نیز در سال 1۴00 

حفر خواهد شد. مدیرعامل شرکت بهره برداری نفت و گاز 
شرق در ادامه به مهم ترین اقداماتی که موجب افزایش و 
تثبیت تولید گاز در این شــرکت شده است، اشاره کرد و 
افزود: با انجام اقداماتی ازجمله مشبک کاری، نمودارگیری، 
مسدودسازی و اسیدکاری با استفاده از لوله مغزی سیار، 
تعمیر چاه با دکل و نصب تفکیک گر و آزمایشات استاتیک 
شاخص بهره دهی، توانستیم به میزان 63 صدم به تولید گاز 
شرکت اضافه کنیم. وی ضمن قدردانی از تلاش و پشتکار 
مجموعه همکاران در مدیریت های فنی، تولید و عملیات 
این شــرکت، ابراز امیدواری کــرد با برنامه ریزی دقیق و 
رفع چالش ها بتوانیم در ســال های آینده به میزان تولید 
20 میلیون مترمکعب گاز در روز از مخزن شــوریجه  در 
ماه های سرد سال دست یابیم و همچنین در مسیر تأمین 
پایدار خوراک گاز پالایشگاه شهید هاشمی نژاد گامی مؤثر 

برداریم. در ادامه این نشست تحقق 111 درصدی تولید 
گاز و تزریق هزار و 1۴ میلیون مترمکعب گاز در منطقه 
عملیاتی بهره برداری سراجه قم مطرح شد که ثبت رکورد 
جدید برای شرکت نفت مناطق مرکزی در این موقعیت 
عملیاتی اســت. مدیر تولید شرکت نفت مناطق مرکزی 
ایران دراین باره گفت: در منطقه عملیاتی ســراجه قم از 
مناطق عملیاتی تابعه این شرکت در 11 ماه گذشته شاهد 
تحقق این میزان برنامه تولید گاز بودیم. رجبی افزود: هزار 
و 1۴ میلیون مترمکعب تزریق گاز در سال جاری در این 
منطقه رشد 1۷ درصدی را در قیاس با دوره مشابه سال 
98 رقم زده اســت که علاوه بر ثبت رکورد جدید نشانگر 
عزم و توان مدیران و کارشناسان این منطقه عملیاتی در 
تحقق اهداف تولید است. رئیس منطقه عملیاتی سراجه قم 
نیز گفت: به میزان هفت میلیارد و 3۴8 میلیون مترمکعب 
عملیات تزریق گاز و شش میلیارد و 852 میلیون مترمکعب 
از ابتدای راه اندازی تا روزهای پایانی بهمن ماه سال جاری 
بازتولید گاز داشــتیم. سید محمدحسن سلیمانی افزود: 
درمجموع در شــش ماه دوم ســال جاری، ۷8 میلیون 
مترمکعب گاز در این منطقه بیشتر از برنامه تکلیفی تولید 
شده است. وی آماده سازی موقعیت چاه شماره - 12 برای 
اســتقرار دکل حفاری، بررسی و ترمیم پوشش خط لوله 
16 اینچ و مراقبت دائمی از سامانه های حفاظت کاتدی را 
در راستای استمرار تولید مؤثر دانست. مدیر تولید شرکت 
نفت مناطق مرکزی ایران در پایان سومین جلسه پیش بینی 
و بهره دهی چاه های این شــرکت در سال 1۴00 از طرف 
مدیرعامل، از مدیران عامل، مدیران ارشد، روسا، مهندسان 
و کارشناسان ستاد و شرکت های بهره برداری نفت و گاز 
شرق، غرب، زاگرس جنوبی و منطقه عملیاتی سراجه قم 
در تحقق برنامه های تولید شــرکت نفت مناطق مرکزی 

ایران تقدیر و تشکر کرد.

تحققبیسابقهتولیدوذخیرهسازیگازدرشمالشرقومرکزکشور

افتتاحنیروگاهخورشیدیشهیدفخریزادهاردکانیزد
 نیروگاه خورشیدی شهید فخری زاده مجتمع صنعتی و معدنی چادرملوی 
شهرستان اردکان یزد روز شنبه در مراسمی با حضور وزیر صنعت، معدن و 

تجارت افتتاح شد.
 این نیروگاه با ســرمایه گذاری یکهزار و 650 میلیارد ریال و در فضایی 
به وسعت 30 هکتار راه اندازی شده و ظرفیت آن 10 مگاوات از نوع ردیاب 

تک محوره است و سالانه 26 میلیون کیلووات ساعت برق تولید می کند.
وزیر صمت در این مراسم گفت: قانون آزادسازی معادن مدتهاست اجرا نشده 
که با همراهی دولت و مجلس به زودی و ظرف چند هفته آینده اجرا می شود.

علی رضا رزم حســینی عنوان کرد: ایــن قانون یک فرصت طلایی برای 
معدنکاران کشور است و در آن سرمایه های جدیدی در حوزه معادن صورت 
خواهد گرفت؛  شــاید مخالفت هایی و شاید پارتی بازی هایی در این زمینه 

وجود داشته باشد اما مقاومت کرده و قانون را اجرایی می کنیم.
وی با اشاره به وضعیت معیشتی و فشارهای اقتصادی بین المللی گفت: 
وزارت صنعت و مجموعه دولت با توجه به بضاعتی که دارند در زمینه فراوانی 
کالا حرکــت کرده اند و امروز کالاها در گمــرکات ما با کمترین ماندگاری 

آزادسازی می شوند.
رزم حسینی در ادامه، یزد را استانی توسعه یافته خواند و با بیان اینکه این 
استان به زودی به استان صنعتی کشور تبدیل خواهد شد یادآور شد: یکی از 
مهمترین اقدامات نظام جمهوری اسلامی و بعد از انقلاب، انتقال آب از خلیج 

فارس به فلات مرکزی ایران بود.
وی ادامــه داد: این طرح یکی از طرح هــای ناباورانه بود که اوایل با دید 
تمسخر به آن نگاه می کردند و حتی برخی مانع اجرای آن می شدند اما امروز 

با همراهی افراد خلاق و بزرگان، بخشی از این امر محقق شده و امروز دیگر 
صحبت از خط دوم و سوم انتقال آب از خلیج فارس به فلات مرکزی ایران است.

وزیر صمت عنوان کرد: این خط 820 کیلومتر طول دارد و برای 16 هزار 
نفر به طور مستقیم اشتغال ایجاد کرده و قبل از پایان سال جاری به شهرستان 

اردکان و به مجتمع چادرملو می رسد
وی، معادن را ابزار توسعه و آبادانی هر کشوری دانست و گفت: ایران کشوری 
نفت خیز و معدن خیز است اما کمترین حرکت را در حوزه اکتشافات معدنی 
کشور داشتیم که در این دولت و دولت بعدی به سمت اکتشافات جدید معدنی 

حرکت می کنیم و توسعه صنایع معدنی را انجام خواهیم داد.
وزیــر صمت صبح امروز برای افتتاح چهــار طرح صنعتی و معدنی وارد 

استان یزد شد.

 تثبیت قیمت ها در هفته پرنوسان طلای سیاه
 قیمت نفت در جریان معانلات هفته گذشته تا بالای 65 دلار در هفته نیز رفته بود اما با بازگشت آمریکا به توافق آب و هوایی پاریس و همچنین تقویت احتمال بازگشت این کشور به برجام، بهای نفت با کاهش همراه شد و به ثبات رسید.

 قیمت نفت در هفته گذشته با رشد قیمت کار خود را آغاز کرد. این روند صعودی قیمت که با توجه به افزایش واکسیناسیون برای مقابله با کرونا در جهان و افزایش امید به بازگشت شرایط اقتصادی شروع شده بود با سرما و یخبندان در 
آمریکا و کاهش تولید نفت این کشور شتاب گرفت.رشد قیمت طلای سیاه تا اواخر هفته ادامه داشت با این حال روز جمعه همزمان با بازگشت آمریکا به توافق آب و هوایی پاریس این رشد متوقف شد.در ادامه نیز صحبت های مقامات آمریکایی 
مبنی بر بازگشت به برجام بر بازار نفت اثر گذاشت. احتمال بازگشت نفت ایران به بازار باعث شد تا جریان رشد قیمت نفت معکوس شود و نفت حدود 2 درصد در روز گذشته ارزش خود را از دست دهد.با توجه به این عوامل نفت برنت که هفته 
را با قیمت 62 دلار و ۴3 سنت آغاز کرده بود، در پایان معاملات روز جمعه تنها توانست 0.۷ درصد از رشد هفتگی را حفظ کند و به 62 دلار و 91 سنت رسید.نفت شاخص آمریکا نیز از 59 دلار و ۴۷ سنت معاملات ابتدای هفته با افتی 0.3 

درصدی به 59 دلار و 2۴ سنت رسید تداوم توافق کاهش تولید نفت از سوی اوپک پلاس باعث شده تا ریسک های سیاسی و اقتصادی نتواند بازار نفت را با نوسانات شدید قیمتی همراه کند.



۴

روزنامه اقتصادی اجتماعی 
سراسری صبح ایران

ایده روز 
دوشنبه  1399/12/04

شماره : 1032

 
 

 خبر
 28 میلیون بدهید 2۴۰ میلیون وام بگیرید

قیمت اوراق مسکن نسبت به اواسط ماه جاری کمی افزایشی بوده است وبر 
اســاس آخرین قیمت ها، متاهل های تهرانی برای این اوراق باید 28 میلیون 
و 608 هزار تومان پرداخت کنند. بررسی آخرین وضعیت قیمت اوراق مسکن 
نشــان می دهد که تسه)اوراق( سال گذشــته برای فروردین 60 هزار و 200 
تومان، اردیبهشــت 60 هزار و 200 تومــان و خردادماه نیز 61  هزار و 200 
تومان قیمت دارند. هر برگ اوراق تســهیلات مسکن در تیر با قیمت 61 هزار 
و 100 تومان، مرداد  61 هزار و 900 تومان و در شهریور با قیمت 60 هزار و 
900 تومان داد و ستد می شود.قیمت اوراق مهر، آبان و آذر سال گذشته نیز 
61 هــزار و 600 تومان، 60 هزار و 600 تومان و 60 هزار و 500  تومان بوده 
و هر برگ اوراق تسهیلات مسکن در دی، بهمن و اسفند نیز با قیمت های 61 
هزار و 100 تومان، 61 هزار و 500 تومان و 61 هزار و 300 تومان داد و ستد 
می شود.همچنین برای امسال تسه فروردین 62 هزار و 200 تومان، اردیبهشت و 
خردادماه نیز هرکدام 61 هزار و 300 ۷00 تومان قیمت دارند.هر برگ از اوراق 
تســهیلات مسکن بانک مســکن در تیر سال 1399 با قیمت 61 هزار و ۷00 
تومان، مرداد 61 هزار و 500 تومان و در شــهریور 60 هزار تومان داد و ستد 
می شــود.این اوراق در مهرماه 61 هزار و ۷00 تومان، آبان ماه 61 هزار و200  

تومان و در آذرماه 61 هزار و 800 تومان قیمت داشته اند. 
قیمت این اوراق در دی امســال نیز 62 هزار و ۴00 تومان و در بهمن ماه 
نیز 59 هزار و 600 تومان  است که این گزارش نیز بر اساس قیمت بهمن ماه 
نوشته شده است.بر این اساس، با توجه به اینکه مجردهای ساکن تهران می توانند 
تا 1۴0 میلیون تومان تســهیلات دریافت کنند که شامل 100 میلیون تومان 
تسهیلات خرید مسکن و ۴0 میلیون تومان جعاله می شود، برای دریافت 100 
میلیون تومان تسهیلات باید 200 برگه تسهیلات مسکن خریداری کنند که 
هزینه این تعداد اوراق با تسه 59 هزار و 600 تومانی 11 میلیون و 920  تومان 
می شود. همچنین با در نظر گرفتن ۴0 میلیون تومان وام جعاله که برای آن 
باید 80 ورق به مبلغ چهار میلیون و ۷68 هزار تومان خریداری کنند، مجموع 

هزینه خرید اوراق به 16 میلیون و 688 هزار تومان می رسد.
زوج های تهرانی نیز بر همین اساس می توانند تا سقف 2۴0 میلیون تومان 
شــامل 100 میلیون تومان تسهیلات خرید مسکن برای هر نفر و ۴0 میلیون 
تومــان وام جعاله دریافت کنند؛ بنابراین زوجین باید ۴00 برگه تســهیلات 
مسکن خریداری کنند که هزینه آن 23 میلیون و 8۴0  هزار تومان می شود 
که همراه با هزینه چهار میلیون و ۷68 هزار تومان وام جعاله که برای آن باید 
80 برگه تسهیلات مسکن خریداری کنند، در مجموع باید 28 میلیون و 608 

هزار تومان پرداخت کنند.

رییس سازمان برنامه و بودجه با اشاره 
بــه مجوز جذب 30 هزار نیروي جدید در 
وزارت بهداشت گفت: در بودجه سال آینده 
جهش و رشــد قابل توجهي در اعتبارات 
وزارت بهداشــت خواهیم داشت که ناشي 
از نشانه توجه و پشتیباني نظام و دولت از 

این وزارتخانه است.
بــه گــزارش روابط عمومی ســازمان 
برنامه و بودجه کشــور، هجدهمین آیین 
 ICERP پویش ره ســلامت و افتتاح پروژه
تجهیزات خریداري شده از محل تسهیلات 
بانک جهاني، با  حضور ســعید نمکي وزیر 
بهداشت، درمان و آموزش پزشکي، دکتر 
المنظــري مدیر منطقه مدیترانه شــرقي 
سازمان جهاني بهداشت، دکتر محمدباقر 
نوبخت معــاون رییس جمهــور و رییس 
سازمان برنامه و بودجه و دکتر حسینعلي 
شــهریاري رییس کمیســیون بهداشت و 
درمــان در وزارت بهداشــت و تني چند 
از معاونین و مدیران ارشــد این وزارتخانه 
برگزار شــد. در بودجه سال آینده جهش 
و رشــد قابل توجهي در اعتبارات وزارت 

بهداشت خواهیم داشت
محمد باقر نوبخت معاون رییس جمهور  
و رییس ســازمان برنامه و بودجه در این 
مراســم ضمن تقدیر و تشــکر از خدمات 
وزارت بهداشــت درپي شــیوع کرونا طي 
یک سال گذشته، اظهار کرد: این وزارتخانه 
در زمینه مقابله با کرونا که بیماري بسیار 
خطرنــاک و پیچیده اي اســت، عملکرد 
مطلوبي داشــته و از فرد فرد عزیزاني که 

در ورطه خدمت بودنــد قدرداني میکنم؛ 
از مدافعان ســلامت در ایــن راه تجلیل 
و شــهداي راه ســلامت کــه صادقانه و 
شــرافتمندانه با این ویروس مبارزه کردند 
و براي مــا امنیت ایجاد کردند را تقدیس 

مي کنم.
 وي با اشاره به اینکه دکتر نمکي اکنون 
علاوه بر برنامه ریزي، بودجه ریزي و نظارت، 
امر ارزشیابي مدیریت را هم عهده دار است، 
گفت: بنده هر چهار ماه یک بار گزارشي را 
از عملکرد و ارزشیابي وزارتخانه ها تقدیم 

رییــس جمهور مي کنم و اکنون با افتخار 
اعلام مي کنم که وزارت بهداشــت با این 
حسن عمل در سپر خدمت و نظام اداري و 
اجرایي کشور مي درخشد و قطعا آیندگان 
از اقدامات این وزارتخانه به نحو شایســته 

تجلیل خواهند کرد.
 دکتر نوبخت خطاب به وزیر بهداشــت 
عنــوان کرد: بنا بر فرمایــش مقام معظم 
رهبري همه امکانات کشور براي مقابله با 
بیماري کرونا در اختیار حوزه سلامت قرار 
گرفته است، در همین راستا سازمان برنامه 

و بودجــه به دنبال شــیوع بیماري کرونا 
بیش از 3300میلیارد تومان در یک ماه با 
هدف پشتیباني و در طول سال هم بالغ بر 
15هزار و 200 میلیارد تومان براي تجهیز، 
تقویت و نشاط کادر درمان در نظر گرفت.

 رییس سازمان برنامه و بودجه با بیان 
اینکــه همگان بدانند ایــن وزارتخانه طي 
یک سال گذشــته علاوه بر موضوع کرونا 
در زمینه توسعه زیرساخت ها و گسترش 
امکانات هم فعالیت هاي متعددي داشــته 
است؛ ماه هاي آینده با راه اندازي 11 هزار 

تخت بیمارستانها هم مواجه خواهیم بود.
 وي با تاکید بر اینکه به هیچ وجه مقابله 
با بیماري کرونا، وزارت بهداشــت را زمین 
گیر نکرد، بلکه به صورت بســیار فعال به 
گســترش خدمات خود ادامه داده است، 
گفت: به همین منظور ســازمان برنامه و 
بودجه باید بیش از پیش این وزارتخانه را 
تقویت کند. غیر از 23 هزار مجوز استخدام 
در ســال گذشــته، مجوز جذب 30 هزار 
نیروي جدید هم به وزارت بهداشــت داده 
شده است که اجراي آن با همکاري معاونان 

دکتر نمکي پیش خواهد رفت.
 دکتر نوبخــت ادامــه داد: در بودجه 
1۴00 موفق شــدیم ارز مورد نیاز دارو و 
تجهیزات پزشکي را با ارز ترجیحي تقویت 
و حمایت کنیم، با توجه به اینکه در مجلس 
سیاست این بود که این را تغییر دهند، اما 
حمایت در سال آینده نیز از نظر ارزي و با 
اختصاص ارز ترجیحي ادامه خواهد داشت.

 معــاون رییس جمهــور تصریح کرد: 
در بودجه ســال آینده جهش و رشد قابل 
توجهــي در اعتبــارات وزارت بهداشــت 
خواهیم داشــت که ناشي از نشانه توجه و 
پشــتیباني نظام و دولت به این وزارتخانه 

است.
 وي ضمــن قدرداني از دکتر المنظري 
مدیر منطقه مدیترانه شرقي سازمان جهاني 
بهداشت، به مسدود بودن میلیاردها تومان 
از پول ایران به صورت غیرقانوني و غیرحق 
در برخي بانک ها و کشــورها اشاره و ابراز 
امیدواري کرد این همکاري ها ادامه یابد.

 

مجوزجذب۳0هزارنیرويجدیددروزارتبهداشت

آمادگیوزارتصمتبرایراهاندازیشهرکتخصصیپوشاکدریزد
به گزارش شاتا، علیرضا رزم حسینی در دیدار با آیت الله ناصری با بیان 
این مطلب، افزود: یزد قطب نساجی کشور است و آمادگی داریم که با انجام 
جانمایی های لازم یک شــهرک تخصصی در حوزه پوشاک در این استان 
راه اندازی نماییم، البته شــهرک ایجاد شده باید با در نظر گرفتن زنجیره 

تامین، تکمیل شود.

 داخلی سازی ۷5 درصدی در تولید لوازم خانگی
وی همچنین با بیان اینکه تحریم ها فرصتی برای ساخت داخل فراهم 
کرده است، اضافه کرد: در حوزه لوازم خانگی تا ۷5 درصد و درحوزه خودرو 
تا 85 درصد ساخت داخل داریم و در حوزه نساجی و پوشاک کارخانجات 

کشور تا سه شیفت کار می کند.

 ممنوعیت واردات 25۰۰ ردیف تعرفه کالایی برای حمایت از 
ساخت داخل

وزیر صنعت، معدن و تجارت با اشاره به سیاست های وزارتخانه در حمایت 
از ساخت داخل، بیان کرد: واردات 2500 ردیف تعرفه کالا را برای تقویت 
تولید داخل ممنوع کردیم که با بازگشت برجام نیز این سیاست تداوم دارد 

و سیاست راهبردی وزارت صمت است.

 آمادگی وزارت صمت برای راه اندازی یک مگا شهرک صنعتی 
در استان یزد

رزم حســینی همچنیــن از آمادگــی وزارت صمت بــرای راه اندازی 
یــک مگا شــهرک صنعتــی در اســتان یزد خبــر داد و بیان کــرد: در 
 تبریــز 11000 هکتــار بــرای این موضوع در نظر گرفته شــده اســت

 و اســتان یزد نیز فضایی تا پنج هزار هکتــار را برای این موضوع باید در 
نظر بگیرد.

 رزم حسینی مدیری دلسوز و دارای سابقه ارزشمندی است
نماینده ولی فقیه و امام جمعه یزد نیز در این دیدار، تلاش و برنامه ریزی 
برای تولید و اشــتغال را مصداق جهاد فی سبیل الله دانست و تصریح کرد: 
آقای رزم حسینی سابقه کارهای ارزشمندی دارند و مدیری دلسوز می باشند.

 ضرورت خودکفایی در تولید ماشین آلات صنعتی با محوریت 
دانش بنیان ها

وی بــا تاکید بــر ضرورت خودکفایی در صنعت گفــت: باید با نگاه به 
شرکت های دانش بنیان و محوریت دانش بنیان ها به سمت خودکفایی در 

تولید به خصوص در تولید ماشین آلات برویم.
آیت الله ناصری همچنین خواســتار ورود دانش بنیان ها به واحدهای 
تولیدی شد و بر ضرورت نوآوری و تفکر در سیستم های آموزشی تاکید کرد.

توسعه نساجی و پوشاک در استانهای کشور برای اشتغال آفرینی
نماینده ولی فقیه و امام جمعه یزد همچنین بر توسعه نساجی و پوشاک 
در استانهای کشور برای اشتغال آفرینی تاکید کرد و گفت: با افزایش تولید 

و ارتقاء پوشاک، قاچاق نیز کاهش می یابد.
ایــت الله ناصری همچنین ورود شــرکت ها به حوزه مســئولیت های 

اجتماعی و سرمایه گذاری در حوزه معادن را مورد تاکید قرار داد.

راه حل منطقه ای برای دستمزدها
امیدواریم امســال در کمیته سه جانبه دســتمزد، هزینه ها و دستمزدهای 
منطقه ای مورد عمل قرار گیرد و با افزایش شــاغلان رســمی و تحت پوشش 
بیمه تامین اجتماعی، امنیت شــغلی دســتمزدبگیران در شهرها و  بخش های 
کوچک افزایش یابد.در ماه های پایانی هر ســال بحث تعیین حداقل دستمزد 
مشمولان قانون کار برای سال بعد داغ می شود و این موضوع برای سال 1۴00 
از اهمیت ویژه ای برخوردار است؛ زیرا در انتظارات کارگران برای تعیین حداقل 
دستمزد برای ســال آینده، علاوه بر دلایل معمول هرسال، دلایل دیگری نیز 

به شرح زیر مطرح است:
- دولت در سال 99 دو بار حقوق کارکنان خود را حدود ۷0 درصد افزایش 

داد.
- دولت در ســال 99 حقوق بازنشســتگان کشوری و لشکری را تا دو برابر 

افزایش داد.
- دولت حقوق سربازان را در سال 99 حدود 3 برابر کرد.

- تورم در سال 99 از انتظارات فراتر رفت.
- کارگران در مقایسه با سایر حقوق بگیران احساس عقب ماندگی می کنند.

بــا توجه به عوامل فوق و اینکه آقای روحانی به دلیل مدت کوتاه باقیمانده 
از مدت ریاست، روال خوشحال و راضی سازی همگان را در پیش گرفته است، 
به نظر می رســد دولت در کمیته سه جانبه دستمزد به احتمال زیاد با بالاترین 
نرخ افزایش دستمزد سال های اخیر موافقت خواهد کرد. این نکته را باید در نظر 
داشت که در تمام سال های گذشته، در کمیته سه جانبه، با کمک دولت افزایش 
حقوق مشمولان قانون کار رقمی بیشتر از افزایش حقوق کارکنان دولت بود؛ زیرا 
هزینه آن نه به بودجه دولت بلکه به بخش خصوصی تحمیل شده است. فارغ 
از اینکه روند افزایش حقوق و دستمزدها در بخش دولتی و غیردولتی، کشور 
در مسیر مارپیچ دستمزدها و تورم قرار دارد، اما یک بعد بسیار مهم تر افزایش 
حداقل دستمزد مشمولان قانون کار، ارتباط آن با نرخ اشتغال در سطح کشور 
است.به نظر می رسد نرخ اشتغال رسمی با افزایش حداقل دستمزدها می تواند 
رابطه معکوسی داشته باشد و افزایش زیاد دستمزدهای سال آینده تاثیر منفی بر 
اشتغال رسمی در  بخش های وسیعی از کشور خواهد داشت.  یکی از ویژگی های 
کمیته سه جانبه دستمزد، عضویت نمایندگان کارگران استان تهران و شرکت های 
بزرگ صنعتی در آن است. در حقیقت تهران بالاترین هزینه زندگی در سطح 
کشــور را دارد و درخواست کارگران تهرانی برای دستمزدهای بالاتر در تهران 
طبیعی اســت، لیکن هزینه های زندگی در همه مناطق مختلف ایران یکسان 
نیست. ایران فقط تهران نیست. بخش بزرگی از نیروی کار شاغل در کشور در 
شهرهای کوچک و  بخش های دور و نزدیک و روستاها و در بنگاه ها و کارگاه های 
کوچک و متوســط تولیدی و خدماتی مشــغول کارند.  در بسیاری از مناطق 
کشــور هزینه های زندگی به مراتب از تهران پایین تر است و به همین نسبت 
توان کارفرمایان برای پرداخت دســتمزد نیز پایین تر است و درصورت افزایش 
حداقل دســتمزد بر مبنای هزینه های تهران، بنگاه ها و کارگاه های شهرهای 
کوچک و  بخش ها احتمالا در حفظ نیروی شاغل رسمی خود با مشکل مواجه 
خواهند شد.   شهرهای بزرگ و بنگاه های بزرگ قدرت پرداخت دستمزدهای 
بالاتر را دارند؛ لیکن اغلب بنگاه ها و کارگاه های کوچک و متوسط در بسیاری 
مناطق کشور توان پرداخت دستمزدهای بالا را ندارند و به ناچار به استفاده از 
کارگران خارجی یا استخدام کارگران غیررسمی، بدون پوشش تامین اجتماعی 
روی می آورند که در هر دو مورد به ضرر اشتغال رسمی نیروی کار داخلی است.

می دانیم که هزینه زندگی در شهرهای کوچک و  بخش ها در سطح پایین تری 
از تهران و شهرهای بزرگ قرار دارند و به همین دلایل کارگران در این مناطق 
به دلیل هزینه زندگی کمتر احتمالا آمادگی دارند با دســتمزدهای پایین تری 
کار کنند که باعث کاهش اشتغال رسمی و افزایش اشتغال غیررسمی در این 
مناطق شده است. به همین دلیل رویکرد منطقه ای به دستمزدها موجب افزایش 
اشتغال رسمی در کشور خواهد شد و کارگران بیشتری از پوشش بیمه تامین 
اجتماعی برخوردار خواهند شد.  هزینه های تولید نیز در مناطق مختلف کشور 
متفاوت است و در سیاست های دولت نیز برای توسعه کشور، بسیاری از مناطق 
محروم کشــور با امتیازاتی نظیر معافیت مالیاتی و وام ها و تسهیلات کم بهره 
برخوردارند و تعیین حداقل دســتمزدهای منطقــه ای نیز می تواند به افزایش 
اشــتغال رســمی در این مناطق کمک کند؛ ضمن اینکه باعث توجه بیشــتر 
کارفرمایان به کارآفرینی در مناطق محروم هم می شــود. با اطمینان می توان 
گفت تعیین دستمزدهای منطقه ای منجر به اشتغال رسمی بیشتری در کشور 
می شــود و در مناطق عقب مانده و محروم کشور شاغلان رسمی تحت پوشش 
بیمه افزایش خواهند یافت.امید اســت امســال در کمیته سه جانبه دستمزد، 
هزینه ها و دســتمزدهای منطقه ای مورد عمل قرار گیرد و با افزایش شاغلان 
رسمی و تحت پوشش بیمه تامین اجتماعی، امنیت شغلی دستمزدبگیران در 

شهرها و  بخش های کوچک افزایش یابد.

 
 

اروپاوآمریکابایددرعملنشانبدهنددنبالتعهداتبرجامیخودهستند
عضــو هیات رییســه مجلس با بیان اینکه باید همــه تحریم ها و نه فقط 
تحریم های هسته ای برداشته شود، اظهار داشت: درخواست مجلس هم همین 

است که تحریم ها عملًا لغو شود.
به گزارش مهر، احمد امیرآبادی فراهانی عضو هیات رییسه مجلس امشب 
در گفتگوی زنده تلویزیونی که از شــبکه سوم ســیما پخش شد با اشاره به 
سیاســت های جدید آمریکا درباره ایران، گفت: اینکه هراز گاهی بیایند »آب 
نبات چوبی« به ما نشان بدهند و بعضی هم با این صحبت ها دلشان بریزد برای 
ملت ما قابل قبول نیست. اتحادیه اروپا و آمریکایی ها باید در عمل نشان بدهند 

دنبال تعهدات خود در »برجام« هستند.
وی با بیان اینکه برجام تعهداتی را برای ما و گروه 5+1 مشخص کرده است، 
افزود: ایران تعهدات خود را کامل انجام داده است و اکنون نوبت آنها است که 

تعهدات خود را انجام بدهند.
عضو هیات رییسه مجلس تصریح کرد: آقایانی که دل خوش کرده اند و بر 
این باور هستند، دیپلمات ها می توانند در نیویورک قدم بزنند، بدانند این روش 
مشکلی از مشکلات ایران را حل نخواهد کرد؛ مردم ایران می خواهند تحریم های 

نفتی و بانکی در عمل برداشته شود.
امیرآبــادی فراهانی با بیان اینکه باید همه تحریم ها و نه فقط تحریم های 
هســته ای برداشته شود، اظهار داشت: درخواست مجلس هم همین است که 

تحریم ها عملًا لغو شود.

وی تصریح کرد: متأسفانه برخی از دولتی ها گفته بودند، اگر تحریم ها برداشته 
شود ما چند ساعته راستی آزمایی می کنیم! با این حرف ها مردم را به سمت و 

سوی دیگری نبرید، باید با مردم صادق باشیم.
نماینده مردم قم در مجلس تاکید کرد: راستی آزمایی طول می کشد از این 
رو باید از هم اکنون این پیام به غربی ها و اروپایی داده شــود که اگر راســتی 
آزمایی به نفع ملت ایران نباشد ما دیگر به تعهدات خود در برجام برنمی گردیم.

امیرآبادی فراهانی با اشــاره به اینکه ملت ایران در چهار-پنج سال اخیر با 
مقاومتی که انجام دادند پیروز صحنه شدند، اظهار داشت: بخش خصوصی ما 
تا حدودی تحریم ها را حل کرده اند اما متأسفانه بعضی از دولتی ها و مسئولان 
وزارت خارجه به گونه ای اظهار نظر می کنند که آمریکایی ها، راهبردهایی که 
پیش از این و در زمان انتخابات اعلام کرده بودند را کنار می گذراند و راهبرد 

جدید اتخاذ می کنند!
وی به قانون لغو تحریم ها که در مجلس یازدهم تصویب و از سوی شورای 
نگهبان تأیید شد پرداخت و گفت: مصوبه اخیر مجلس امتیازی را در اختیار 

دولت قرار داد و امیدواریم دولت از این امتیاز استفاده کند.

معاون فنی گمــرک ایران طی مکاتبه ای با معاونت 
هماهنگی معاون اول رئیــس جمهور از تعیین تکلیف 
کالاهــای بلاتکلیف و واردات ممنــوع مانده در گمرک 

خبر داده است.
به گزارش ایســنا، کالاهای گروه چهار و 2۷ از جمله 
اقلام غیر ضرور و مصرفی هستند که در سال های اخیر 
با محدودیت های ارزی با ممنوعیت واردات مواجه شد، از 
این رو کالاهای در قالب این گروه ها که قبل از ممنوعیت 
نیز به گمرک و بنادر رســیده بود، امکان ترخیص پیدا 
نکرد. این در حالی است که برای گروه چهار که بیش از 
80 میلیون دلار برآورد می شد، بر اساس مصوبه هیات 
دولت از 29 بهمن پارسال تا 26 شهربورماه امسال در دو 
دوره زمانی مهلت برای تعیین تکلیف و ترخیص تعیین 
شد که همچنان بخشی باقی ماند ولی گروه 2۷ با برآورد 
حدود ۴0 میلیون دلاری با اولویت ارزی غیرفعال فرصتی 

برای ترخیص نداشت.
با توجه به گذشت زمان و قرار گرفتن اغلب این کالاها 
در آستانه فساد و متروکه و بلاتکلیفی صاحبان کالا، طی 
مذاکرات صورت گرفته قرار بر تعیین تکلیف این کالاها 

شده است.
مهــرداد جمال ارونقی -معــاون فنی و امور گمرکی 
گمرک ایران- به تازگی در مکاتبه ای با شیرکوند- معاون  
هماهنگی و نظارت اقتصادی و زیربنایی معاون اول رییس 
جمهور- گزارشی از وضعیت اقلام و کالاهای بلاتکلیف در 

گمرکات کشور را ارائه کرده است.
 بر اساس گزارش معاون فنی گمرک ایران درخصوص 
ترخیص کالاهای رســوبی در بنادر و گمرکات کشور از 
جمله کالاهای مشــمول گروه چهار اعلام شــده  است 
که طی مکاتبه با دفتر مقررات صادرات و واردات وزارت 

صنعت، معدن و تجارت )صمت( برای کالاهای دارای ثبت 
سفارش بانکی و همچنین ثبت سفارش بدون انتقال ارز 

بررسی ها انجام و تصمیماتی اتخاذ شده است.

 ترخیص ثبت سفارش بانکی بدون قید زمانی
در همین رابطه برای کالاهای با ثبت سفارش بانکی 
مقرر شده که امکان ادامه فرایند تجاری )اعم از تمدید، 
ویرایــش و یا ترخیص( برای آن دســته از پرونده های 
مشــمول تعرفه های گروه چهار کــه چه قبل و یا بعد 
از تاریخ ممنوعیت، تأمین ارز شــده باشند، فراهم شود، 
بنابراین چنانچه بانک عامل به طور کتبی و صریح تامین 
ارز را تائید و در سامانه تامین ارز بانک مرکزی، تامین ارز 
رویت شــود، امکان ادامه فرایند تجاری به صورت بانکی 
مقدور است. ثبت سفارشات اخذ شده از این محل مشمول 

قید زمانی ترخیص نیست.
طبق اعلام ارونقی بخشــنامه مربوطه در 29 بهمن 

1399 از ســوی گمرک ایران صادر و به کلیه گمرکات 
اجرایی جهت اقدام لازم ابلاغ شده که به نظر می رسد با 
اجرای این بخشنامه مشکل ترخیص کالاهای گروه چهار 
دارای ثبت ســفارش بانکی که دارای کد رهگیری بانک 

باشند مرتفع شود.

 پیش نویس تعیین تکلیف کالاهای با ثبت 
سفارش بدون انتقال ارز آماده شد

اما در مورد کالاهای گروه چهار با ثبت سفارشات بدون 
انتقال ارز نیز اعلام شــده که طبق مصوبه 29 بهمن ماه 
1398 هیأت  وزیران و اصلاحیه بعدی آن، کالاهای گروه 
چهار )به اســتثنای خودرو( که تا قبل از 31 اردیبهشت 
دارای ثبت سفارش بوده و بارنامه یا قبض انبار آنها قبل 
از این تاریخ به صورت بدون انتقال ارز باشــد با پرداخت 
حقوق ورودی و دو برابر سود بازرگانی تا 26 شهریورماه 

امسال قابل ترخیص بوده است.

این مقام مسئول در گمرک ایران در این مکاتبه یادآور 
شده که درخصوص ترخیص کالاهای گروه چهار دارای 
ثبت سفارش بدون انتقال ارز با هماهنگی دفتر مقررات 
صادرات و واردات وزارت صمت، پیش نویس مصوبه جهت 
تمدید مصوبه بهمن 1398 با اعمال تغییرات لازم، جهت 
حل مشکلات این قبیل کالاها و اتخاذ رویه واحد در این 
خصوص تنظیم و در اختیــار وزارت صمت قرار گرفت 

تا اقدام لازم در راستای تمدید مهلت مقرر انجام شود.

 اقدام فوری در مورد گروه 2۷
اما موضوع دیگر مطرح شــده در مکاتبه معاون فنی 
گمــرک ایران با معاون جهانگیری به کالاهای گروه 2۷ 
بر می گردد و اعلام شــده است که درخصوص ترخیص 
کالاهای دارای اولویــت ارزی غیرفعال یا گروه 2۷  که 
اصالــت قبض انبار و بارنامه آنها همچنین موجود بودن 
کالاها در بنادر و گمرکات کشور توسط گمرکات اجرایی 
و گمرک ایران احراز و به وزارت صمت منعکس شــده 
اســت و همین طور انطباق آنها با شرایط مادۀ 11 آیین 
نامۀ اجرایی قانون مقررات صادرات و واردات، توسط دفتر 
مقررات صادرات و واردات احراز شــده، مقرر شد وزارت 
صمت به قید فوریت نسبت به پیگیری موضوع در راستای 

ایجاد شرایط ترخیص این کالاها اقدام کند.
ارونقی تاکید کرده که این اقلام که ماه ها در گمرکات 
و بنادر کشــور رســوب کرده و صاحبان کالا دارای حق 
مکتسبه برای ترخیص کالاهای خود هستند در آستانۀ 
فساد قرار دارد و مقتضی است اقدامات فوری توسط مراجع 
ذیربط درخصوص تعیین تکلیف این اقلام بوجود آید تا 
تبعات بعدی عدم ترخیص این اقلام متوجه دستگاه های 

مرتبط از جمله گمرک نشود.  

جزییاتتعیینتکلیفوترخیصکالاهایممنوعه



5

روزنامه اقتصادی اجتماعی 
سراسری صبح ایران

ایده روز 
دوشنبه  1399/12/04

شماره : 1032

بانک مرکزی و نظام بانکی علیرغم وجود 
محدودیت ها در منابع، توجه ویژه ای به قشر 
اصناف، فضای کســب و کار و جهش تولید 

داشته است.
به گزارش روابــط عمومی بانک مرکزی، 
دکتــر همتی که در رأس هیأتی از معاونان و 
مدیران بانک مرکزی به اســتان همدان سفر 
کرده است، در »جلسه شورای گفت و گوی 
دولت و بخش خصوصی« این استان با اشاره 
به شرایط خاص کشور و فشار حداکثری ناشی 
از تحریم ها طی دو سال و نیم اخیر گفت: در 
طول مدتی که تحریم ها به اوج خود رســید 
توانستیم با هدایت مقام معظم رهبری تحریم 

ها را خنثی و از شرایط سخت عبور کنیم.
 رئیس کل بانــک مرکزی درباره تجارت 
خارجی تصریح کرد: از ابتدای سال تا به حال 
32 میلیارد دلار برای واردات تامین شده است 
که از این میزان 9.2 میلیارد دلار توسط بانک 
مرکزی و مابقی توسط صادرکنندگان تأمین 
ارز شده است و توانستیم طی این مدت کشور 
را عمدتــاً با صادرات غیرنفتی اداره کنیم؛ به 
بیان دیگر بیش از 22 میلیارد دلار از تامین 
ارز واردات کشور از محل صادرات غیر نفتی 

بوده است.
وی افزود: در گذشــته حدود ۷0 درصد 
نیاز وارداتی کشــور توسط دولت و به واسطه 
درآمدهای نفت و گاز تأمین می شــد، اما در 

حال حاضر این رقم بــه کمتر از 30 درصد 
رسیده است. 

همتی یادآور شد: رشد اقتصادی در شش 
ماه ابتدای امسال مثبت بوده است و بر اساس 
برآوردها و اطلاعات بخشــها انتظار می رود 
این روند در 9 ماهه سال جاری نیز ادامه یابد. 
رییس کل بانک مرکزی با اشاره به تأمین 

مالی ۷5 هزار میلیارد تومانی شــبکه بانکی 
برای حمایت از آســیب های ناشی از شیوع 
ویروس کرونا با نرخ 12 درصد گفت: با کمک 
دولــت بیش از 30 هزار میلیارد تومان از این 
مبلغ به صورت قرض الحســنه به صورت وام 

به سرپرستان خانوارها پرداخت شد.
رییــس کل بانک مرکــزی ضمن تاکید 

به درنظر گرفتن شــرایط اقتصادی کشور و 
وجود محدودیت منابع، عملکرد بانکها را در 
زمینه اعطای تسهیلات با نرخ 12 درصد به 
تولیدکنندگان را قابل قبول دانست و گفت: 
اگرچه مشکلات ایجاد شده در فضای کسب 
و کار به دلیل شــیوع بیماری کوید 19 فشار 
مضاعفی برای اصناف ایجاد کرده است لیکن 

در طرف مقابــل نیز باید به محدودیت های 
نظام بانکی توجه شــود، چرا که اعطای سود 
به ســپرده گذاران را نباید از نظر دور داشت، 
ضمن آنکه علیرغم همه محدودیت ها، نظام 
بانکی در تخصیص بهینه منابع و با توجه به  
محدویت ها، همواره حامی فضای کسب و کار 

و تولید بوده است.
 وی بــا تاکید بــر محدودیت منابع نظام 
بانکی در ارایه تسهیلات گفت: بانک ها در ده 
ماه ابتدای سال ۷20 هزار میلیارد تومان بابت 
ســرمایه در گردش تسهیلات اعطا کرده اند، 
البته باید توجه داشت اعتبارات بانک ها نیز 
محدود اســت و آنها به منابــع لایزال وصل 
نیستند.وی افزود: در این راستا بخش صنعت 
به صــورت میانگین 30 درصــد از مجموع 
تســهیلات پرداختی را به خــود اختصاص 

داده  است.
همتی در بخش دیگری از سخنان خود به 
موضوع نقدینگی اشاره کرد و گفت: از ابتدای 
ســال تاکنون با وجود تمام فشارها به خاطر 
کنترل های بانک مرکزی رشد نقدینگی در 
حد 30 درصد بوده  اســت و بانک مرکزی به 
لحاظ التزام به سیاست های پولی قادر نیست 
اجازه دهد بیش از حد پول  پر قدرت در اقتصاد 
تزریق شود، چرا که این تزریق به تورم بیشتر 
در جامعه دامن خواهد زد؛ البته طبیعی است 
به خاطر این مسئله با ناملایمات روبرو شویم.

 
 

 کشور را با صادرات غیرنفتی اداره کردیم
رییــس کل بانک مرکزی گفت: بانک مرکزی و نظــام بانکی علیرغم وجود 
محدودیت ها در منابع، توجه ویژه ای به قشر اصناف، فضای کسب و کار و جهش 
تولید داشــته است.به گزارش اقتصادآنلاین، عبدالناصر همتی، رییس کل بانک 
مرکزی که در رأس هیأتی از معاونان و مدیران بانک مرکزی به اســتان همدان 
ســفر کرده است، در »جلسه شورای گفت و گوی دولت و بخش خصوصی« این 
استان با اشاره به شرایط خاص کشور و فشار حداکثری ناشی از تحریم ها طی دو 
سال و نیم اخیر گفت: در طول مدتی که تحریم ها به اوج خود رسید توانستیم 
با هدایت مقام معظم رهبری تحریم ها را خنثی و از شــرایط سخت عبور کنیم.

رییس کل بانک مرکزی درباره تجارت خارجی تصریح کرد: از ابتدای سال تا به 
حال 32 میلیارد دلار برای واردات تامین شده است که از این میزان 9.2 میلیارد 
دلار توســط بانک مرکزی و مابقی توسط صادرکنندگان تأمین ارز شده است و 
توانســتیم طی این مدت کشور را عمدتاً با صادرات غیرنفتی اداره کنیم؛ به بیان 
دیگر بیش از 22 میلیارد دلار از تامین ارز واردات کشــور از محل صادرات غیر 
نفتی بوده است.وی افزود: در گذشته حدود ۷0 درصد نیاز وارداتی کشور توسط 
دولت و به واسطه درآمدهای نفت و گاز تأمین می شد، اما در حال حاضر این رقم 
به کمتر از 30 درصد رسیده است.  همتی یادآور شد: رشد اقتصادی در شش ماه 
ابتدای امســال مثبت بوده است و بر اساس برآوردها و اطلاعات بخش ها انتظار 
می رود این روند در 9 ماهه سال جاری نیز ادامه یابد. رییس کل بانک مرکزی با 
اشاره به تأمین مالی ۷5 هزار میلیارد تومانی شبکه بانکی برای حمایت از آسیب 
های ناشــی از شــیوع ویروس کرونا با نرخ 12 درصد گفت: با کمک دولت بیش 
از 30 هزار میلیارد تومان از این مبلغ به صورت قرض الحســنه به صورت وام به 
سرپرستان خانوارها پرداخت شد.  رییس کل بانک مرکزی ضمن تاکید به درنظر 
گرفتن شرایط اقتصادی کشور و وجود محدودیت منابع، عملکرد بانکها را در زمینه 
اعطای تسهیلات با نرخ 12 درصد به تولیدکنندگان را قابل قبول دانست و گفت: 
اگرچه مشــکلات ایجاد شده در فضای کسب و کار به دلیل شیوع بیماری کوید 
19 فشــار مضاعفی برای اصناف ایجاد کرده است لیکن در طرف مقابل نیز باید 
به محدودیت های نظام بانکی توجه شود، چرا که اعطای سود به سپرده گذاران 
را نباید از نظر دور داشت، ضمن آنکه علیرغم همه محدودیت ها، نظام بانکی در 
تخصیص بهینه منابع و با توجه به  محدویت ها، همواره حامی فضای کســب و 

کار و تولید بوده است.

ضرورت بازگشت به سیاست های فقرزدایی
نه تنها فقر گسترده تر شده و بخش مهمی  از شهروندان به زیر خط فقر رانده 
 شده اند، بلکه موتور فقیرسازی در سایه بی توجهی متولیان امر روشن شده و می توان 
انتظار داشت شدت فقر و نابرابری در سال های آتی، اگر برنامه جامعی برای حمایت 

از اقشار محروم تدوین و اجرا نشود، روند افزایشی خود را ادامه بدهد.
 ۴2 سال پیش در چنین روزهایی نظام اسلامی در نخستین روزهای استقرار 
خود بود و شور و شعف مردم از این پیروزی بزرگ، در اوج خود بود. مروری بر تیتر 
اخبار و گزارش های نشریات پرشمار آن ایام، نشان می دهد عدالت اجتماعی و رفع 
فقر یکی از اولین و مهم ترین خواسته های مردم بود. انقلابیون و مردم کوچه و بازار 
که با دعوت آنان وارد میدان شدند، همه خواهان رفع تبعیض و ریشه کن شدن فقر 
بودند. آنان شیوه  کشورداری رژیم سابق را عامل گسترش فقر و نابرابری می دانستند؛ 
شــیوه ای که به گروهی اندک اجازه داده  بود با اســتفاده از روابط و نفوذ خود به 

ثروت های انبوه برسند و فقر را به مردم کشور هدیه دهند. 
دقیقا به همین دلیل با شروع جریان شناسایی و توقیف اموال وابستگان رژیم 
ســابق که آنها را به ناحق در تملک خود درآورده  بودند، بنیان گذار فقید انقلاب 
اسلامی دستور دادند تشکیلاتی جدید که مدیریت این اموال را بر عهده می گیرد، 
عنوانش بنیاد مستضعفان باشد و اموال برجای مانده از غارتگران را صرف زدودن 
فقر و کمک به بهبود ســطح زندگی مستضعفان کند. بیانیه مهم و تاریخی امام 
خمینی )ره( در بیســتم فروردین 1358، یعنی فقط 5۷ روز بعد از استقرار نظام 
جدید که منجر به افتتاح حساب صد با هدف تأمین مالی برنامه خانه سازی برای 
افراد فاقد مسکن شد، نشان از عزم انقلابیون برای ریشه کن کردن فقر و استضعاف 
داشت. تأکیدات جدی و چندباره قانون اساسی بر رفع فقر و ضرورت اصلاح جریان 
اقتصاد کشور نیز در همین راستا شایان  تأمل است. سیر وقایع، بروز جنگ داخلی و 
سپس شروع جنگ تحمیلی و انبوهی از توطئه ها و کارشکنی ها اجازه نداد جریان 
امور مطابق خواست قبلی و قلبی انقلابیون پیش برود. بااین حال، دولت دوران دفاع 
مقدس حتی در شــرایطی که کشور درگیر یک جنگ تمام عیار با دشمنی مورد 
حمایت بی دریغ قدرت های بزرگ جهان بود  نگذاشت برنامه فقرزدایی و حمایت 
از محرومان به حاشیه برود و نیازهای مالی روزافزون جنگ موجب تشدید فشار بر 
اقشار کم درآمد شود. گفتنی است نرخ تورم سالانه از اواسط سال 1360 تا پایان 
سال 136۴ به طور متوسط 13.9۴ درصد بوده و با وجود افزایش سریع در سال های 
پایانی جنگ، آن هم به دلیل بروز اتفاقاتی که خارج از کنترل دولت بود، متوسط 

نرخ تورم در کل دوران جنگ در سطح 18.83 درصد بود.
اما با گذشت زمان، به تدریج مسئولان گرفتار بیماری فراموشی شدند و در نتیجه 
اقشار آسیب پذیر کشور در شرایط تورم دورقمی و تشدید دشواری های معیشتی تنها 
ماندند. دولتمردان با گرایش های سیاسی و سلیقه های فکری متفاوت، نتوانستند یا 
نخواستند کاری جدی برای رفع فقر انجام بدهند. زمانی تصور دولتمردان این بود 
که با افزایش سرعت رشد و توسعه، فقر نیز از بین خواهد رفت. زمانی دیگر این 
باور به قدرت رسید که مدیریت جهان بر حل مشکلات داخل کشور اولویت دارد 
و با تداوم حاکمیت باورهایی از این دست، هدف فقرزدایی که در ماه های نخست 
پیروزی انقلاب در صدر فهرست اولویت های انقلابیون بود، در رقابت با سایر اهداف 
اولویت خود را از دست داد.اشاره به یک مورد خاص در این زمینه بسیار سودمند 
اســت. هرچند در اوایل شکل گیری نظام اسلامی توجه ویژه ای به مبحث ترمیم 
حقوق و دستمزد انجام گرفت و فاصله بالاترین و پایین ترین دریافتی ها در بدنه 
دولتی به طرز چشمگیری کاهش یافت، اما در سال های بعد این امر مورد بی توجهی 
قرار گرفت. در فاصله سال های 5۷ تا 98 و در شرایطی که متوسط نرخ تورم سالانه 
18.99 درصد بوده، حداقل دستمزد نیروی کار با آهنگ 18.2 درصد رشد کرده  
است. اگر فقط همین یک شاخص را مرکز توجه قرار دهیم، می توان  گفت وسعت 
سفره خانوارهای حقوق بگیر از یک مترمربع در سال 5۷ به 0.5۴ مترمربع در سال 
جاری رسیده  است. اما در اصل شدت تغییرات و به بیان دقیق تر شدت فقیرتر شدن 
شــهروندان به مراتب بیشتر از این رقم است؛ زیرا از یک  سو مزایا و پرداختی های 
مکمل به حقوق بگیران در شرایطی بسیار نابرابر توزیع شده و گروهی اندک از آنان 
از امتیاز حقوق های گزاف برخوردار هســتند. از سوی دیگر، توزیع ثروت در این 
سال ها با الگویی بسیار نامناسب و تبعیض آمیز اتفاق افتاده و در سایه مناسبات رانتی 
نابرابری در توزیع ثروت بسیار گسترده تر شده  است.حال این نکته کلیدی را نیز به 
صورت مسئله باید اضافه کنیم که با تضعیف بخش تولید و پررنگ شدن فعالیت های 
دلالی و واسطه گری در جامعه، قدرت درآمدزایی دارایی های مستغلاتی و نقدی در 
مقایسه با نیروی کار افزایش یافته و سهم صاحبان نیروی کار از کیک کوچک تولید 
و درآمد به طور محسوسی در حال کاهش است. با کنار هم گذاشتن این واقعیت ها از 
اقتصاد امروز جامعه ایران، می توان ادعا کرد که نه تنها فقر گسترده تر شده و بخش 
مهمی  از شهروندان به زیر خط فقر رانده  شده اند، بلکه موتور فقیرسازی در سایه 
بی توجهی متولیان امر روشــن شده و می توان انتظار داشت شدت فقر و نابرابری 
در ســال های آتی، اگر برنامه جامعی برای حمایت از اقشار محروم تدوین و اجرا 
نشود، روند افزایشی خود را ادامه بدهد. اینک بازگشت به ارزش های دوران تدوین 
قانون اساســی و به رسمیت شناخته شدن حقوق اجتماعی انسان ها یک ضرورت 
انکارناپذیر برای داوم و بقای جامعه اســت. متولیان امر و صاحب منصبانی که به 
فکر حضور در انتخابات ریاســت جمهوری خرداد آینده هستند، باید به جای ارائه 
برنامه های بلندپروازانه برای مدیریت جهان، برنامه خود را برای رفع و جلوگیری 
از گسترده شدن فقر در جامعه ارائه کرده و در معرض داوری اهل فن قرار بدهند.

اختصاصصددرصدياعتبارصندوقاعتباريهنربهوزارتفرهنگ
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در دیدار صمیمي جمعي از هنرمندان و پیشکسوتان عرصه هنر و فرهنگ با 
دکتر محمدباقر نوبخت؛ از حمایت هاي سازمان برنامه و بودجه کشور از هنرمندان 
تقدیر شده و مشکلات این صنوف در ایام شیوع ویروس کرونا با ایشان در میان 
گذاشته شد. در این نشست مقرر شدبه گزارش روابط عمومی سازمان برنامه و 
بودجه کشور، مدیرعامل، اعضاي هیات مدیره صندوق اعتباري هنر و جمعي از 
فرهیختگان و هنرمندان پیشکسوت و نامدار کشور با دکتر محمدباقر نوبخت 
معاون رییس جمهوري در محل سالن یاران شهید بهشتي این سازمان دیدار و 
گفتگو کردند.در این دیدار سیدحسین سیدزاده مدیرعامل و رییس هیئت مدیره 
صندوق اعتباري هنر از دکتر  نوبخت که در شرایط کرونایي و فشارهاي ناشي از 
تعطیلي کسب و کار  هنرمندان و اصحاب فرهنگ؛ همچنان احوالپرس آنان بوده 
و موجبات دلگرمي هنرمندان و فرهیختگان را فراهم  مي کند تقدیر و تشکر کرد.

وي با اشاره به اینکه این نشست دومین دیدار هنرمندان با دکتر نوبخت است؛ 
گزارشي از توزیع اعتبار 120 میلیارد توماني سازمان برنامه و بودجه کشور در 
صندوق اعتباري هنر از جمله طراحي هنر کارت ارائه کرد و گفت: هنر کارت، 
کارت شناسایي اعضاي صندوق اعتباري هنر است؛ این کارت تمامي تعاملات 
اعضا از جمله خدمات بیمه اي، تسهیلات، طرح تکریم، کمک مستمري و... را 
پوشش مي دهد و تاکنون بالغ بر 61 هزار نفر از اعضاي این صندوق در سراسر 
کشور از این کارت بهره مند شده اند.در ادامه جلسه روند شکل گیري و اختصاص 
هنر کارت به هنرمندان سراسر کشور که اعضاي صندوق اعتباري هنر هستند 

در قالب کلیپ به روایت تصویر به سمع و نظر اعضاي حاضر در جلسه رسید

 صنوف هنري، از اولین صنوف آسیب پذیر ناشي از کرونا بودند
دکتر شهرام گیل آبادي مدیرعامل خانه تئاتر در این نشست از کمک هاي موثر 
دکتر نوبخت که در شرایط سخت کرونایي و تحریم به گرمي دستان هنرمندان را 
فشرد؛ تشکر کرد و گفت: به دلیل تعطیلي سالن هاي تئاتر، سینماها و گالري ها 
ناشي از  شیوع کرونا این صنوف از اولین صنوف آسیب پذیر در این ایام بودند. 

متاسفانه به همین دلیل شاهد بیکاري این قشر از هنرمندان جامعه بودیم.
وي خواستار کمک به هنرمندان در پایان سال و در آستانه ایام نوروز شد 
و افزود: درخواســت دیگر من، نگاه جدي به بودجه خدماتي وزارت فرهنگ و 

ارشاد اسلامي است.

 مساعدت ۱2۰ میلیارد توماني سازمان برنامه و صدور هنر کارت
در ادامه حمیدرضا نوربخــش عضو هیئت مدیره صندوق اعتباري هنر و 
مدیرعامل خانه موسیقي با اشاره به اینکه هنرمندان دکتر نوبخت را یار،  مددرسان 

و عضوي از خانواده خود مي دانند، گفت: مساعدت 120 میلیارد توماني آقاي 
دکتر نوبخت به هنرمندان با توجه به شرایط اخیر گرچه مختصر بود ولي جامعه 

هنري از آن خیلي بهره گرفت و کارساز بود.
مدیرعامل خانه موسیقي افزود: در بخش موسیقي سه بخش آموزش، اجرا و 
تولید داریم. به دلیل شرایط سخت کرونایي علاوه بر عدم اجرا و تولید با کاهش 
۷0 درصدي فعالیت هاي آموزشــگاه هاي موسیقي نیز روبرو شدیم. هنرکارت 
اتفاق بزرگي در این مقطع بود و با استقبال و سپاسگزاري هاي هنرمندان در 
سراسر کشور روبرو شد. همچنین درخواست مساعدت نوروزي و نیز افزایش 
صددرصدي بودجه حمایتي هنرمندان براي وزارت فرهنگ و ارشاد اسلامي از 

دکتر نوبخت را داریم.

نیاز به صندوق بیمه هنرمندان
منوچهر شاهسواري عضو هیئت مدیره صندوق اعتباري هنر و مدیرعامل 
خانه سینما از سخنرانان دیگر این نشست ضمن سپاسگزاري از دکتر نوبخت، 
گفت: شما دومین مدیر دولتي هستید که براي دومین بار با اعضاي هیئت مدیره 
صندوق اعتباري هنر دیدار مي کنید. وي خواستار تبدیل صندوق اعتباري هنر 

به صندوق بیمه هنرمندان شد.

 درخواست تخصیص ۱۰۰درصدي اعتبارات هنرمندان
در ادامه جلسه لادن حیدري معاون توسعه مدیریت و منابع وزارت فرهنگ 
و ارشاد اسلامي از عنایت هاي ویژه دکتر نوبخت به بخش فرهنگ و هنر سخن 
گفت و افزود: در وزارت فرهنگ و ارشاد اسلامي در عین بد بودن شرایط بودجه اي 
کشور یکي از بهترین سالها را سپري کردیم. علاوه بر توزیع مبلغ 120 میلیارد 
تومان از سوي صندوق اعتباري هنر، در بخش اختصاص تسهیلات ارزان قیمت 
به کسب و کارهاي هنري نیز دو فاز پیش بیني شد؛ فاز اول تخصیص بخشي 
از اعتبارات اشــتغال به صندوق کارآفریني بود. فاز دوم مربوط به حوزه نشر و 

مطبوعات است که قرار بود تخصیص 80 درصدي داشته باشیم اما تا امروز فقط 
50 درصد تخصیص داشته ایم.وي خواستار دستور دکتر نوبخت براي تخصیص 
100درصد اعتبارات به وزارت فرهنگ و ارشاد اسلامي شد و افزود: امیدوارم به 
این ترتیب بتوانیم بخشي از حمایت هایمان را در صندوق اعتباري هنر انجام 
دهیم. البته در ماه هاي گذشته درخواست کمک معیشتي 200 میلیارد توماني 

را ارائه دادیم که تاکنون منابعش تامین نشده است. 
ایرج راد، پرویز یشایایي و فرشته طائرپور از دیگر سخنرانان حاضر در جلسه 
بودند که از عنایات ویژه دکتر نوبخت به اصحاب فرهنگ و هنر سپاسگزاري کردند.

 عیدي معادل کارکنان دولت به اصحاب فرهنگ و هنر
پس از ســخنراني پیشکسوتان هنر و فرهنگ حاضر در این نشست دکتر 
محمدباقر نوبخت معاون رییس جمهوري و رییس سازمان برنامه و بودجه کشور 
با تشکر و قدرداني از حضور فرهیختگان و هنرمندان پیشکسوت گفت: ارادت 
بنده و همه کساني که قدرشناس انسان هاي فاخر و بزرگ کشور هستند ناشي 
از توانایي و شایستگي خود آن بزرگان است. به همین جهت اینجانب به عنوان 
یکي از آحاد جامعه، به شما افتخار مي کنم و از اینکه چنین مجالستي امروز هم 

براي دومین بار در همین فضا شکل گرفت، بسیار خرسند هستم.
وي افزود: در جلســه گذشته بخاطر رخداد ناشــي از کرونا که در کشور 
پیــش آمد توافقاتي با هم کردیــم و من در تکمله آن توافقات صورت گرفته 
از مدیرعامل صندوق اعتباري هنر جویاي چگونگي انجام و اقدام کار بودم. با 
همه محدویت ها در شــرایط سخت اقتصادي و عوارض ناشي از شیوع کرونا 
تا قبل از پایان ســال 1399 هر آنچه را که مســتقیما با برنامه هاي صندوق 
اعتباري هنر مرتبط است همه ردیف ها و تخصیصات مرتبط به این صندوق 
 را به صورت صد درصد پرداخت خواهم کرد و نیز آمادگي دارم تا 15 اســفند 
اعتباري براي اصحاب هنر و فرهنگ صندوق اعتباري هنر معادل عیدي کارکنان 
دولت اختصاص یابد.رییس برنامه و بودجه کشور گفت: معتقدم پتانسیل طراحي 
نظام بیمه اي و تامین اجتماعي براي هنرمندان در قالب صندوق و یا هر شکل 

دیگري در دولت هست و من درخصوص این موضوع اعلام آمادگي مي کنم.
در پایان این نشســت با اهداي هنرکارت از سوي دکتر نوبخت به جمعي 
از پیشکسوتان و نامداران عرصه هنر و فرهنگ حاضر در جلسه، از آنان تقدیر 
شد. همچنین از سوي صندوق اعتباري هنر نیز با اهداي هنر کارت افتخاري 
به دکتر محمدباقر نوبخت معاون رییس جمهوري و رییس ســازمان برنامه و 
بودجه کشور از خدمات و عنایات ویژه ایشان نسبت به اصحاب فرهنگ و هنر 

قدرداني به عمل آمد.

معاون توسعه روستایی و مناطق محروم ریاست جمهوری گفت: در طول 
فعالیــت دولــت تدبیر و امید و تاکنون، 200 هزار میلیــارد ریال به دهیاری  
روستاهای کشور کمک شده که 180 هزار میلیارد ریال آن در سه سال اخیر 

بوده است.
 محمد امید در آیین بهره برداری از 1۴8 کیلومتر راه روستایی و آغاز عملیات 
گازرسانی به 100 روستا و 150 واحد صنعتی کردستان اظهار داشت: با اقداماتی 
که این دولت انجام داده نرخ مهاجرت از روستاها از سال 1396 به بعد به زیر 

یک دهم درصد رسیده است و سال آینده به صفر می رسد.
وی با بیان اینکه دولت تدبیر و امید در طول فعالیت خود در کردستان یک 
هزار کیلومتر راه روستایی احداث کرده است، افزود: میانگین بهره مندی کردستان 
از راه روستایی از 3۴ درصد به بیش از 5۴ درصد رسیده است که باز هم 20 
درصد از میانگین کشور پایین تر است.معاون توسعه روستایی و مناطق محروم 
ریاست جمهوری با بیان اینک افتخار دولت ارتقای گازرسانی روستایی از 30 
درصد به بیش از 85 درصد در سطح کشور است، اضافه کرد: کردستان هم در 
زمینه گازرسانی روستایی پیشتاز بوده و با بهره برداری از طرح گازرسانی به 100 
روستای امروز، در سال آینده تمام روستاهلی بالای 20 خانوار از گاز طبیعی بهره 
مند می شوند.امید به ارتقای دسترسی روستاهای کشور به شبکه ملی اطلاعات 
از 15 درصد ابتدای دولت تدبیر و امید به 92 درصد کنونی اشاره کرد و گفت: 

در این دولت در زمینه آبرسانی روستایی یک میلیارد دلار از صندوق توسعه 
ملی سرمایه گذاری شد و سیستم لوله کشی 10 هزار روستا احیا شد و میزان 
بهره مندی جمعیت روســتایی از آب شرب و سالم از 50 درصد به ۷5 درصد 
رسیده است.وی ساخت مدارس روستایی را در دولت تدبیر و امید نسبت به قبل 
از آن پنج برابر اعلام کرد و یادآور شد: در این دولت در بخش اشتغال روستایی 
1.5میلیارد دلار سرمایه گذاری شده و در این بخش تحولات زیاری ایجاد شده 
و سهم اشتغال روستایی از پنج درصد اوایل دولت به 30 درصد افزایش یافت.

معاون توسعه روستایی و مناطق محروم ریاست جمهوری ادامه داد: دولت در 
حوزه اشتغال روستایی 220 هزار میلیارد ریال در نطر گرفته است که تاکنون 

1۴0 هزار میایارد تومان آن هزینه شده و سهم کردستان از این رقم سه هزار و 
۷00 میلیارد ریال است.امید اظهار داشت: 1.5 میلیون نفر از جمعیت روستایی 
کشور از بیمه رایگان بهره مند شده اند و کردستان نیز در این زمینه سهم قابل 
توجهی داشته است.با حضور معاون اول رییس جمهوری آیین بهره برداری از 
1۴8 کیلومتر راه روستایی و آغاز عملیات گازرسانی به 100 روستا و 150 واحد 
صنعتی به صورت همزمان و نمادین در روستای هانیس سنندج به بهره برداری 
رسید.معاون اول رییس جمهوری در این سفر یک روزه به کردستان، با حضور 
در جلسه ستاد اقتصاد مقاومتی استان، چند طرح را در بخش های مختلف به 
صورت همزمان افتتاح می کند و عملیات اجرایی چند طرح نیز با حضور وی 
شروع می شود.از مهم ترین برنامه های سفر دکتر جهانگیری به استان کردستان، 
می توان به بهره برداری از منطقه ویژه اقتصادی بانه، شروع عملیات اجرایی طرح 
ساماندهی و توسعه مرز رسمی باشماق مریوان، شروع عملیات اجرایی گازرسانی 
به 100 روستا و 150 واحد صنعتی و تولیدی، طرح های مسکن مهر و 20 زمین 
ورزشی، ۴.2 هکتار گلخانه و 923 هکتار آبیاری تحت فشار در اراضی کشاورزی 

و طرح های قابل افتتاح حوزه کشاورزی استان اشاره کرد.
جهانگیری همچنین با حضور در روستای »هانیس« سنندج، 1۴6 کیلومتر 
راه روستایی را به بهره برداری می رساند، سپس در نشستی با نخبگان اقتصادی 

استان شرکت می کند.

نظامبانکیعلیرغممحدودیتدرمنابعحمایتویژهایازفضایکسبوکارداشتهاست

 خبر

 
نگاهانجمنسنگآهنبهزنجیرهفولاد،نگاهیملیاست 

سعید عسکرزاده گفت: انجمن سنگ آهن و بورس کالا 
در راستای عرضه تمام محصولات بالادست ) کنسانتره و 
گندله( در بورس کالا تفاهم نامه ای امضا کردند که مقرر 
شد روزهای یکشنبه هر هفته این محصولات در بورس 
عرضه شــوند.اقتصادآنلاین - طاهره گودرزی؛ ســعید 
عسکرزاده دبیر انجمن تولیدکنندگان و صادرکنندگان 
سنگ آهن در گفت وگوی اختصاصی با اقتصادآنلاین در 
خصوص تفاهم نامه امضاشده میان انجمن و بورس کالا 
گفت: موضوع عرضه محصولات بالادست در بورس کالا 
و اســتفاده از ابزار بورس برای ایجاد شفافیت در سامانه 
معاملات بالادســت، سالهاست مدنظر انجمن بوده و در 

حال پیگیری آن بودیم.
 وی افزود: بورس های کالایی یکی از بهترین ابزارهایی 
است که قیمت گذاری دستور ی را حذف می کند و تمام 
محصولات زنجیره فولاد در یک رقابت سالم، می توانند 
در بورس عرضه شوند و توازن و عدالت به زنجیره فولاد 

برگردانده شود.
دبیر انجمن سنگ آهن بیان کرد: یکی از مشکلاتی که 
با افزایش یا کاهش قیمت سنگ آهن یا دلار در زنجیره به 
وجود می آمد، این بود که قیمت های محصولات بالادست 
نسبتی از اعداد استخراجی کدال 3ماهه فولاد خوزستان 
تعیین می شــد و این مبنا نمی توانســت جوابگوی این 
تلورانس باشد. لذا به نظر می رسد بهترین راهکار این است 
که تمام محصولات ابتدایی، میانی و انتهایی زنجیره فولاد 
از یک قاعده مشترک برخورد شود.عسکرزاده افزود: شاید 
بزرگترین مشکل در بحث عرضه سنگ آهن این بود که 
فضای تطبیقی که بورس می تواند در خصوص عرضه آن 
اعمال کند با روشی که مدنظر ما بود، منطبق نبود. وقتی 
کالایی مانند سنگ آهن متغیرهای زیادی دارد اساسا به 
عنوان کالای صنعتی که بتواند در بورس عرضه شــود، 
شناخته نمی شود. همین دلیل باعث می شود که قیمت 
پایه در یک دامنه وسیع تعریف شود و در چنین شرایطی 

اگر کسی بخواهد راهی برای فساد باز کند، امکان آن وجود 
دارد لذا هرکاری می کردیم، عرضه سنگ آهن در بورس 
کالا با قواعد بورس قابلیت انطباق نداشت.وی با اشاره به 
اینکه با بررسی ها مشخص شد که مشکل اصلی سنگ 
آهن نیست، تاکید کرد: اگر قیمت کنسانتره ،گندله،  آهن 
اسفنجی و شمش در زنجیره از تعادل برخوردار باشند، ابتدا 
تا انتهای زنجیره خود به خود تنظیم می شود. تفاهمنامه 
ای که با بــورس کالا ایران امضا کردیم مبنی بر عرضه 
کنسانتره ،گندله و آهن اسفنجی در بورس است که البته 
موانع کوچکی نیز  خواهیم داشت. به عبارت دیگر برخی 
شرکت ها براساس سهمیه بندی وزارتخانه با شرکت های 
مصرف کننده قراردادهای بلندمدت دارند که البته این 
قراردادها تا پایان سال 99 است. یکی از مفاد تفاهمنامه 
این است که انجمن سنگ آهن لیست شرکت هایی که 
قرارداد بلندمدت دارند را استخراج کند که به تعهداتشان 
تا پایان سال عمل کنند و از سال 1۴00  وارد بورس شوند 

و فقط در بورس کالا عرضه کنند.دبیر انجمن سنگ آهن 
اظهار داشــت: نکته دوم کاهش فرآیند زمانی پذیرش 
شــرکت هایی است که قصد ورود به بورس را دارند. قرار 
شد بورس کالا فرم ها و رویه پذیرش برای انجمن ارسال 
کند و ما  در اختیار شرکت ها قرار دهیم و از سوی دیگر 
بورس کالا شرایط پذیرش را برای شرکت های مورد نظر 
تسهیل کند.وی تصریح کرد: ماده دیگر تفاهم نامه، بحث 
زمان عرضه ها است. با توجه به اینکه هر محصول زنجیره 
فولاد در روز خاصی عرضه می شود، توافق شد که برای 
عرضه محصولات بالادســت روز یکشنبه انتخاب شود. 
همچنین توافق شــد با توجه به اینکه عموما واحدهای 
تولید کننده اهن اسفنجی خود واحد فولادسازی دارند 
و آهن اســفنجی قابل عرضه در بورس نخواهیم داشت،  
واحدهایی که تحت نظارت شــرکت ایمیدرو هستند، با 
هماهنگی های میان بورس، انجمن سنگ آهن و ایمیدرو 

تمام زنجیره فولاد در بورس کالا عرضه شوند.
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روزنامه اقتصادی اجتماعی 
سراسری صبح ایران

ایده روز 
دوشنبه  1399/12/04

شماره : 1032

 با توسعه زیرساخت ها وسامانه های الکترونیک خدمت رسانی 
وکســب رضایتمندی مشترکین ازمهم ترین اولویت های شرکت آب 

وفاضلاب استان بوشهر می باشد

به گزارش روابط عمومی شرکت آب و فاضلاب استان بوشهرمهندس حمزه 
پور مدیرعامل این شــرکت ، ضمن تشریح نحوه عملکرد سامانه خدمات غیر 
حضوری مشــترکین این شــرکت گفت : خدمت رسانی به مشترکین وکسب 
رضایت مندی مشترکین ازمهم ترین اولویت های شرکت آب وفاضلاب استان 
بوشــهر می باشــد. و درجهت تحقق این موضوع توصیه می گردد مشترکین 
محترم با توجه به مزایای استفاده از خدمات غیر حضوری برای خود و جامعه 

ونیز شیوع بیماری کرونا از این بستر استفاده نمایند.
مهندس حمزه پور اظهارداشــت : در زمان حاضر که افزایش ترددها باعث 
بروز مشکلاتی همچون اتلاف وقت ، صرف هزینه ، وبه ویژه در شرایط کنونی 
شیوع ویروس کووید 19 که رفت و آمدها باعث انتشار بیشتر بیماری می شود 
، ونیز اجرای طرح تکریم ارباب رجوع استفاده از خدمات غیر حضوری که بستر 
 آن در شرکت آب و فاضلاب استان بوشهر فراهم گردیده است از این خدمات 

بیشتر استفاده نمایند.
مهنــدس حمــزه پوربا بیــان اینکه پرداخت بــه موقع قبــوض آب بهاء 
بــرای خدمت رســانی بهتر به مشــترکین ضروری می باشــد گفت : توجه 
بــه هزینه بالای تامیــن و توزیع آب در اســتان وکمبود منابــع تأمین آب 
مدیریــت مصــرف این ماده حیاتی بســیار حایــز اهمیت اســت وپرداخت 
 بــه موقع قبــوض آب بهاء می تواند شــرکت را در خدمت رســانی بهتر به

 مشترکین کمک نماید.
 وی افزود : ســعی کرده ایم همه خدماتی قابل ارائه شــرکت را در دفاتر 
پیشخوان وسامانه 122 ونیزاز طریق درگاه اینترنتی شرکت جهت خدمت رسانی 
به مردم ارائه نماییم .وی بیان داشت: سامانه دریافت خدمات غیر حضوری آب 
و فاضلاب 3 سال است که استقرار یافته و با توجه به یکپارچگی دو شرکت آب 
و فاضلاب شهری و روستایی درسال گذشته ، با بروز رسانی اطلاعات سامانه ، 
این نرم افزار هم به مشترکین شهری و هم به مشترکین روستایی خدمات ارائه 
می دهد .وی در ادامه تصریح کرد : در حال حاضردرصد پرداخت غیر حضوری 
قبوض آب بهاء به بیش از 83درصد رسیده است که امیدواریم افزایش یابد .

مدیرعامل شرکت آب وفاضلاب استان بوشهر از مشترکین خواست با ورود 
به این سامانه ،خدماتی مانند خود اظهاری کارکرد کنتور و دریافت آنلاین قبض 
محاسبه شــده جدید ، پرداخت صورتحساب آب بهاء ،درخواست انشعاب آب 
و فاضلاب ، تغییر نام مالک ، مشاهده سوابق گذشته صورتحساب و پرداختی 
آن، تغییرکاربری و... را به صورت غیر حضوری دریافت نمایند.مهندس حمزه 
پور با تاکید بر لزوم حذف قبوض کاغذی آب بهاء و اطلاع رسانی آن از طریق 
پیامک تلفن همراه از مشترکین خواست در این زمینه با شرکت آب و فاضلاب 

استان همکاری نمایند

 موفقیت گلســتان در ارزیابی عملکرد خبری شش ماهه ادارات 
کل فرهنگ و ارشاد اسلامی سراسر کشور

در ارزیابی عملکرد خبری سه ماهه دوم ادارات کل فرهنگ و ارشاد اسلامی 
سراسر کشور در بخش خبر؛ روابط عمومی اداره کل فرهنگ و ارشاد اسلامی 

استان گلستان رتبه دوم را از آن خود کرد.
مومنی :گلستان -به گزارش روابط عمومی اداره کل فرهنگ و ارشاد اسلامی 
گلستان، به منظور بهبود فعالیت خبری حوزه های مختلف وزارتخانه و اتخاذ 
شــیوه ای یکسان در ارائه اطلاعات به مخاطبان، مرکز روابط عمومی و اطلاع 
رســانی در دوره های مشخص و معین زمانی گزارشی آماری از میزان و نحوه 
مشــارکت روابط عمومی های استان ها در بخش خبری پایگاه وزارتخانه ارائه 
می دهد تا بر اساس آن ضمن آگاهی از نقاط قوت و ضعف جریان خبر رسانی 
نسبت به بهبود شیوه ها و ارائه راهکارهای اساسی در این زمینه اقدام کند.بر 
این مبنا دوره زمانی سه ماهه به عنوان دوره مورد مطالعه تعیین و فعالیت خبری 
هر استان بر اساس شاخص های تیتر خبر، لید خبر،  متن خبر و عکس مرتبط 
 با خبر بود و  ارزیابی شــد که در این بازه ی زمانی، بخش خبر روابط عمومی 
ن  گلســتا ن  ســتا ا می  ســلا ا د  شــا ر ا و  هنــگ  فر کل  ه  ر ا د ا
 بــا کســب امتیــاز 96 از صــد امتیاز ممکــن، رتبــه اول را در ســه ماهه

 اول از آن خود کرد.
همچنین بخش خبر اداره کل فرهنگ و ارشاد اسلامی گلستان در سه ماهه 
دوم ســال با کسب 93 امتیاز از 100 امتیاز ممکن، موفق به کسب رتبه دوم 
شد.یادآوری می شود در این دوره ارزیابی، به منظور رعایت عدالت بیشتر و با 
در نظر گرفتن پیشنهادات و نظرات مدیران کل و مدیران روابط عمومی استان 
ها، ادارات کل فرهنگ و ارشاد اسلامی به گروه هایی تقسیم شدند و هر استان 
با توجه به شــاخص هایی از قبیل تعداد شهرســتان ها، جمعیت و ... در یکی 
 از گروه ها قرار گرفت که استان گلستان در بین این گروه ها، بالاترین امتیاز 

مجموع را از آن خود کرد.

 صندوق توســعه زودتر تنفس خوراک پتروپالایشگاه ها را تعیین 
تکلیف کند

 عضو کمیسیون برنامه و بودجه مجلس شورای اسلامی گفت: صندوق توسعه 
ملی باید تصمیم گیری درباره اعطای تنفس خوراک به واحدهای پتروپالایشگاهی 
را در اولویــت قرار دهد.به گزارش مهر، جعفر قادری، عضو کمیســیون برنامه و 
بودجه مجلس شــورای اســلامی درباره عدم توجه دولت به توسعه ظرفیت های 
پتروپالایشــگاهی گفت: تکمیل زنجیره ارزش و پایان خام فروشی نفت ضرورتی 
بسیار مهم و خواسته مقام معظم رهبری در چند سال گذشته بوده است. حمایت 
از طرح های پتروپالایشــگاهی و توسعه ظرفیت های این بخش قدمی در راستای 

مقابله با خام فروشی نفت می باشد.
وی ادامه داد: در همین راســتا کار ارزشــمندی کــه در مجلس دهم صورت 
گرفت، تشویق به ســرمایه گذاری در توسعه واحدهای پتروپالایشگاهی بود. این 
موضوع در قالب طرح حمایت از توسعه صنایع پایین دستی نفت خام و میعانات 
گازی با اســتفاده از سرمایه گذاری مردمی به تصویب مجلس دهم رسیده است.

نماینده مردم شــیراز با بیان اینکه صندوق توسعه ملی باید تصمیم گیری درباره 
اعطــای تنفس خوراک بــه واحدهای پتروپالایشــگاهی را در اولویت قرار دهد، 
گفت: بر اســاس این طرح مقرر شــده که به طرح های ســرمایه گذاری ساخت 
پتروپالایشــگاه از محل منابع صندوق توسعه ملی، تنفس خوراک داده شود. در 
حــال حاضر بیش از یک ســال از تصویب و ابلاغ قانــون می گذرد ولی صندوق 
توســعه ملی هیچ اقدامی در ایــن زمینه انجام نداده اســت. وی در ادامه افزود: 
افزایش ظرفیت های پتروپالایشگاهی درآمدهای ارزی فراوانی برای کشور دارد و 
تحریم های نفتی را به طور کامل خنثی می کند. صندوق توسعه ملی باید از طرح های 
 پتروپالایشــگاهی حمایت کند. در غیر این صورت کشور مسیر خام فروشی نفت

 را ادامه خواهد داد.

موسسهامدادگرانعاشوراییدراراکراهاندازیمیشود

 
 

 
بانقاشیدیوارایستگاههایتقلیلفشار

جلســه هماهنگی رییس دانشگاه علوم 
پزشــکی اراک و هیــات مدیره موسســه 
امدادگران عاشورایی در دفتر دکتر جمالیان 

برگزار شد.
اراک- خبرنگار آوای اقتصاد/ به گزارش 
وب دا مرکزی، دکتر ســید محمد جمالیان 
در این جلســه گفــت: امیدواریم با فعالیت 
این موسســه قدری از زخم بیماران کاسته 
و بــه گفته مقام معظم رهبری طوری عمل 
کنیم که بیمار جز رنج بیماری، درد دیگری 

را متحمل نشود.
وی افزود: با توجه به اینکه در اراک مجمع 
خیرین حوزه سلامت با قدرت در حال فعالیت 
است، فعالیت های این مجموعه باید در کنار 
مجمع خیرین و به نوعی در یک مســیر با 
مجمع خیرین حرکت کند.وی با اشاره اینکه 
باید در خور و شایسته نام این موسسه خیریه 
گام برداریم، تاکید کرد: باید برای ادامه دار 
بودن فعالیت های این مجموعه منابع پایداری 
را تعریف کرده و وظایف را کمی گسترده تر 

از سایر خیریه ها بنگریم.
دکتر جمالیان گفت: باید در این موسسه 

پیشــگیری را بر درمان مقــدم تر و ارجح 
تر بدانیم و در این مســیر گام های موثری 
برداریم.رییس دانشــگاه علوم پزشکی اراک 
تاکید کرد: بسیاری از مردم به دلیل گرانی 
برخــی از مراحل درمان و پزشــکی، انجام 

بسیاری از امور اولیه که ممکن است به درمان 
منجر شــده و نیازی به درمان های بعدی 
نباشد را به تعویق می اندازند.وی یادآور شد: 
اساسنامه و اهداف و برنامه های این موسسه 
باید برای دستگاه ها و خیرین و مردم تشریح 

و تبیین شود تا شاهد کمک های مستمر و 
پایدار باشــیم.رییس دانشگاه علوم پزشکی 
اراک همچنین تصریح کرد: دانشــگاه علوم 
پزشکی با تمام توان در خدمت این موسسه 
و اقدامات خیر خواهانه این موسسه است و 

از تمام ظرفیت ها استفاده خواهد کرد.دکتر 
جمالیان خاطرنشــان کرد: با توجه به اینکه 
استان مرکزی یک استان صنعتی است، هیچ 
حمایتی از بیماران حوادثی این حوزه نمی 
شــود و با توجه به اینکه هزینه های بسیار 
زیادی را نیز متحمل می شــوند، نیاز است 
یک موسسه به این بخش از بیماران نیازمند 

نیز بنگرد و دست این عزیزان را بگیرد.
رییس موسسه امدادگران عاشورایی استان 
مرکزی هم در این جلسه رسیدگی و کمک 
به بیماران ســرطانی را از جمله اهداف مهم 
تاســیس این مجموعه برشمرد و گفت: این 
موسسه در اکثر استانها راه اندازی شده و با 
کمک خیرین و مردم مومن و یاری دانشگاه 
علوم پزشــکی و سایر دستگاه های اجرایی، 
قصد دارد اقدامات بزرگی در کاســتن آلام 
بیماران ســرطانی و خانواده های آنها انجام 
دهد.سردار رحیم عبدی افزود: این موسسه 
دارای پشتوانه بسیار قوی و قابل اعتماد برای 
مردم است و تمام پیش بینی ها برای نظارت 
دقیق به کمک ها و جمع آوری وجوه مردم 

انجام گرفته است.

شرکت گازاستان گلستان در راستای مسئولیت اجتماعی و باهدف فرهنگ 
ســازی مدیریت مصرف ایمن وبهینه ازگازطبیعی، نقاشی دیوارایستگاههای  
تقلیل فشار گازدرمرکزوشهرهای دیگر استان را برنامه ریزی و اجرا نموده است.

مومنی :گلستان - ه گزارش روابط عمومی ،سید جلال ابوالقاسمی در گفتگو 
با پایگاه خبری گاز گلســتان در این خصوص گفت :برابر برنامه ریزی بعمل 
آمده  به منظور فرهنگ ســازی مدیریت مصرف ، دیوار  تعداد 15 ایســتگاه  
CGS   وTBS  بهمراه ۴ دیوار داخلی ادارات گاز رسانی را با  مضامین  پیامهای 
مرتبط با  صرفه جویی در مصرف گاز و همچنین رعایت نکات  ایمنی  بهمراه  

تصاویرمرتبط  نقاشی گردید.
   وی افزود:درهمین رابطه ایستگاههای هدفگذاری شده که بیشتر درمسیر 
ترددمردم قرارداشته ومی تواند تاثیرگذاری بیشتری در زمینه فرهنگ سازی 

داشته باشد شناسایی شده ومقرر گردید بر دیوار آن طراحی شود.
ابوالقاسمی تصریح کرد:در راستای تاثیر پذیری بیشترفرهنگ سازی، استفاده 

از طرحهای زیبا و جالب برجذابیت این موضوع  می افزاید و در یک نگاه پیام 
مورد نظر بهتر به شخص القاء شده ، ضمن اینکه می تواند نقش موثری درآگاه 
سازی مردم داشته باشد.وی در ادامه گفت: هدف ما از انجام این طرح ، آگاهی 

عمومی  نسبت به  نکات ایمنی و مصرف بهینه  بوده  تا درکنارانجام سایر  برنامه 
های متنوع تبلیغی  این برنامه را نیز انجام داده تا بتوانیم مردم را نسبت به رعایت 

نکات ایمنی و روشهای صرفه جویی  مطلع سازیم.
رئیس روابط عمومی گاز گلستان  در ادامه  درخصوص محاسن اجرای این 
طرح اظهار داشت:  اثرات مثبت این طرح به مردم شریف بر می گردد زیرا با بکار 
بستن پیامهای مندرج همراه با تصاویر مرتبط چنانچه حتی جلوی یک حادثه 
ناگوار در سطح استان گرفته شود جای شکر گزاری بوده و می توان گفت این 
اقدام موثر بوده است ویا اگر در مصرف گاز صرفه جویی شود ضمن اینکه باعث 
کاهش هزینه گاز بهای مصرفی شخص می شود کمک بزرگی به چرخه اقتصادی 
کشور نیز می شود.ابوالقاسمی درخاتمه ابراز داشت:درسال جاری برنامه های 
فرهنگی زیادی در راستای مدیریت مصرف ایمن و بهینه گاز طبیعی انجام شده 
و یا در حال اقدام داریم تا مشترکین عزیز بتوانند با رعایت پیامها مربوطه این 

شرکت را در تحقق اهداف مورد نظر یاری رسانند.

اراک- خبرنــگار آوای اقتصاد/به گــزارش روابط عمومی اداره کل ورزش و 
جوانان استان مرکزی مدیر کل ورزش و جوانان استان مرکزی با اشاره به طرح 
توانمندســازی دستیاری جوانان گفت : تا قبل از پایان سال یک دوره از آیین 

نامه دستیاری جوانان در استان برگزار می شود.
عابد حقدادی در پنجمین جلسه ستاد ساماندهی امور جوانان استان مرکزی 
با اشــاره به تبیین آیین نامه توانمندسازی دســتیاری جوانان اظهار داشت: 
دســتورالعمل طرح توانمندسازی جوانان را وزارت ورزش و جوانان در شورای 
ملی تصویب کرده و در سطح کشور به همه استان ها از جمله استان مرکزی 
ابلاغ کردند.وی افزود در هر شهرســتان حداقل دو سازمان مردم نهاد و چهار 
نفر از فعالان فرهنگی و اجتماعی به عضویت ستاد ساماندهی امور جوانان در 

آمدند و تا قبل از پایان سال یک دوره از آیین نامه دستیاری جوانان در استان 
مرکزی برگزار می شود.مدیرکل ورزش وجوانان استان مرکزی ادامه داد : نسل 

جوان در بیانیه گام دوم انقلاب از سوی مقام معظم رهبری نقش کلیدی دارند 
و اهمیت آن برای همگان روشن و واضح است.

حقدادی خاطرنشان کرد : هدف از اجرای طرح دستگیری جوانان در دستگاه 
ها آشنایی بیشتر با حوزه های اداری و دستگاه های فرهنگی و اجتماعی است.

وی عنــوان کرد : در طرح دســتگیری جوانان چهار جوان باید در 10 روز 
کاری در 20 دستگاه که حضور پیدا کنند و گزارش خود را به دبیرخانه استانی 

و سپس به دفتر هماهنگی وزارت ورزش و جوانان را نشانه کنند.
مدیر کل ورزش و جوانان اســتان مرکزی افزود : طرح دستیاری جوانان با 
وجود این نســل جوان در کنار مدیران یک تغییر و تحول مثبتی را به دنبال 

دارد و می تواند تاثیر شگرفی در جامعه ایجاد کند.

 همزمان با یک ساله شدن شیوع بیماری کووید 19 در کشور، همایش مجازی 
دستاوردهای پژوهشی بیماری کووید 19 در استان لرستان با مشارکت محققان 
و پژوهشگران دانشگاهی کشور، به میزبانی مجازی دانشگاه لرستان، برگزار شد.

این همایش توسط شبکه ملی جامعه و دانشگاه برگزار شد.
متخصصان و پژوهشگران دانشگاهی کشور، نتایج یافته ها و تحقیقات خود 
را در پنل های تخصصی همچون کنترل، پیشگیری، درمان، اپیدمیولوژی و ... 

به اشتراک گذاشتند.  
دبیر شبکه ملی جامعه و دانشگاه لرستان، دکتر سیدپیمان هاشمی است.   
در این همایش مجازی که صبح چهارشنبه، 29 بهمن ماه برگزار شد محققانی 
همچون دکتر احسان مصطفوی، اپیدمیولوژیست از مرکز تحقیقات بیماری های 
نوپدید و بازپدید انســتیتو پاستور ایران، به تشریح وضعیت یک ساله بیماری 

کووید 19 )کرونا( پرداختند.
در ابتدای این همایش، دکتر خسرو عزیزی، رئیس دانشگاه لرستان، ضمن 
گرامیداشت یاد و خاطره شهدای سلامت کشور و سپاسگزاری از زحمات شبانه 
روزی کادر درمان کشور، برگزاری اینگونه همایش های علمی و تخصصی را یک 
گام مهم در راستای تقویت نقش اثرگذار دانشگاه های کشور در کمک کردن به 

رفع مشکلات و چالش هایی همچون بیماری کووید 19 دانست.
دکتر عزیزی، توضیح داد:»همایش مجازی دستاوردهای پژوهشی بیماری 
کووید 19 در استان لرستان به همت شبکه ملی جامعه و دانشگاه و با همکاری 
مشــترک دانشگاه علوم پزشکی استان لرستان و دانشگاه لرستان برگزار شده 
است و پژوهشگرانی از سراسر کشور در پنل های مختلف تخصصی ذیل این 
همایش، نتایج تحقیقات و پژوهش های خود را که در قالب تعداد ۷0 مقاله به 

دبیرخانه همایش ارسال شده اند، به اشتراک می گذارند«.
رئیس دانشگاه لرســتان افزود:»امیدوارم با ارائه تحقیقات و پژوهش های 
انجام شده در سطح دانشگاه ها و مراکز آموزش عالی کشور، در راه پیشگیری و 
درمان، موفقیت های بیشتری برای نظام بهداشت و درمان کشور، به دست آید«.

دکتر عزیزی، بیان کرد:»پژوهش و تحقیق، موتور محرک پیشــرفت یک 
جامعه اســت و برگزاری این گونه همایــش های علمی و تخصصی دقیقاً در 
راســتای حمایت از تحقیقات و پژوهش های کاربردی اســت؛ پیامدهای این 
بیماری نیز در حوزه های مختلف متناسب با پنل های تخصصی همایش، مورد 
بحث و گفتگوی صاحبنظران قرار می گیرد و اینگونه فعالیت ها در راســتای 
تقویت مفهوم دانشگاه جامعه محور است؛ دانشگاهی که بتواند در رفع مشکلات 

و چالش های جامعه، اثرگذار باشد«.

 تأکید بر تقویت تحقیقات کاربردی دانشــگاهی برای موفقیت 
بیشتر در مقابله با کووید 19

در ادامه، دکتر محمدرضا نیکبخت، رئیس دانشــگاه علوم پزشکی استان 
لرستان نیز گزارشی از وضعیت بیماری کووید 19 )استان لرستان( ارائه کرد.

دکتر نیکبخت گفت:»بیش از 1300 نفر در استان لرستان از یک سال پیش 
تاکنون به علت ابتلا به بیماری کرونا جانشــان را از دست داده اند؛ در استان 
لرستان نزدیک به 65 هزار نفر از ابتدای شیوع این بیماری تاکنون به ویروس 

کووید 19 مبتلا شــده اند؛ بیماری کرونا یک بیماری بسیار خطرناک است و 
همچنان باید مراقبت ها و پروتکل های بهداشتی به صورت جدی تداوم داشته 
باشــند؛ هرگونه سیاستگذاری برای مقابله جدی تر با کرونا بایستی بر مبنای 
نتایج یافته ها و تحقیقات پژوهشی دانشگاهی صورت گیرد و برگزاری اینگونه 
همایش ها در این راستاست؛ هرچقدر تحقیقات علمی بیشتری در این رابطه 
انجام شود سیاستگذاری ها، اثرگذارتر خواهند بود؛ انجام همین تحقیقات نیز 
منجر به تولید محصولات ارزشــمندی در زمینه مقابله با کرونا شد؛ از جمله 
اینکه اقدامات خوبی در سطح کشور براساس فناوری های تولید ماسک صورت 
گرفت؛ چند نوع واکســن ویروس کرونا نیز در مرحله آزمایش و بررســی قرار 
دارند که از نتایج انجام تحقیقات و پژوهش های کاربردی در کشور ماست؛ این 
گونه اقدامات نشان می دهد دانشگاه های کشور، همگان با بحران کرونا، تلاش 
کرده اند تحقیقات و پژوهش های خود را توسعه دهند«.رئیس دانشگاه علوم 
پزشکی استان لرستان افزود:»خوشبختانه در کشور ما تحقیقات مختلف علمی 
در خصوص ابعاد مختلف بیماری کرونا انجام شده و در حال انجام است و اینها 
نقش دانشگاه را در جامعه اثرگذارتر خواهد کرد تا جامعه بتواند برپایه استفاده 
از تحقیقات علمی دانشگاهی در مواجهه با بحران، موفق تر عمل کند«.دکتر 
نیکبخت، توضیح داد:»خوشــبختانه با اجرای طرح شهید سلیمانی در استان 
لرستان موفقیت های خوبی در بحث کنترل بیماری به دست آمد؛ این طرح 
باعث کاهش عمده تعداد مبتلایان، تعداد بستری ها و تعداد فوتی ها شد؛ در 
آذرماه با اجرای این طرح، 63 درصد در تعداد مبتلایان استان کاهش داشتیم 
و در دی ماه نسبت به آبان ماه،  ۷8 درصد کاهش تعداد مبتلایان داشتیم؛ در 
بهمن ماه هم روند تعداد مبتلایان در استان نسبت به دی ماه از نوع کاهشی 
بوده است؛ این موفقیت ها با اجرای طرح شهید سلیمانی، محقق شده است اما 
باید پروتکل ها و دستورالعمل های بهداشتی با جدیت بیشتری تداوم داشته 
باشند؛ زیرا نوع جدید و جهش یافته کرونا به همه ما هشدار می دهد که بایستی 

با جدیت هرچه بیشتر، مراقبت های لازم را تداوم دهیم«.     

طرحتوانمندسازیدستیاریجواناندراستانمرکزیاجرامیشود
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درآخرینروزازبهمنماهقرن،1۸هزارکیلومترازراههایاستانمرکزیبرفروبیشد

ضرورتبرگزاریدورهآموزشیسوادرسانهایبرایمسئولانآذربایجانغربی

 مدیرکل راهداری و حمل و نقل جاده ای اســتان مرکزی گفت: طی ۴8 
ساعت گذشته و در پی بارش های اخیر 18 هزار کیلومتر باند راه از محورهای 
مواصلاتی استان مرکزی برفروبی و پاکسازی شد.اراک- خبرنگار آوای اقتصاد/  
به گزارش روابط عمومی اداره کل راهداری و حمل و نقل جاده ای اســتان 
مرکزی، علی زندی فر مدیرکل راهداری و حمل و نقل جاده ای استان مرکزی 
گفت: در ۴8 ساعت گذشته بر اثر بارش برف در محورهای تحت پوشش با تلاش 
بی وقفه راهداران بمنظور برقراری تردد ایمن در راهها، 18 هزار کیلومتر راه 
باند برفروبی و نمکپاشی شد.  وی تصریح کرد: طی دو  روز گذشته 2300 تن 
مخلوط ماسه و نمک با بکارگیری 1۴0 دستگاه ماشین آلات سبک، سنگین 

و نیمه سنگین راهداری برای جلوگیری از لغزندگی راهها در سطح محورهای 
برفگیر اســتان پخش شد.  زندی فر افزود: تلاش بی وقفه 110 نفر راننده و 
راهدار در قالب اکیپ های سیار موجب شد تا علاوه بر برفروبی راههای شریانی، 
اصلی و فرعی، راه ارتباطی تمام روستاها بویژه در شهرستانهای تفرش، فراهان، 
کمیجان، خمین، خنداب و شازند بازگشایی و در نهایت تردد در همه محورها 
برقرار باشد.  به گفته مدیرکل راهداری و حمل و نقل جاده ای استان مرکزی، 
3۷ باب راهدارخانه ثابت و فعال و مجهز به تجهیزات زمســتانی با آمادگی 
کامل برای در راه ماندگان در نظر گرفته شــده است تا در صورت نیاز مورد 

بهره  برداری قرار گیرد.

ب ه گزارش پایگاه اطلاع رسانی اداره کل فرهنگ و ارشاد اسلامی  آذربایجان 
غربی، نماینده محترم ولی فقیه در آذربایجان غربی و امام جمعه ارومیه با بیان 
اینکه مسئولان باید با گسترش فضای مجازی و تنوع رسانه ها دقت بیشتری 
در ارتباطات رسانه ای خود داشته باشند، گفت: دوره آموزشی رسانه ای برای 

مسئولان استان یکی از الزامات اساسی است که باید برگزار شود.
حجت الاسلام سید مهدی قریشی در یکصد و سی و دومین جلسه شورای 
فرهنگ عمومی استان بر لزوم ترویج آموزش جهادی در همه شهرستان های 
اســتان تاکید کرد و افزود: این موضوع به مســئولان مربوطه شهرستان ها 

ابلاغ شــود.وی در بخش دیگری از ســخنان خود با اشاره به سیاست های 
جمعیتی مدنظر مقام معظم رهبری نیز گفت: شورای فرهنگ عمومی باید 
در این خصوص مکاتبات لازم را با نمایندگان مجلس انجام دهد تا طرح ها و 

سیاست های تشویقی لازم از سوی مجلس مطرح و تصویب شود.
امام جمعه ارومیه همچنین بر لزوم تقویت کارگروه فضای مجازی استان 
برای مدیریت و کنترل این فضا تاکید و اظهار کرد: بودجه لازم برای این بخش 
باید در اســرع وقت تزریق شود.معاون سیاسی، امنیتی و اجتماعی استاندار 
آذربایجان غربی نیز در این جلسه با تاکید بر برخورد با متخلفان شبکه های 

مجازی گفت: کارگروه فضای مجازی استان با فعالیت بیشتر کنترل و مدیریت 
این فضا را به دست بگیرد.علی مصطفوی همچنین به وضعیت افزایش شیوع 
کرونا در استان اشاره کرد و افزود: چند شهر استان از دیروز به وضعیت نارنجی 
برگشــته اند که باید برای کنترل وضعیت و جلوگیری از افزایش ابتلایان به 

کرونا، اطلاع رسانی های لازم به مردم صورت گیرد.
وی همچنین از آغاز ثبت نــام داوطلبان نامزدی انتخابات 1۴00 از روز 
18 اسفند ماه امسال خبر داد و اظهار کرد: تمامی تدابیر لازم برای برگزاری 

باشکوه و حضور حداکثری مردم در این انتخابات اتخاذ شود.



۷

روزنامه اقتصادی اجتماعی 
سراسری صبح ایران

ایده روز 
دوشنبه  1399/12/04

شماره : 1032

تغییرمداوممدیریتدراستقلالوپرسپولیس
در تیم های فوتبال استقلال و پرسپولیس 
طی ۴ سال گذشته، 12 مدیرعامل تغییر پیدا 
کرده اند اما دلیل این تغییرات و جابجایی های 

پیاپی چیست؟
 یکــی از ایرادهایی کــه اهالی فوتبال و 
هواداران دو باشگاه پرطرفدار تهرانی مطرح 
می کنند، این است که اعضای هیات مدیره 
و به ویژه مدیران عامل دو باشــگاه استقلال 
و پرسپولیس بیش از حد تغییر می کنند و 
طی بیش از چهار سال گذشته تاکنون 12 
تغییر در ســطح مدیرعامل این دو باشگاه 
صورت گرفته اســت. گویی دفتر مدیریت 
سرخابی های پایتخت به محلی برای رفت و 
آمد برخی افراد تبدیل شده و حضور آن ها 
در این جایگاه لوکس، طولانی مدت نیست 
و بایــد این امانــت را در مدتی کوتاه به نفر 

بعدی تحویل دهند.
علی اکبر طاهری، حمیدرضا گرشاسبی، 
ایرج عرب، مهدی رسول پناه و جعفر سمیعی 
به عنوان مدیران عامل باشــگاه پرسپولیس 
و ســیدرضا افتخاری، امیرحســین فتحی، 
اسماعیل خلیل زاده، علی فتح الله زاده، احمد 
سعادتمند و احمد مددی به عنوان مدیران 
عامل باشگاه استقلال در مدت زمانی بیش 
از چهار ســال گذشــته و در مقاطع زمانی 
مختلف فعالیت کرده اند. معاون توسعه ورزش 
قهرمانی و حرفه ای وزیــر ورزش و جوانان 
اخیرا در نشستی خبری و در پاسخ به سوال 
ایســنا، مبنی بر دلیل انتخاب برخی افراد 
گمنام در هیات مدیره استقلال و پرسپولیس 
و نیــز علت تغییر و تحولات بیش از حد در 
سطح مدیریتی این دو باشگاه به نحوی که 
طی چهار سال گذشته شاهد 12 تغییر در 
سطح مدیرعاملی آن ها بوده ایم، تصریح کرد: 
افرادی که در هیات مدیره انتخاب می شوند 
باید به باشگاه کمک کنند و قرار نیست که 
این افراد اقدام فنی انجام دهند، بلکه هدف 
کمک کردن به مقوله مدیریتی باشــگاه و 

بخشــی از موفقیت های به دست آمده نیز 
حاصل عملکرد هیات مدیره است.

وی ادامه داد: شرایط سخت اقتصادی و 
بالا رفتن قیمت ارز هزینه ها را افزایش داده 
اما درآمدها به همان نسبت تغییر نکرده اند 
و مدیران پس از مدتی فعالیت شاید به این 
احساس دست پیدا کرده باشند که فضا برای 

ادامه فعالیت شان وجود ندارد.
معاون توسعه ورزش قهرمانی و حرفه ای 
وزیر ورزش و جوانان ادامه داد: علاوه بر این 
مطالبات ســنگین هواداری فعالیت در دو 
باشگاه استقلال و پرسپولیس را سخت کرده 
است و شــاید گفتن این مسائل برای بنده 
تبعاتی نیز داشته باشد اما در همه کشورهای 
دنیا ورزشکاران به دلیل شیوع ویروس کرونا 
30، ۴0 و 50 درصــد از مبالغ قرارداد خود 
را کاهــش دادند اما در ایران قراردادها دو تا 
ســه برابر افزایش پیدا کرد و متاسفانه رویه 

حرفه ای دنیا در کشور ما طی نشد.

وی با بیان این که مدیران عامل اقدامات 
خاصی را انجام می دهند اما به دلیل مطالبات 
هواداران شــرایط را بــرای ادامه ی فعالیت 
مناسب نمی بینند، اظهار کرد: به طور مثال 
اقدامات متفاوتی در دوران مدیریت رسول 
پناه در باشگاه پرسپولیس انجام شد اما فیلم 
گرفته شده به صورت سریالی تقطیع شد و 
حیثیت فرد را بردند و کاری کردند که هیچ 
جایی در باشگاه نداشته باشد. صحبت های 
مطــرح شــده در این فیلم ها مــورد تایید 
هیچ کس نیســت اما ببینید چه شرایطی را 
برای یک مدیــر رقم می زنند تا او را بیرون 
کنند، بنابراین شــرایط هــواداری و فضای 
اقتصادی، کار کردن در دو باشگاه استقلال و 
پرسپولیس را دشوار می کند و خیلی ها حاضر 
به قبول مسئولیت در این دو باشگاه نیستند.

با وجود توضیــح معاون قهرمانی وزارت 
ورزش اما پرســش های مختلفی در رابطه 
با تغییر و تحولات صورت گرفته در ســطح 

مدیرعاملی دو باشگاه استقلال و پرسپولیس 
مطرح می شــود که در ادامه به آن ها اشاره 

می شود:
1- اســتاندارد تغییر مدیریت در سطح 
باشگاه های فوتبال موفق دنیا چقدر است و 
باشگاه هایی نظیر استقلال و پرسپولیس به 

چه میزان از این استانداردها فاصله دارند؟
2- تا چــه حد در انتخاب مدیران عامل 
دو باشگاه اســتقلال و پرسپولیس وسواس 
به خرج داده می شــود؟ این افراد چه میزان 
نســبت به مدیریت باشــگاه های ورزشی 
توانمنــد و از نظر دانش و تجربه، شــرایط 

مدیریت تیم هایی در این سطح را دارند؟
3- ارزیابی مشخصی از اقدامات صورت 
گرفته توســط مدیران عامل انتخاب شده 
وجود دارد؟ تصمیمــات و حضور این افراد 
تا چه حد تبعــات مثبت و منفی به همراه 

داشته است؟
۴- چه فعالیت های ساختاری و پایه ای 

برای این دو باشــگاه از سوی مدیران عامل 
انتخاب شــده، مدنظر قرار گرفته است و آیا 
اصلا در طول مدت کوتاه مدیریتی هر یک از 
این افراد، امکان اقدامات ساختاری و پایه ای 
برای حل مشــکلات کلان دو باشگاه وجود 

داشته است یا خیر؟
5- آیا صرفا توان مالی و فعالیت اقتصادی 
برای حضور در هیــات مدیره یا انتخاب به 
عنوان مدیرعامل باشگاه هایی نظیر استقلال 

و پرسپولیس کافی است؟
6- شــاخص های انتخــاب مدیرعامل و 
اعضای هیات مدیره در باشــگاه استقلال و 

پرسپولیس چیست؟
۷- چه اتفاقــی رخ می دهد که مدیران 
این دوباشــگاه پس از مدتی فعالیت به این 
احســاس دست پیدا می کنند که فضا برای 
ادامه فعالیت شان وجود ندارد؟ مگر نه اینکه 
قبل از قبول مســئولیت باید نسبت به تمام 
مشکلات تیم و شرایط مدیریتی حاکم بر این 
باشگاه ها اشراف پیدا کرده و از مسائل مختلف 

آن مطلع باشند؟
8- سهم وزارت ورزش و جوانان، وزارت 
تعــاون، کار و رفاه اجتماعــی، وزارت امور 
اقتصادی و دارایی، وزارت فرهنگ و ارشــاد 
اسلامی و سازمان برنامه و بودجه به عنوان 
اعضای مجمع عمومی و رســمی دو باشگاه 
اســتقلال و پرسپولیس به طور مشخص در 
انتخاب اعضای هیات مدیره و مدیرعامل این 

دو باشگاه چیست؟
9- آیــا این وزارتخانه ها ســهم خود در 
سوءمدیریت های اعمال شده در این باشگاه ها 
به واســطه انتخــاب افراد نابلــد به عنوان 
مدیرعامل و عضو هیات مدیره را می پذیرند؟

10- اصلاح الگــوی مدیریتی در ورزش 
ایران از چه زمانی کلید خواهد خورد تا شاهد 
حضور افراد تحصیل کرده و مجرب در سطح 
اول ورزش کشور از جمله مدیریت دو باشگاه 

استقلال و پرسپولیس باشیم؟ 

 
 

 

بعدازقهرمانیآسیاهمهبرایعکسگرفتنآمدند
کاپیتان تیم ملی فوتســال زنان ایران در مورد اینکه 
پاداش تیم ملی فوتســال زنان نزدیک به سه سال است 
پرداخت نشده، گفت: وقتی قهرمان می شویم همه برای 
عکس گرفتن می آیند اما بعد از آن همه چیز را فراموش 

می کنند.
فرزانه توسلی که به عنوان کاپیتان تیم ملی فوتسال 
زنان در مجمع انتخاباتی ریاست فدراسیون حق رای دارد، 
در مورد انتخابات به ایسنا گفت: دغدغه من و تمام کسانی 
که حق رای دارند و با آنها در ارتباط بوده ام این است که 
بهترین و لایق ترین فرد برای ریاست فدراسیون انتخاب 
شود، چون این رای می تواند آینده فوتبال و فوتسال زنان 
را دگرگون کند. ما نماینده تعداد زیادی مربی، بازیکن و 
دست اندرکار فوتبال و فوتسال زنان هستیم و امیدواریم 
شایســته ترین فرد را برای این ســمت انتخاب کنیم. 
همچنین امیدوارم شخصی دلسوز و فوتبالی روی کار بیاید 
که به فدراسیون فوتبال تکانی بدهد و اتفاق مثبتی را رقم 
 بزند، چون در این چند سال فوتسال زنان و مردان با اینکه 
همیشه نتایج خوبی کسب کرده  اما مورد ظلم فدراسیون 

بوده  است.
او افزود: دیدید که لیگ برتر فوتسال آخرین رشته ای 
بود که برگزار شد، در حالی که هندبال، والیبال و بسکتبال 
زنان مسابقات خود را خیلی زودتر شروع کردند. نمی دانم 
این کم کاری از سوی مسئولان فدراسیون بود یا مجوزها 
صادر نمی شد اما فوتسال مردان و زنان همیشه مورد ظلم 
واقع شــده است. امیدوارم از این به بعد همه توجه ها به 
فوتبال مردان نباشد و به رشته های دیگری مثل فوتبال 

و فوتسال زنان و فوتبال ساحلی هم توجه کنند.

 بعد از قهرمانی آسیا همه برای عکس یادگاری 
آمدند

توســلی در واکنش به پرداخت طلب 25 میلیاردی 
شستا بابت بدهی ویلموتس و تعلل سه ساله در پرداخت 
پاداش قهرمانی تیم ملی زنان در آسیا گفت: اگر مساله 
کرونا پیش نمی آمد تا الان سومین جام ملت ها را هم پشت 
سر گذاشته بودیم. 25 میلیون تومان شاید سه سال پیش 
به درد می خورد اما الان پولی نیست. این فدراسیون حاضر 
نیست همان را هم پرداخت کند.  ما در سال های  2015 
و 2018 در شرایطی قهرمان آسیا شدیم که کشورهایی 
مثل ژاپن امکانات ویژه تری داشــتند. همیشه وقتی از 

مسابقات برمی گردیم، 2-3 روز اول مورد استقبال قرار 
می گیریم و همه برای عکس گرفتن می آیند، اما بعد از 
آن فراموش می کنند. فکر می کنم فدراسیون پاداش ما 
را فراموش کرده اســت و آنقدر جابه جا شده که ممکن 
است رئیس جدید بگوید پرداخت آن به من ربطی ندارد.

او افزود: امیدوارم هرکســی روی کار می آید، پاداش 
ما و فوتسال مردان را پرداخت کند چون حق بازیکنان 
است، برای آن زحمت کشیده اند و عرق ریخته اند. شاید 
اگر این پاداش را بیشتر کنند گوشه ای از زحمات بازیکنان 

را  جبران کند.

 همه هزینه ها برای فوتبال مردان است
دروازه بان تیم ملی فوتســال زنان با بیان اینکه نگاه 
مســئولان فدراســیون و وزارت ورزش بیشتر به سمت 
فوتبال مردان است، ادامه داد: همه هزینه ها برای فوتبال 
مردان صرف می شود و امکانات متفاوتی دارند که فوتسال 
از آنها بهره مند نیست. یادم است قبلا یک کمپ بدنسازی 
و استخر برای مردان تهیه شده بود که اوایل اجازه استفاده 
از آن را به خانم ها نمی دادند و ما به آکادمی  ملی المپیک 

می رفتیم.
او افزود: شــاید رسانه ای بودن فوتبال یکی از دلایل 
توجه بیشــتر مسئولان به این رشــته است. اگر ما هم 
پخش تلویزیونی داشته باشیم، قطعا نگاه های بقیه ویژه تر 
می شــود و فدراســیون راحت از فوتبال و فوتسال زنان 

نمی گذرد. رسانه ها و صدا و سیمای ملی وظیفه دارند که 
به رشــته های دیگر هم بها بدهند، چون در این صورت 
باشــگاه ها و اسپانسرها هم بیشتر به بخش زنان ورود و 

سرمایه گذاری می کنند.

 کار سختی در قهرمانی آسیا داریم
توسلی کار تیم ملی ایران در جام  ملت های فوتسال 
زنان آســیا را ســخت ارزیابی کرد و گفت: در مسابقات 
2015 فقــط با ژاپــن و تایلند جنگیدیم اما در ســال 
2018 تیم هــای چیــن و مالزی به حدی پیشــرفت 
 کرده بودند که مقابل شــان به مشــکل برخوردیم و به 
ســختی برنده شدیم. سه ســال از آن تاریخ می گذرد، 
فوتســال زنان آسیا در حال پیشرفت  است و این کار را 
برای ما سخت می کند، چون غیر از ژاپن و تایلند، بقیه 
تیم ها هم رقیبمان محسوب می شوند. زمان زیادی را از 
دست داده ایم اما امیدوارم در زمان پیش رو اردوهای مداوم  
و امکانــات بهتر در اختیار تیم قرار بدهند و همه کمک 
کنند تا برای سومین دوره قهرمان آسیا شویم . دختران 
ایرانی سرشار از استعداد و غیرت هستند و اگر به آنها بها 

داده شود، می توانند سومین جام را کسب کنند.

 در شروع لیگ بازیکنان از آمادگی دور بودند
 دروازه بان تیم ملی ایران که در فصل جاری لیگ برتر 
به سایپا پیوسته است، در مورد وضعیت مسابقات گفت: 

لیگ امسال در دو گروه برگزار می شود، تیم های خوبی 
حضور دارند و 6-۷ تیم مدعی داریم. البته شرایط گروه 
دوم ســخت تر است و چهار تیم شانس صعود به مرحله 
بعد را دارند. کیفیت مسابقات هم تا الان خوب بوده و به 
جز یک یا دو مسابقه که نتایج پرگلی داشته، بقیه دیدارها 

پایاپای پیش رفته است.
او در مورد تاثیر شــیوع کرونا و دوری از مســابقات 
در کیفیت لیگ و عملکــرد بازیکنان بیان کرد: تقریبا 
یک سال انفرادی تمرین کردیم و تمرین توپی چندانی 
نداشــتیم، به همین دلیل در ابتدای لیگ تاثیر دوری از 
مسابقات مشــهود بود، اکثر بازیکنان از شرایط آمادگی 
 خــود دور بودنــد و هنوز هم بــه 100 درصد آمادگی

 نرسیده اند اما نسبت به چند ماه قبل بهتر شده اند و به 
زمان نیاز دارند.

 هدف ما قهرمانی است
توسلی در مورد وضعیت آمادگی خود گفت: خوشبختانه 
در یک سالی که به دلیل کرونا مسابقات تعطیل شده بود، 
امکان تمرین توپی در سالن داشتم. هر چند خیلی زیاد 
نبود اما نســبت به برخی از بازیکنان راضی کننده بود. 
خیلی زحمت کشیدم و سعی کردم خودم را در ۷0 درصد 
 آمادگی نگه دارم. با شروع لیگ هم هر روز در تمرینات تیم 

هستم و هفته به هفته بهتر می شوم.
او با بیان اینکه هدف ســایپا قهرمانی در لیگ است، 
افزود: باشگاه تا اینجای کار همه جوره پشت تیم بوده و 
حمایت کرده است، ما بازیکنان هم وظیفه داریم در قبال 
تمام امکاناتی که در اختیارمان قرار گرفته، خوب کار کنیم. 
هدف ما هم قهرمانی اســت. تیم با ترکیبی از بازیکنان 
باتجربه و جوان بســته شــده که جوانان هفته به هفته 
بهتر می شوند و قطعا در روزهای آینده شاهد بازی های 

درخشان و نتایج بهتری از تیم  سایپا خواهید بود.

 در سال های اخیر شاهد اتفاقات بدی بودیم
کاپیتــان تیم ملی فوتســال زنان ایــران در پایان 
گفــت: آنقدر در ایــن ســال ها اتفاقات بــدی افتاده 
و فدراســیون بدهی هایــی را بــالا آورده کــه فوتبال 
 و فوتســال را تحــت تاثیر قــرار داد، اما امیــدوارم از 
10 اسفند به بعد شــاهد اتفاقات خوبی برای فوتبال و 

فوتسال زنان و مردان باشیم .

فدراسیون جهانی بوکس از تصمیم IOC مبنی بر لغو مسابقات جهانی انتخابی 
المپیک این رشته انتقاد کرده و با انتشار یک بیانیه اعتراض خود را نشان داد.

، هفته گذشته بود که خبر لغو مسابقات جهانی انتخابی المپیک بوکس منتشر 
شد تا تکلیف حدودا 50 سهمیه باقی کانده بپکس برای مسابقات المپیک 2020 
توکیو نامشخص باشد. البته این خبر ناراحتی فدراسیون جهانی بوکس )aiba( را 
به همراه داشت تا این فدراسیون با انتشار بیانیه ای، اعتراض خود به این تصمیم 

IOC را اعلام کند.

 فدراسیون جهانی در بیانیه خود نوشت: 
“از نظر ما تقسیم سهمیه ها بین بوکسورها از طریق مسابقات و رنکینگ قاره ای 
در شرایط فعلی درست نیست و این موضوع مساوات را در میان بوکسورها حفظ 
نمی کند. ضمن اینکه در نظر گرفتن رنکینگ جهانی نیز نمی تواند تصمیم درستی 

باشد.aiba به عنوان یک سازمان و انجمن رسمی اعلام می کند که در رنکینگ 
جهانی جایگاهی برای بوکسورهای متولد 2001 تا 2002 وجود ندارد و با در نظر 
گرفتن این رنگینگ، حق حضور در میدان آرزوها )المپیک( از استعدادهای جوان 

در سراسر جهان گرفته می شود که یک اقدام دموکراتیک نیست.
همچنین ما با توجه به تجربه هایی که به دست آورده ایم، معتقدیم می شود 
مسابقات جهانی را با در نظر گرفتن پروتکل های بهداشتی درست برگزار کرد و 

اگر نیاز باشد می توانیم این تجربیات خود را در اختیار IOC قرار دهیم.
aiba به تصمیمات مسئولان برگزاری مسابقات احترام قائل است اما به همین 
منظور از IOC می خواهد ضمن لغو تصمیم خود مبنی بر کنار گذاشتن مسابقات 
جهانی انتخابی المپیک، تصمیمی بگیرد که همه بوکسورها در یک شرایط عادلانه 

راهی المپیک که میدان آرزوهای ورزشکارها است برسند.”
فدراسیون جهانی بوکس نسبت به دیگر تصمیم IOC مبنی بر به تعویق انداختن 
مسابقات انتخابی قاره اروپا نیز  واکنش نشان داده و این تصمیم را غلط دانسته 
است. aiba معتقد است که این به تعویق افتادن کار بوکسورها برای حفظ آمادگی 

و داشتن عملکردی موفق در المپیک را سخت خواهد کرد.

 ولاسکو به خواست خودش از ایران نرفت
دبیر اسبق فدراسیون والیبال با تاکید بر اینکه باید دپارتمان تشکیل شود گفت: متاسفانه افرادی در راس امور قرار می گیرند که از جنس کار نیستند. هفته بیست و هفتم رقابت های لیگ برتر والیبال شاهد کتک کاری و رفتار غیر اخلاقی ملی 
پوش تیم والیبال شهرداری ارومیه بود. پوریا یلی، پشت خط زن ارومیه در دیدار مقابل شهرداری ورامین پس از استفاده از الفاظ رکیک علیه داور به فیلمبردار حمله و او را مورد ضرب و شتم قرار داد. رفتاری که به سرعت در فضای مجازی پخش و 
نوجوانان و جوانان زیادی شاهد رفتار غیر ورزشی و غیر اخلاقی ملی پوش والیبال کشور بودند.کمیته انضباطی فدراسیون در ابتدا پوریا یلی را دو جلسه محروم کرد اما روز دوشنبه پوریا یلی در حالی که باید دوران محرومیت خود را طی می کرد به 
یک باره در زمین حاضر و برای تیمش بازی کرد! حضور یلی در زمین بازی سوالات و شائبه های زیادی در اذهان عمومی ایجاد کرده است چرا که رای کمیته استیناف و بخشودگی محرومیت او در سایت رسمی فدراسیون اطلاع رسانی نشده است 

و حتی تیم سپاهان، حریف شهرداری ارومیه در بازی هفته بیست و نهم با حضور یلی در زمین غافلگیر شد که در نهایت با واکنش تند رحمان محمدی راد، سرمربی تیم سپاهان علیه فدراسیون والیبال همراه شد.

 تعطیلی دو روزه تمرین تراکتور
بــا دســتور کادر فنی تیم فوتبال تراکتور، تمرینات ایــن تیم به مدت 2 روز 

تعطیل شد.
 به نقل از رسانه رسمی باشگاه تراکتور، دور جدید تمرینات تیم تراکتور از روز 

دوشنبه هفته جاری آغاز خواهد شد.
با توجه به تغییر برنامه هفته شانزدهم لیگ برتر و تعویق یک هفته ای مسابقات، 

کادر فنی تیم تراکتور نیز تمرینات این تیم را به مدت دو روز تعطیل اعلام کرد.
بر این اســاس، بازیکنان تیم تراکتور امروز و فردا استراحت می کنند و از روز 

دوشنبه دور جدید تمرینات خود را آغاز خواهند کرد.

 تغییر هیات مدیره گل گهر، اولین تحول تیم ســیرجانی پس از 
باخت سنگین مقابل پرسپولیس

بنا به به تصمیم مدیرعامل شــرکت گل گهر سیرجان، اعضای هیات مدیره 
این باشگاه تغییر کرد.

 در جریــان بازی معوقه هفته دهــم رقابت های لیگ برتر، دو تیم گل گهر 
ســیرجان و پرسپولیس به مصاف هم رفتند که این بازی با پیروزی 5 بر صفر 

سرخ پوشان پایتخت به پایان رسید.
پــس از این باخت و در پی شکســت و ناکامی گل گهر در بازی های اخیر، 
مدیران این باشــگاه دســت به کار شدند و اولین تغییر را در هیات مدیره این 
باشگاه صورت دادند و با تایید مدیر عامل گل گهر اعضای جدید هیت مدیره 

جدید این باشگاه منصوب و معرفی شدند.
ابوذر حلوایی پور و اصغر حدیدی ســه عضو جدید هیت مدیره این باشگاه 
هســتند که جایگزین سه عضو قبلی خواهند شــد. محمدجواهری، محمود 

زیدآبادی و علی بهادریان سه عضو قبلی هیات مدیره گل گهر بودند.
با خــروج محمد جواهری از هیات مدیره باشــگاه گل گهر، او همچنان به 

عنوان مدیرعامل به کار خود در این باشگاه ادامه می دهد.

 پیشنهاد عجیب مهاجم لژیونر برای پیوستن به پرسپولیس
شــهریار مغانلو برای حضور کوتاه مدت در پرسپولیس پیشنهاد عجیبی را 

به این باشگاه ارائه کرد.
 یحیی گل محمدی ســرمربی تیم فوتبال پرسپولیس با ارائه لیست خرید 
خود به مدیرعامل این باشــگاه خواهان جذب شــهریار مغانلو مهاجم ایرانی 

سانتاکلارا پرتغال شد.
مغانلو که در ابتدای فصل نیز در لیســت پرسپولیس بود برای لژیونر شدن 
حاضر شــد به تیم ســانتاکلارا برود اما در جمع شاگردان یحیی گل محمدی 
قرار نگیرد.با این حال محرومیت 6 ماهه عیســی آل کثیر از سوی AFC باعث 
شــد تا یحیی بار دیگر خواهان جذب این مهاجم شود و او را پای میز مذاکره 

با جعفر سمیعی مدیرعامل باشگاه قرار دهد.
با این حال مغانلو برای آمدن به پرسپولیس پیشنهاد عجیبی را ارائه کرده 

است که با مخالفت صریح مدیرعامل و سرمربی این تیم روبرو شده است.
باشــگاه ســانتاکلارا برای صدور رضایتنامه قرضی مغانلــو ۷0 هزار دلار 
درخواســت کرده اســت. همچنین این بازیکن برای نیم فصل حضور قرضی 

خود خواهان دریافت مبلغ سه میلیارد تومان شده است.

 مدافع استقلال در فهرست گل محمدی نیست/ گزینه پرسپولیس 
مشخص شد

سیاوش یزدانی در لیست خرید زمستانی تیم فوتبال پرسپولیس برای تقویت 
خط دفاعی این تیم جایی ندارد.

 باشــگاه پرسپولیس پس از قهرمانی این تیم در نیم فصل رقابت های لیگ 
برتر بیستم تصمیم به تقویت لیست بازیکنان خود با نظر مستقیم یحیی گل 

محمدی دارد.
ســرمربی سرخپوشان پایتخت نیز لیســت خرید خود را به جعفر سمیعی 
مدیرعامل باشگاه داده است تا خطوط سه گانه ترکیب خود را با جذب بازیکنان 

مدنظرش تقویت کند.
یحیی در حالی خواهان جذب حداقل یک مدافع در نقل و انتقالات زمستانی 
شده است که مصدومیت طولانی مدت محمدحسین کنعانی زادگان باعث شد 
تا کمال کامیابی نیا به دلیل کمبود دفاع میانی از خط هافبک جدا شده و در 

کنار سید جلال حسینی در قلب دفاع پرسپولیس قرار بگیرد.
از این رو گل محمدی خواهان جذب مدافع میانی با قابلیت بازی کردن در 
کناره های زمین شده است تا شایعاتی در خصوص احتمال سیاوش یزدانی مدافع 
اســتقلال تهران مطرح شود. این در حالی است که سرمربی پرسپولیس هیچ 
تصمیمی مبنی بر جذب یزدانی نداشته و این بازیکن در تفکرات او جایی ندارد.

 مهاجم استقلال اخراج شد
»سجاد آقایی« مهاجم جوان استقلال که با تاخیر در تمرین تیمش حاضر 
شده بود با نظر »محمود فکری« در اختیار کمیته انضباطی باشگاه قرار گرفت. 
»ســجاد آقایی« در تمرین امروز استقلال با تاخیر چند دقیقه ای حاضر شد و 
محمود فکری به دســتیارانش اعلام کرد بازیکنی که نظم و انضباط را رعایت 

نکند حق تمرین کردن ندارد.
وی دیروز هم با تاخیر در محل تمرین استقلال حاضر شده بود و در جواب 
اینکه چرا دیر کرده است، پاسخ داد: نمی داستم تمرین هست و وقتی متوجه 

شدم دیر شده بود و با تاخیر رسیدم.
محمود فکری که از رفتار این بازیکن ناراحت بود، وی را در اختیار کمیته 

انضباطی استقلال قرار داد تا درباره اش تصمیم گیری شود.
به نظر می رســد آقایی همچون بازیکنان گذشــته استقلال که در اختیار 
کمیتــه انضباطی قرار گرفته  بودنــد پس از چند روز غیبت و با جریمه نقدی 

مجوز حضور در تمرینات آبی پوشان را پیدا خواهد کرد.

 مصدومیتم یک درد کهنه است
دروازه بان تیم ملی فوتبــال ایران و تیم آنتورپ بلژیک توضیحاتی درباره 

مصدومیتش ارائه کرد.
 علیرضــا بیرانوند دروازه بان ایرانی تیم فوتبــال آنتورپ در جریان دیدار 
با گلاســکو رنجرز در لیگ فوتبال اروپا مصدوم شــد و در دقیقه ۷۷ از زمین 

بیرون رفت.
آسیب دیدگی بیرانوند موجی از نگرانی را در تیم آنتورپ ایجاد کرده است 
چرا که این تیم فردا در لیگ بلژیک به مصاف سنت ترویدن می رود و پنجشنبه 
این هفته هم باید در دیدار برگشــت با گلاسکو بازی کند؛ در حالی که »ژان 

بوتز« دروازه بان فرانسوی آنتورپ هم مصدوم است.
هنوز خبر رسمی از میزان مصدومیت بیرانوند منتشر نشده ولی گمانه زنی ها 

حاکی است این دروازه بان احتمالاً به بازی فردا نمی رسد.
بیرانونــد البته درباره دلیل مصدومیتش گفت: این درد کهنه ای بود که از 
قبل و حتی در تیم ملی ایران هم داشــتم و بعضی وقت ها به ســمتم می آمد 
و اذیتم می کرد. وی افزود: در تمرینات که کمی فشــار می آوردم گاهی اذیت 
می شــدم. در بازی با گلاســکو هم در یک صحنه پاهایم باز شد که فشار آمد. 
برای همین اگر در زمین می ماندم اذیت می شدم و خواستم که تعویض شوم.

دروازه بان ایرانی تاکید کرد: اینجا آزمایش MRI دادم و پزشکان هم تایید 
کردند که این درد کهنه بوده است.

بیرانوند همچنین با انتشــار پیامی در صفحه شــخصی خود اعلام کرد که 
مشکلش جدی نیست و به زودی می تواند بازی کند.

IOCاعتراضفدراسیونجهانیبوکسبهتصمیم



 | صاحب امتیاز و مدیر مسوول : 
سید مهدی قیصری 
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پریسا یادگاری،،معصومه امینی 

مصلح آبادی، محمود رضایی،
جاوید صفرنژاد   

 | نشانی : تهران ، میدان انقلاب ،  
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پیامبر اکرم )ص(:
یا مَعشَرَ المُسلِمینَ، إنَّ هذا 

یوَمٌ جَعَلَهُ الّل عیدا للِمُسلِمینَ 
فَاغتَسِلوا، ومَن کانَ عِندَهُ طیبٌ 
فَلا یضَُرّهُ أن یمََسَّ مِنهُ، وعَلَیکُم 

واکِ. باِلسِّ
ـ در یکی از جمعه ها ـ: ای 

مسلمانان ! امروز روزی است که 
خداوند، آن را برای مسلمانان 

عید قرار داده است. پس غسل 
کنید و هر که عطری در اختیار 
دارد، بد نیست که قدری از آن 

را استفاده کند. و بر شما باد 
مسواک زدن. 

السنن الکبری: ج3 ص3۴5 ح5959 

 دلار                          25۱,۷۱۰ 
 یورو                         3۰2,98۰ 
 پوند انگلیس           365,۴2۰

 درهم امارات              ۷۱,52۰   
 لیر ترکیه                   3۷,3۰۰
 سکه امامی         ۱۱8,68۰,۰۰۰
 بهار آزادی         ۱۱2,989,۰۰۰
 نیم سکه               66,۰۰۰,۰۰۰
 ربع سکه              ۴3,۱۰۰,۰۰۰ 
 سکه گرمی          25,۰۰۰,۰۰۰
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 مشتری لیمو عمانی زیاد شد!

فناوری

 »ایلان ماسک« مطمئن است فرود انسان بر مریخ در سال 
2۰26 رخ می دهد

»ایلان ماســک« بنیان گذار و رئیس شرکت فضایی خصوصی »اسپیس 
ایکس«)SpaceX( و یکی از ثروتمندترین افراد حال حاضر دنیا با اعتماد به 
نفس بسیار زیاد بر این باور است که فرود نخستین فضاپیمای سرنشین دار 

بر روی سیاره مریخ تا سال 2026 میلادی اتفاق خواهد افتاد. 
 به نقل از آی ای، »ایلان ماسک« مدیر عامل شرکت اسپیس ایکس در 
جدیدترین اظهار نظر خود در یک مراســم اهدای جایزه اینترنتی در برلین 
آلمان اعلام کرده که کاملا مطمئن اســت که شرکت فضایی وی انسان ها 
را در سال 2026 یا قبل از آن با موفقیت بر سطح مریخ فرود خواهد آورد.

»ماسک« گفت: اگر خوش شانس باشیم، حتی شاید تا چهار سال دیگر 
به مریخ برسیم. ما می خواهیم ظرف دو سال آینده یک وسیله نقلیه بدون 

سرنشین را به آنجا بفرستیم.
هدف بلند پروازانه »ماسک« برای بردن انسان به مریخ در سال 2026 با 
آنچه وی قبلًا در کنگره بین المللی فضانوردی در سپتامبر 2016 گفته بود، 
منطبق اســت. وی گفته بود اگر همه چیز خیلی خوب پیش رود، رساندن 
انســان به مریخ می تواند در یک بازه زمانی 10 ســاله محقق شود. وی در 
جریان این رویداد در سال 2016 گفته بود: من نمی خواهم بگویم این زمانی 
است که این اتفاق قطعا رخ خواهد داد، چرا که ریسک زیادی وجود دارد.

»ماســک« همچنین در سخنان خود به برنامه های آتی شرکت اسپیس 
ایکس برای مریخ صحبت کرد و جدول زمانی در دســت برنامه ریزی برای 
سفر به سیاره سرخ با موشک »استارشیپ«)Starship( را مشخص کرد که 
فضاپیمای مورد انتظار نسل بعدی اسپیس ایکس است که قرار است همین 

جمعه یک پرواز آزمایشی را در ارتفاع بالا انجام دهد.
بــر خلاف مجموعه موشــک های قبلی اســپیس ایکــس از »فالکون 
هــوی«)Falcon Heavy( گرفته تا »فالکــون 9«)Falcon 9( که می دانیم 
همگی تا چند بار قابل اســتفاده مجدد هستند، هدف »ماسک« این است 
که »استارشــیپ« صد درصد و بدون محدودیت قابل استفاده مجدد باشد، 

چرا که در این صورت هزینه ها به شکل محسوسی کاهش می یابد.
»استارشــیپ« اولین موشک در نوع خود خواهد بود که در عمل شبیه 
به هواپیماهای تجاری اســت، چرا که مانند آنها با زمان استراحت و بازیابی 

کوتاه مدت، پروازهای متعدد و پشت هم خواهد داشت.
به گزارش CNBC، پس از آزمایش و تکمیل و فعال شدن »استارشیپ«، 

تنها هزینه اصلی در پروازهای آن، هزینه سوخت خواهد بود.
»ماســک« همچنین از روند توسعه »استارشیپ« ابراز ناخرسندی کرد 
و گفت که این کار به همان ســرعتی که در ابتدا به آن امیدوار بوده یعنی 
وقتی اولین نمونه اولیه این موشــک در ســپتامبر 2019 آماده شده است، 

پیش نمی رود.
»ماسک« هنگامی که از »استارشیپ« رونمایی شد، گفت که ممکن است 
این موشک تا مارس 2020 به مدار زمین برسد، اما اکنون اولین پرواز مداری 

آن به سال 2021 موکول شده است.
وی گفته بود که »استارشــیپ« ممکن است امسال)سال 2020( مردم 
را به فضا ببرد، اما سپس اعتراف کرد که توسعه این موشک هنوز کار دارد.

در حال حاضر اولویت و برنامه اصلی شــرکت اســپیس ایکس، توسعه 
»استارشــیپ« اســت. توسعه این موشــک از زمانی که اسپیس ایکس دو 
فضانورد ناسا را   در اولین مأموریت سرنشین دار خود به ایستگاه بین المللی 

فضایی برد، به نخستین اولویت این شرکت بدل شده است.
»ایلان ماسک« در ماه ژوئن با ارسال رایانامه ای گسترده به همه کارمندان 
اســپیس ایکس از آنان خواست برنامه »استارشیپ« را به طور چشمگیر و 

سریع به پیش ببرند.
از آن زمان تاکنون، اسپیس ایکس دو پرواز آزمایشی 500 فوتی )152.۴ 
متر( را با نمونه های اولیه »استارشــیپ« انجام داده است و اکنون در حال 
آماده شدن برای اولین پرواز مرتفع 50 هزار فوتی )15 هزار کیلومتری( در 

روز جمعه ۴ دسامبر است.

 داروی آزمایشــی که از تکثیر »کروناویروس« جلوگیری 
می کند

محققان »دانشگاه ایالتی جورجیا« )Georgia State University( اخیرا 
اظهار کرده اند داروی آزمایشــی »مولنوپیراویر« )Molnupiravir ( می تواند 
از تکثیر ویروس هایی ماننــد ویروس کرونا جلوگیری کند و مانع از پخش 

شدن ویروس در بدن شود. 
به نقل از دیلی میل، مطالعه جدید محققان آمریکایی نشــان داده یک 
داروی ضد ویروســی خوراکی آزمایشــی در طی 2۴ ساعت انتقال ویروس 

کرونا را کاملًا سرکوب می کند.
این داروهــا که »مولنوپیراویــر« نامیده می شــوند از تکثیر ویروس و 
گســترش آن در سراسر بدن جلوگیری می کنند. محققان دریافتند که این 
دارو باعث جلوگیری از انتقال بیماری در راسوهای اهلی آلوده به کووید-19 
به یکدیگر می شــود، اما راســوهایی که این دارو را دریافت نکرده اند باعث 

گسترش بیماری می شوند.
محققــان می گویند اگر چنین اتفاقی در بدن انســان نیز پس از مصرف 
دارو رخ دهد این به آن معناخواهد بود که بیماران مبتلا به کووید-19 پس 

از مصرف آن دیگر ویروس را به دیگر افراد انتقال نخواهند داد.
دکتر »ریچارد پلمپر« )Richard Plemper( ، استاد موسسه علوم پزشکی 
پزشکی این دانشگاه گفت: این اولین آزمایش داروی خوراکی مذکور است 
که به ســرعت مانع انتقال کروناویروس ســندرم حاد تنفســی 2می شود. 

مولنوپیراویر می تواند تغییردهنده بازی باشد.
مولنوپیراویر یک داروی ضد ویروسی است که در دانشگاه اموری ، آتلانتا 

، توسط شرکت نوآوری دارویی »داریو« )DRIVE( توسعه یافته است.
این دارو در ابتدا برای درمان آنفلوانزا مورد اســتفاده قرار می گرفت و با 
ایجاد خطا در هنگام تکثیر آر.ان.ای ویروســی، از تکثیر ویروس جلوگیری 
می کرد. مطالعه محققان در آوریل 2020 نشان داد که مولنوپیراویر می تواند 

از آسیب شدید ریه در موش های آلوده به ویروس کرونا جلوگیری کند.
این دارو در حال حاضر در مرحله آزمایشات بالینی فاز 3/2 است اما انتظار 

نمی رود داده های این آزمایش تا مه 2021 در دسترس باشد.
در این مطالعه جدید که در مجله » Nature Microbiology« منتشر شد 
محققان توانایی مولنوپیراویر را در جلوگیری از گسترش ویروس در راسوها 

مورد ارزیابی قرار دادند. دکتر »رابرت کاکس« )Robert Cox( ، نویسنده اصلی 
مقاله ، گفت: ما معتقدیم که راسوهای اهلی یک مدل انتقال مناسب هستند 
زیرا به راحتی کروناویروس سندرم حاد تنفسی 2 را گسترش می دهند، اما 
بیشتر آنها به نوع حاد بیماری مبتلا نمی شوند که این موضوع همانند نتایج 

دیده شده در بیماران جوان مبتلا به کروناویروس است.
محققــان طی مطالعه 6 راســوی اهلی را با کروناویروس ســندرم حاد 
تنفســی 2 آلوده کردند و سپس سه نفر از آنها را با این دارو درمان کردند.

در مرحله بعدی ، تیم 12 راســوی آلوده نشــده را مورد بررسی قرار دادند 
و دو راســو را در یک قفس با حیوانات بیمار قرار دادند و هشــت روز آنها را 
مورد بررســی قرار دادند هیچکدام از راسوهایی که با راسوهای بیمار که با 
این دارو تحت درمان قرار گرفته بودند در یک قفس بودند به ویروس مبتلا 
نشــدند. راسوهایی که با این دارو درمان شده بودند هنگامیکه با راسوهای 
آلوده در یک مکان قرار گرفتند آلوده نشدند و حیواناتی که توسط این دارو 

درمان نشده بودند بیمار شدند.

 آزمایش موتور جت چینی با سرعت ۱6 برابر سرعت صوت!
چیــن یک موتور جت ماورای صوت را که قــادر خواهد بود با 16 برابر 
ســرعت صوت حرکت کند و برای رسیدن به هر نقطه از کره زمین تنها به 

دو ساعت زمان نیاز دارد، آزمایش کرد. 
به نقل از آی ای، دانشمندان در چین ادعا می کنند که یک موتور جت 
مافوق صوت به نام »sodramjet« ساخته اند که می تواند با 16 برابر سرعت 
صوت پرواز کند. به گفته دانشمندان، ساخت این موتور جت بدان معناست 
که هواپیمایی که با چنین موتورهایی مجهز شــده است، می تواند طی دو 

ساعت به هر کجای دنیا پرواز کند.
پرواز آزمایشی نمونه اولیه این موتور در یک تونل باد در پکن چین انجام 
شد و رانش عالی، بازده مناسب سوخت و ثبات عملیاتی را به نمایش گذاشت.

محققان می گویند این نوع موتور می تواند در هواپیماهای قابل استفاده 
مجــدد از نوع جوی که به صورت افقی از باند فرودگاه بلند می شــوند، به 
ســمت مدار زمین شتاب می گیرند، سپس دوباره وارد جو زمین می شوند 

و در نهایت در یک فرودگاه فرود می آیند، استفاده شود.
موتور »sodramjet« در این آزمایش، با ســرعت حداکثر 9 برابر سرعت 

صوت در یک تونل باد قدرتمند آزمایش شد.
از لحاظ تئوریک این موتور می تواند یک هوابرد را تا 16 برابر ســرعت 
صوت شتاب دهد، اما هنوز به مرحله آزمایش در دنیای واقعی نرسیده است.

محققان می گویند تنهــا تونل بادی که می تواند این موتور را آزمایش 
کند، در حال حاضر در چین در حال ساخت است.

این تیم اطمینان دارد کــه »sodramjet« می تواند به اولین پروازهای 
تجاری مافوق صوت تحقق بخشد.

این اولین بار نیســت که دانشــمندان چنین موتوری می سازند. ایالات 
متحده قبلًا موتور »اســکرم جت«)scramjet( را ساخته بود که پیش بینی 
می شــد عملکرد بهتری نسبت به موتورهای جت معمولی با سرعت مافوق 
صوت داشته باشد. با این وجود، پروژه طراحی »اسکرم جت« دچار شکست 

و تعلیق شد.
کارشناســان می گویند بعید نیست که آزمایش »sodramjet« چندی 
پیش انجام شــده و حالا اعلام شده باشد. چرا که چین برنامه مافوق صوت 

خود را به دلیل استفاده بالقوه نظامی آن تا حدی مخفی نگه می دارد.
به هر حال به نظر می رسد که رؤیای انسان برای پرواز سریع تر، در ارتفاع 
بالاتر و به نقاط دوردست در زمان کمتر، بیش از هر زمان دیگری به تحقق 
نزدیک شده است. نتایج این تیم تحت هدایت پروفسور »زونگلین جیانگ« 
 Aeronautics از انســتیتوی مکانیک آکادمی علوم چیــن در مجله  چینی

منتشر شده است.

 خلبانی »لون« به هوش مصنوعی سپرده شد
فنــاوری هوش مصنوعی گوگل در حال هدایت بالن های توزیع اینترنت 
موسوم به »لون«)Loon( است که با یادگیری تقویتی قادر است این بالن ها 

را بسیار کارآمدتر هدایت کند. 
 )Alphabet(»به نقل از انگجت، بالن های توزیع اینترنت شرکت »الفبت
شرکت مادر گوگل موسوم به »لون«)Loon( برای هدایت بالن های اینترنت 

خود به سیستم ناوبری جدیدی روی آورده است.
این بالن ها اکنون به جای تکیه بر الگوریتم های طراحی شده توسط انسان، 
از سیســتم هوش مصنوعی که در چند ســال گذشته توسط گوگل توسعه 
یافته اســت، بهره می برد. اکنون یک سیستم یادگیری تقویتی)RL( وظیفه 
ناوبری این ناوگان از بالن ها را در آســمان کشور کنیا بر عهده گرفته است، 

جایی که »لون« اولین سرویس تجاری خود را ارائه داد.
مســئولان این پروژه می گویند این اولین استفاده از مدل »RL« در یک 

سیستم تولیدی هوافضا است. 
آنها می گویند این کار هیجان انگیز است، زیرا نشان می دهد که یادگیری 
تقویتی می تواند در دنیای واقعی به کار گرفته شود. گفتنی است که تاکنون 
از سیستم های یادگیری تقویتی در شکست بازیکنان برتر بازی های رایانه ای 

استفاده شده بود.
این سیستم هوش مصنوعی می تواند مسیرهای بهینه را برای این بالن ها 
که به طور قابل توجهی سریعتر از مسیرهای انتخابی سیستم ناوبری قبلی 
اســت، تعیین کند و این کار را با کارایی بیشتری انجام می دهد. همچنین 
این بالن ها اکنون می توانند مسافت مشابهی یا حتی بیشتری را با قدرت و 

صرف انرژی کمتری طی کنند.
رکورد پرواز »لون« 312 روز است که این رکورد را اوایل سال جاری بر 
جا گذاشــت. اکنون شاید سیستم هوش مصنوعی بتواند این بالن ها را برای 

مدت طولانی تری در آسمان نگه دارد.
»لون« و هوش مصنوعی گوگل قبل از شروع آزمایش ها در دنیای واقعی 
در کشور پرو، از شــبیه سازی هایی برای آموزش مدل یادگیری تقویتی از 
طریق آزمون و خطا اســتفاده کردند. ســپس با انجام آزمایش 39 روزه بر 
فراز اقیانوس آرام، توانایی های این سیستم را در برابر الگوریتم های انسانی 
ارزیابی کردند و مشــخص شد که هوش مصنوعی قادر است این بالن ها را 
مــدت زمان طولانی تری در مناطــق هدف نگه دارد و در عین حال انرژی 
کمتــری مصرف می کند و همچنین از مانورهای پیچیده ای که قبلًا دیده 

نشده بود، استفاده کند.

مشخصات تکمیلی اســنپدراگون 888، تراشه ی پرچم دار جدید کوالکام، با 
موتور پردازش تصویر پیشرفته، مودم X60 و هوش مصنوعی سریع تر منتشر شد.

همان طورکه انتظار می رفت کوالکام پس از ماه ها انتظار، یکم دسامبر 2020 
)11 آذر 1399( از قوی ترین پردازنده  اش موسوم به اسنپدراگون 888 رونمایی 
کرد و در روز گذشته نیز اطلاعات تکمیلی از این تراشه ی قدرتمند را به اشتراک 
گذاشت. اسنپدراگون 888 اولین پردازنده از خانواده ی اسنپدراگون است که با 
فرایند ساخت 5 نانومتری ساخته می شود و برای اولین بار در گوشی های پرچم دار 

مبتنی بر سیستم عامل اندروید در سال آینده ی میلادی استفاده خواهد شد.
اســنپدراگون 888 اولین پردازنده ای اســت که به صورت رسمی از هسته ی 
Cortex-X1 با فرکانس 2/8 گیگاهرتز استفاده می کند. هسته ی X1 در مقایسه با 
هســته ی A۷8 می تواند 33 درصد دســتورالعمل های بیشــتری را اجرا کند و 
سخت افزار دستورالعمل های چندداده ای )SIMD( نیز دو برابر در مقایسه با نسل 
گذشــته  بیشتر شده و ظرفیت حافظه ی کش L1 و L2 نیز دو برابر شده است. 
کوالکام در کلاسترهای بعدی به ترتیب از سه هسته ی Cortex-A۷8 با فرکانس 
2/۴ گیگاهرتز و چهار هســته ی کم مصرف A55 با سرعت 1/8 گیگاهرتز بهره 
می گیرد. از دیگر مشخصات پردازنده ی مرکزی می توان به ۴ مگابایت حافظه ی 
کش L3 و 3 مگابایت حافظه کش سیســتم اشــاره کرد. همچنین، سخت افزار 
یادشده که کوالکام آن را Kryo 680 می نامد، افزایش عملکرد 25 درصدی را در 

مقایسه با پردازنده ی اسنپدراگون 865 نوید می دهد.
کوالکام برای قدرت بخشــیدن بــه پردازش های گرافیکــی، از  آدرنو 660 
)Adreno 660( استفاده می کند که می تواند رندر تصاویر گرافیکی را 35 درصد 
و بازده  انرژی 20 درصدی را در مقایســه با نسل گذشته اش به ارمغان  آورد. این 
پردازنده برای نرخ فریم بالا و کم ترین تأخیر فرامین در بازی ها طراحی شــده 
است و امکان پشتیبانی از بازهای با نرخ فریم 1۴۴ فریم برثانیه را فراهم می کند. 
 Variable Rate Shading افزون براین، پردازنده ی یادشده، از ترفند جدیدی به نام
 ،AMD اســتفاده می کند که پیش تر در پردازنده های انویدیا و )VRS به اختصار(
ازجمله پردازنده ی ایکس باکس سری ایکس و پلی استیشن 5 استفاده شده بود.

Variable Rate Shading با تغییر میزان سایه زنی برای مناطق مختلف از یک 
قاب، عملکرد و فریم ریت نهایی بازی ها را افزایش می دهد. به عبارت دیگر، VRS به 
شیدرها )shaders( امکان می دهد تا به جای یک پیکسل، روی دو یا چهار پیکسل 
به صورت هم زمان کار کنند. درواقع با این شــیوه ممکن است کیفیت سایه زنی 

کمتر شود؛ اما اگر توسعه دهنده کار خود را به درستی انجام دهد، نتیجه ی نهایی 
 VRS .یکسان باشد VRS در سایه زنی می تواند با حالت عادی و بدون استفاده از
قدرت انتخاب را به توسعه دهنده می دهد که بین دو گزینه ی افزیش 30 درصدی 
فریم ریت یا افزایش بازده  انرژی، یکی را انتخاب و در محتوای نهایی اعمال کند.

اسنپدراگون 888 با استفاده از قابلیت گیمینگ Quick Touch می تواند تأخیر 
در لمس را تا 20 درصد کاهش دهد. این قابلیت از محتوای تا 120 فریم بر ثانیه 
پشتیبانی می کند؛ اما بهترین عملکرد آن در محتوای 60 فریم بر ثانیه رخ می دهد. 
بنابراین حتی بازی هایی که از نرخ فریم بالاتر پشتیبانی نمی کنند نیز می توانند 

از ویژگی Quick Touch بهره مند شوند.
 sub-pixel rendering و از قابلیــت bit HDR-10 آدرنــو 660 از محتــوای
پشــتیبانی می کند. گفتنی اســت که این قابلیت می تواند وضوح تصاویر را در 
صفحه نمایش های OLED و LCD افزایش دهد. همچنین می تواند با اســتفاده از 
 OLED نمایشگرهای )Mura( کالیبره کردن پیکسل های مجاور، مشکل یکنواختی
را برطرف کند. اسنپدراگون 888 اولین پردازنده از این خانواده به حساب می آید 
که از موتور پردازش سیگنال تصاویر )ISP( سه گانه استفاده می کند؛ بدین مفهوم 
که ISP جدید توانایی پردازش هم زمان ســه جریان جداگانه ی دوربین را فراهم 
می سازد و برای اولین بار، می تواند سه محتوای فیلم ۴K HDR را کنترل کند یا 
به عبارت دیگر، هم زمان سه عکس 28 مگاپیکسلی را ضبط می کند. ISP سه گانه 
باعث گذار روان تر دوربین فوق عریض به دوربین عریض می شود؛ زیرا هر دوربین 
ISP خاص خود را دارد. در گذشــته گوشی های مجهز به دوربین سه گانه از دو 
ISP اســتفاده می کردند که منجر به لگ و پرش در هنگام جابه جایی فیدهای 

ویدئویی می شد.
ISP جدیــد به کاربران امکان می دهد عکس ها و فیلم ها را با ســرعت 2/۷ 
گیگاپیکســل برثانیه یا به عبارتی، 120 عکس را با وضوح 12 مگاپیکسل در هر 
ثانیه ثبت کنند که در مقایســه با نسل گذشته، 35 درصد عملکرد سریع تری را 
ارئه می دهد؛ همچنین از آن می توان برای محتوای HDR Staggered نیز استفاده 
کرد؛ زیرا این موتور می تواند نورهای کوتاه، متوسط و طولانی را به صورت هم زمان 
پــردازش کنند و تصاویر 10 بیتی HDR را در فورمت تصویر HEIF ضبط و ارائه 
دهند. در بخش فیلم برداری پردازنده ی جدید کوالکام می تواند فیلم های ۴K با 
سرعت 120 فریم بر ثانیه ضبط و پخش کند، بنابراین می تواند در نمایشگرهای 

۴K با وضوح بالا بهترین عملکرد را ارائه دهد.

مشخصاتکاملاسنپدراگون۸۸۸،تراشهپرچمدارکوالکاماعلامشد

محافظتازمردمدربرابرآلودگیهوابایکمانعدرخیابان!

طراحی یک مانع که در کنار خیابان ها نصب می شود می تواند به شکل قابل 
توجهی از مردم در برابر آلودگی هوا محافظت کند.

به نقل از آی ای، طبق گزارش ســازمان بهداشت جهانی، آلودگی هوا سالانه 
باعث مرگ هفت میلیون نفر در سراســر دنیا می شود. کودکان در این میان به 
شــکل ویژه در معرض آسیب هستند، زیرا ذرات آلاینده در ارتفاعات پایین تر و 

در نزدیکی زمین متمرکز می شوند.
اکنون محققان کالج سلطنتی لندن به منظور حل این مشکل یک مانع منحنی 
ابتکاری طراحی کرده اند که از شــهروندان در برابر اثرات مخرب آلودگی هوای 

تولید شده توسط خودروها محافظت می کند.
دانشمندان از روش های مدل سازی جریان هوا برای بررسی اثرات سازه های 
منحصــر به فرد کنار جاده به منظور ایجاد طرحی برای انحراف ذرات به دور از 

عابران پیاده استفاده کردند.
دکتر »تیلی کالینز« یکی از محققان این پروژه هنگام تماشای بازی فرزندش 
در زمین بازی مدرســه ای که در نزدیکی یکی از خیابان های شــلوغ لندن قرار 

دارد، متوجه آلودگی شدید هوا شد.

وی می گوید: در آن لحظه با خودم فکر کردم چه کاری می توان انجام داد؟ آیا 
تاکنون کاری در این راستا انجام شده است؟ بنابراین من شروع به تحقیق درباره 
تأثیر تعبیه دیواره ها در امتداد خیابان ها کردم و دریافتم که با تعبیه سازه های 
منحنی در کنار خیابان ها می توان به شــکل چشمگیری از شهروندان در برابر 

آلودگی تولید شده توسط خودروها محافظت کرد.
دکتــر »کالینز« به همراه دکتر »هو وودوارد« ایده هایی را برای طراحی این 
ســازه های شهری بررســی کردند که اثرات جریان آلودگی تولید شده توسط 
خودروها را کاهش دهند و بنابراین کیفیت هوا را برای عابران پیاده بهبود بخشند.

محققان دریافتند که این سازه های منحنی در پراکندگی و انعکاس آلاینده ها 
به سمت خیابان موثرتر هستند و ساخت آنها نیز نسبتاً ارزان قیمت است.

این سازه ها آلودگی صوتی را نیز کاهش می دهند و به عنوان یک زیرساخت 
سبز در شهرهای بزرگ عمل می کنند.

دکتر »کالینز« می گوید اگرچه امروزه اغلب توجه جامعه علمی و مهندسی 
روی کاهش دود اگزوز خودروها متمرکز است، اما موارد دیگری هم وجود دارد 

که ما می توانیم برای محافظت از فرزندان خود و شهروندان انجام دهیم.


